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Страх

Уникат На инат Футбол

Граждани не смеят да
подкрепят АЕЦ „Белене”

Стр. 3

Стр. 19

13-килограмова книга от бронз
представят в София

Стр. 2

Цветанов не се споразумя
с полицаите за нощния труд

Стр. 23

Ботев Враца напуска
„А” група заради липса на пари

Стр. 4

Започва кампания “Водата
в обществени ръце”

Подписка
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Спринт

Доматите поскъпнали
с 53% за година

Стр. 6

Преди да се направи ре-
гистър на работодателите, които
бавят заплатите на служителите
си, държавата да направи реги-
стри на фирмите, които чакат
възстановяване на ДДС от
държавата, както и връщане на
внесен акциз, или регистър с
неизплатените суми по проведе-
ни обществени поръчки. Това
поиска изпълнителният предсе-

Черен списък за дълга на
държавата към фирмите

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

Премиерът Бойко Бори-
сов, който е на официално
посещение в Португалия,
днес ще има работни сре-
щи с португалския прези-
дент Анибал Кавако Силва
и с премиера Педру Пасуш
Коелю, с които ще обсъди
разширяването на двуст-
ранното търговско-иконо-
мическо сътрудничество и
партньорството в Евро-
пейския съюз и в междуна-
родни организации, съобщи
правителствената инфор-
мационна служба.

Обаче. В делегацията на
министър-председателя са
министърът на културата,
зам.-министър на външни-
те работи, посланикът ни
в Лисабон, епископ Антоний
- митрополит на Средната
и Западноевропейската
епархия, и директорът на
дирекция “Вероизповеда-
ния” на МС.

Вярно е, че край Лисабон
вчера бе осветен изцяло
обновен български храм и
съставът на делегацията
е подходящ за това съби-
тие.

Доколко обаче ще бъдат
полезни културният ми-
нистър и епископът по вре-
ме на срещите за търгов-
с к о - и к о н о м и ч е с к о т о
сътрудничество. Ако не
министърът, то поне някой
зам.-министър на икономи-
ката да бе включен в тая
делегация. Всеизвестно е,
че Португалия е сред сери-
озно закъсалите страни в
ЕС, а пък България е на
опашката в света по кон-
курентоспособност. Ама,
дето се вика, от кумова
срама да имаше поне един
икономист.

Знаем, че Бойко Борисов
е последна инстанция. Зна-
ем и че може би, без дори да
подозира, е привърженик на
“каубойския капитализъм”,
според който икономиката
и търговията сами си се
развиват и разни там де-
легации и разговори имат
декоративен характер.

Или пък за България е
настъпил краят на истори-
ята по Фукуяма, просто
защото сме постигнали
Съвършенството.

Да-ааа. Краят на исто-
рията наближава.

дател на Българската стопанска
камара Божидар Данев пред те-
левизия България он Ер вчера.
Така ще може да се проследят
фирмите, които са лишени от
основен финансов ресурс, с кой-
то биха могли да си платят про-
срочените задължения към ра-
ботниците, смята Данев. Той
допълни, че регистър на неко-
ректни работодатели е публику-

ван на сайта на НОИ, където се
вижда кои работодатели бавят
осигуровките на служителите си.

Изявленията на председа-
теля на БСК бяха направени,
след като в събота стана ясно,
че Главна инспекция по тру-
да ще въведе до края на юни
нов софтуер, който ще следи
дали работодателите изпла-
щат навреме заплатите на

Колко са невъзстановеният ДДС
и неплатените пари за обществени поръчки

служителите си.
Друга идея на инспекцията е

в съдържанието на уведомлени-
ето, което се подава в НАП при
регистрация на трудовите дого-
вори, работодателите да посоч-
ват продължителността на работ-
ния ден и да изпращат уведом-
ление и в случаите, когато тя се
променя.

Хиляди граждани на Казанлък и гости от всички краища на света участваха в традиционния Фестивал
на розата. В празничния карнавал се включиха ученици от всички училища и спортните клубове на града

Краят на
историята

ВНИМАНИЕ:
ОПЕРАЦИЯ „ГЛАГОЛИЦА”

Стр. 8

Стр. 6

Стр. 9

ŒÒÚ‡ ÃÓÒÍ‚‡-œÂÍËÌ, ËÁ-
„‡Ê‰‡Ì‡ Ì‡ Ô‡„Ï‡ÚË˜Ì‡
ÓÒÌÓ‚‡, ‚ÒÂ ÔÓ-ÓÒÂÁ‡ÂÏÓ
ÓÔÂ‰ÂÎˇ ı‡‡ÍÚÂ‡ Ì‡ Ò‚Â-
ÚÓ‚ÌËˇ Â‰.

БИЗНЕСЪТ ИСКА

АзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатските
координатикоординатикоординатикоординатикоординати
на бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещето

АзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатските
координатикоординатикоординатикоординатикоординати
на бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещето

АзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатските
координатикоординатикоординатикоординатикоординати
на бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещето

АзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатските
координатикоординатикоординатикоординатикоординати
на бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещето

АзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатскитеАзиатските
координатикоординатикоординатикоординатикоординати
на бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещетона бъдещето

Снимка Пресфото/БТА
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

Две тежки катастрофи в събота и
неделя взеха шест жертви. Висока ско-
рост и неправилно изпреварване са
причините за трагедията край Шиваче-
во в събота. На главен път I-6 южно от
Шивачево, община Твърдица, лек авто-
мобил “Мерцедес”, пътуващ от Бургас
за София, изпреварва автомобил и от
високата скорост водачът губи контрол.
Колата пресякла насрещната пътна
лента и се ударила в крайпътно дърво.

След силния удар автомобилът се
запалил и в него изгорели четиримата
пътници. На трима от загиналите вед-
нага бе установена самоличността по
документите, намерени в тях. Автомо-
билът е шофиран от мъж на 32 години,
негови спътници са били мъже на 28 и
34 г., всички от София. Едва на другия
ден бе изяснена самоличността и на

Войната на пътя

Тежки катастрофи взеха жертви
четвъртата жертва - 17-годишен мла-
деж от София.

Двама мъже загинаха, а жена беше
ранена при катастрофа вчера сутрин на
пътя Пловдив-Поповица. Около 5,30
часа край разклона за Чешнигирово
лек автомобил “Мазда”, управляван от
29-годишен мъж от Пловдив, и микро-
бус “Пежо Боксер” с 65-годишен водач
от Смолян са се блъснали челно. На
място са починали шофьорите на двата
автомобила. В болница с опасност за
живота е била откарана 59-годишна
жена. В спасителната операция са уча-
ствали и пожарникари.

И 64-годишен неправоспособен мо-
торист загина в катастрофа. Пътният ин-
цидент станал между селата Горни До-
млян и Куртово. На път за болницата
мотористът С.С. починал.

непряка дискриминация. От
СФСМВР са подали жалба до
Комисията по защита от дис-
криминация, а днес се очаква
второто й заседание по сигна-
ла на полицаите.

Производството пред КЗД е
образувано поради незаплаща-
не на нощния труд в МВР, тру-

безжичен интернет от
днес, съобщи зам.-кметът
по транспорт на столица-
та Любомир Христов. Ко-
лите са обзаведени с без-
жични рутери, а достъпът
до безжичната мрежа ще

Едва осем непълнолетни лица са
били хванати без придружител в увесе-
лителни заведения след 22 ч. в събота
срещу неделя. На родителите им са
съставени протоколи за предупрежде-
ние. Акцията е част от специализирана
полицейска операция срещу разпрост-
ранението на наркотици, продажбата
на акцизни стоки без бандерол, устано-
вяване на лица от криминалния контин-
гент и обявени за издирване в София-
област.

Цветанов и синдикатите
не се разбраха за
извънредния труд
МВР дискриминира служителите си, жалят се в КЗД от Цветанов

да, полаган на празнични дни,
както и времето на разположе-
ние и е в резултат на неспазва-
не препоръките на омбудсмана
на България да се обезпечи
нормативно плащането на тези
компенсации. Жалбата е сре-
щу министъра на вътрешните
работи Цветан Цветанов.

От полицейския синдикат
припомнят, че първото заседа-
ние на комисията е било на 19
март 2012 г. и на него двете

страни - МВР и СФСМВР, са
приели да пристъпят към спора-
зумение и на следващо заседа-
ние да бъдат представени дого-
вореностите, които са постигна-
ли. До разбирателство обаче не
се е стигнало, защото вътрешно-
то министерство е отказало да
се срещне с представители на
СФСМВР и да обсъди казуса с
неизплащането на компенсации.
Точно поради липса на споразу-
мение КЗД ще продължи днес

процедурата и ще изготви ста-
новище по жалбата на СФСМВР
за непряка дискриминация.

В края на май организация-
та обяви, че не е съгласна с
част от новите правила за слу-
жебно поведение на работещи-
те в системата на вътрешните
работи и отново отправи крити-
ки към вицепремиера.

Синдикалната федерация
на служителите в МВР  е най-
голямата полицейска синдикал-

на организация в страната. Ос-
нована е през февруари 2009
г., непосредствено след спон-
танните полицейски протести
от края на предишната година.
В момента в СФСМВР члену-
ват над 7000 служители на МВР
- както държавни служители,
така й лица, работещи по тру-
дово правоотношение, заети
във всички направления на дей-
ност на Министерството на
вътрешните работи.

С
индикалната федерация
на служителите в Мини-
стерството на вътрешни-
те работи се оплака от

След студа и обилните валежи слънцето пекна и напълни
парковете с възрастни и малчугани

Делото срещу Калина Илиева ще започне
в Софийския районен съд днес. Срещу нея са
повдигнати обвинения, че сама е фалшифици-
рала дипломата си за висше образование от
Германия, както и че е представила пред
Министерството на образованието още чети-
ри фалшиви документа, за които няма данни
кой ги е съставил. Ако прокуратурата успее да
докаже обвиненията, Калина Илиева може да
бъде осъдена на 8 години затвор.

В обвинителния акт се твърди, че в перио-
да от 30 септември до 28 ноември 2007 г.
Калина Илиева е съставила неистински доку-
мент - диплома за висшист на нейно име.

ТРЪГВА ДЕЛОТО
ЗА ДИПЛОМАТА
НА  КАЛИНА ИЛИЕВА

Има ли бъдеще българската
енергетика без АЕЦ “Белене” е
темата за дебатите в дискусионен
клуб “Предизвикателство”. Среща-
та-разговор ще се състои на 7 юни
от 18,30 ч. Водещ е Таско Ермен-
ков, бивш директор на Агенцията
по енергийна ефективност. По-
водът за този важен разговор е
подписката за  предизвикване на
референдум по повод изгражда-
нето на ядрена централа, съобщи
за ДУМА ръководителката на клу-
ба Миглена Иванова.

ОБСЪЖДАТ
БЪДЕЩЕТО НА
ЕНЕРГЕТИКАТА

София ще пуска интернет
в градския транспорт

е безплатен. Автобус 111
е с дълъг маршрут - от кв.
“Младост 1” през “Младост
2” и Бизнес парка по Око-
ловръстното шосе до кв.
“Люлин”. Именно дългият
маршрут, който предпола-
га повече престой в авто-
буса, е определил избора
на линията.

Това ще е първата

градска автобусна линия
с достъп до интернет, а
ако проектът се окаже
успешен, ще бъде обо-
рудвана и друга автобус-
на линия, обясни Христов.
Проектът е част от ини-
циативите в подкрепа на
кандидатурата на София
за европейска столица на
културата през 2019 г.

Полицията лови осем непълнолетни
за една нощ в столицата

Проверени са 119 увеселителни и пи-
тейни заведения, 184 моторни превозни
средства и са проверени близо 400 души.
В Самоков са задържани двама мъже,
след като в автомобила им полицаите са
открили 40 грама канабис.

Служителите на областната дирек-
ция са проверили сборища на крими-
налния контингент. Проверени са 184
моторни превозни средства, за конста-
тирани нарушения служителите на реда
са съставили 29 акта и пет фиша.

В
автобусите по ли-
ния номер 111 в
София ще има сво-
боден достъп до
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Â èñòîðèÿòà íå îñòàâàò îíåçè, êîèòî
ÿäàò õëÿá, à îíåçè, êîèòî ñà ïîêàçàëè
êàêâî ìîæå äà íàïðàâè äóõúò‘ Във всеки момент свободата означава конкретни неща,

смята политоложката Татяна Буруджиева

ПАРТИЯ „БЪЛГАРСКАТА ЛЕВИЦА”
и ЕВРОПЕЙСКАТА ЛЯВА ПАРТИЯ

имат удоволствието да ви поканят на

МЕЖДУНАРОДНА КОНФЕРЕНЦИЯ
„ЕВРОПЕЙСКИЯТ СЪЮЗ,
КРИЗАТА И БАЛКАНИТЕ”

ПРОГРАМА:

 Икономическо и социално отражение на кри-
зата на Балканите: Гърция, Сърбия, България

 Маргинализирането на обществени групи по
време на криза и задачите на Левицата

 Отражение на кризата с примери от Италия,
Испания и Германия

 Алтернативи на авторитарния финансов капи-
тализъм в Европа

 За изграждането на един нов Европейски
съюз: Какъв може да бъде приносът на Левицата на
Балканите

В конференцията ще вземат участие референти и
гости от Гърция, Испания, Италия, Германия,
Хърватска, Сърбия, Франция, България и др.

събота, 9 юни 2012 г., от 10:00 до 19:00 часа
гр. София, хотел “Родина”,
Конгресен център, зала 1

Вход свободен! Очакваме ви!

алко ме притеснява фактът,
че този Висш съдебен
съвет трябва да избере но-
вия главен прокурор, заяви

Подготовката на
партията за предстоя-
щите парламентарни
избори догодина
обсъдиха на национал-
но съвещание в неде-

Отговорността за провежда-
нето на изборите се носи от пра-
вителството, обаче ние няма да
стоим настрани и да гледаме, ще
упражняваме граждански натиск,
за да постигнем резултат. Слага-
ме начало на консултации, раз-
говори и обсъждания за следва-
щите избори, когато и да са те.
Изборите трябва да бъдат орга-

„България на гражданите” също се стяга за избори
низирани и проведени така, че
да сме сигурни, че нашият глас
не се купува, заяви вчера пред-
седателката на “България на
гражданите” Меглена Кунева и
направи анализ на Избори 2011.

Кунева посочи, че първото и
най-важното е да се изчистят от
мъртви души избирателните
списъци. Като втори приоритет

тя постави електронното гласу-
ване, “защото то гарантира доб-
ри и качествени избори”. Трето-
то, за което ще настоява сдру-
жението, оглавявано от нея, е
професионална Централна изби-
рателна комисия, а не политиче-
ски доминирана и украсена,
обясни бившата еврокомисарка.

По повод обявеното от Цец-

ка Цачева намерение мнозинст-
вото да промени единствено тек-
стовете в изборното законода-
телство, отнасящи се до под-
слушването, съучредителят на
“България на гражданите” Йон-
ко Грозев припомни, че една от
препоръките на ОССЕ е била
именно по прилагането на СРС.
В наказателния процес позволе-

нието за използване на СРС се
дава от съдебен орган. Тук, в
България, по една социалисти-
ческо-милиционерска логика
това прави полицията, коменти-
ра Грозев, като допълни, че ко-
гато министърът на вътрешните
работи е и председател на пре-
дизборен щаб, то този проблем
става принципен.

Сергей Станишев:

Хората не смеят да
се подпишат в защита
на АЕЦ „Белене”

Снимка БГНЕС
ъв Враца видях как много от
тези, които се подписваха в
защита на АЕЦ “Белене”, не
си слагат името, не смеят да
напишат цялото си ЕГН и ад-

циалистите, както и всички участници в
изборния процес, трябва да знаят какво
да очакват от представителите на ГЕРБ.

На заседанието на НС на БСП ще
бъде поставен и въпросът за организи-
рането на първия от 22 години насам
референдум - за съдбата на АЕЦ “Беле-
не”. “Поставили сме си задачата да събе-
рем достатъчен брой подписи, които да
принудят това правителство да чуе гласа
на хората и да свика референдум за АЕЦ
“Белене”, на който хората да изразят сво-
ята воля”, посочи Станишев.

Лидерът на БСП подкрепи кмета на
Калофер Румен Стоянов, отстранен от
поста си от общинската избирателна ко-
мисия, доминирана от ГЕРБ, заради об-
винения, че не е излязъл от фирмата си
в законовия срок. Според Станишев това
е подигравка с волята на хората, тъй като
Стоянов беше избран за кмет още на
първия тур с голямо мнозинство. “Ако има
частичен вот в Калофер, изборът на БСП
отново ще бъде Румен Стоянов”, каза
председателят на  БСП.

Във възпоменателния митинг по слу-
чай 2 юни участваха депутатите от Коа-
лиция за България Петър Мутафчиев и
Милена Христова,  областният и градски
лидер на БСП в Пловдив Георги Гергов,
шефът на общинския съвет на социали-
стите в Карлово Пламен Славов.

В

зираната машина на ГЕРБ за натиск, ма-
нипулация и фалшифициране на избори-
те, аргументира се Станишев. Той отбе-

ляза, че обучението ще включва запоз-
наване с похватите на ГЕРБ за манипула-
ция на изборните резултати, защото со-

рес. С този пример Сергей Станишев
илюстрира до каква степен страхът е
завладял гражданите. Хората са под на-
тиск, в държавата цари страх, а това кон-
трастира силно с мечтата и идеала на
Христо Ботев за свобода, заяви предсе-
дателят на БСП Сергей Станишев в Ка-
лофер, където поднесе цветя и се по-
клони пред паметника на поета рево-
люционер.

Държавата на практика не се управ-
лява, тъй като правителството се зани-
мава единствено с това как да събере
пари, за да излъже хората за втори път,
каза лидерът на БСП пред множеството.
“Нагласите обаче се обръщат и избори-
те за общински съветници в Кюстендил и
за кмет в Съединение го показват”, до-
бави той. Станишев предупреди, че ГЕРБ
ще се опитат да направят контролирани
и нечестни избори, защото целта им е
на всяка цена да останат на власт.

На първото заседание на Национал-
ния съвет на партията ще предложа да
стартира система за обучение на избор-
ния екип на БСП, посочи лидерът. За да
успеем да се противопоставим на воени-

ДСБ се подготвят за вота през 2013 г.
Веселка ВЕНКОВА ля регионалните

ръководства на Демо-
крати за силна Бълга-
рия. ДСБ е реформа-
торската алтернатива
на ГЕРБ, бе категори-
чен Иван Костов.
Никакви компромиси

повече с принципите и
програмата на партия-
та, настояха активисти
от страната.
Формата, под който
тъмносините ще се
явят на парламентар-
ните избори през 2013

г., ще определи от
9-ото Национално съ-
брание на 30 юни. И
по този въпрос обаче
хората на Костов са
непреклонни - не искат
коалиции дори с
идейно близки партии.

Попова коментира и другия ак-
туален въпрос в съдебната рефор-
ма - за прекия избор на членовете
на ВСС. Според нея няма никакви
технически пречки това да се слу-
чи. И по сегашния метод може да
се прави добър избор на членове-
те, стига да има желание за това,
смята тя. “Ако желаем да избираме
и правим избор с критерии, удов-
летворителен за магистратската
общност, можем да го направим и
сега. Въпросът е кой стои по върхо-
вете и кой какво дирижира, наме-
сва ли се или не се намесва поли-
тическият елит и как се случва
всичко това”, допълни Попова.

Ден по-късно настоящата пра-
восъдна министърка заяви, че “ЕК
в нито един свой доклад не е ис-
кала да прави структурна рефор-
ма на ВСС. Сега действащият ВСС

е постоянно действащ именно
през процедурата на ЕК”. Според
Ковачева ставало въпрос за изчи-
стване на недоразумение и невяр-
но подадена информация към го-
ворителя на ЕК Марк Грей.

За избора на тримата големи:
главен прокурор, председател на
ВКС и председател на ВАС, Кова-
чева коментира, че мотивацията
на МП е да има повече време да
се обсъждат кандидатурите на
евентуалните кандидати. Не тол-
кова начинът на избора на ВСС е
определящ, а това какви канди-
дати ще се появят и ще бъдат из-
брани. Директният избор обхваща
и прякото номиниране на канди-
дати за ВСС. Сега предложеният
проект от МП предвижда пряка
възможност за номиниране, обяс-
ни Ковачева.

М
вицепрезидентът Маргарита Попо-
ва. Тя бе помолена да коментира
промените в Закона за съдебната
власт, които правната комисия
одобри през седмицата в отсъстви-
ето на депутати от опозицията. В
тях се предвижда изборът на нов
главен прокурор да се изтегли с
няколко месеца, което означава
наследникът на Велчев да бъде
избран от сегашните членове на
ВСС. Попова напомни, че в проек-
тозакона, изготвен от МП, не е
имало предложение да се изтегля
изборът на главен прокурор за по-
рано. Според нея за подобно
предложение би трябвало да има
“много сериозни мотиви”.

Система за обучение
на изборния екип
на БСП предлага
в събота
председателят
на партията

Система за обучение
на изборния екип
на БСП предлага
в събота
председателят
на партията

Система за обучение
на изборния екип
на БСП предлага
в събота
председателят
на партията

Система за обучение
на изборния екип
на БСП предлага
в събота
председателят
на партията

Система за обучение
на изборния екип
на БСП предлага
в събота
председателят
на партията

Попова е притеснена, че този ВСС
ще избира нов главен прокурор
Попова е притеснена, че този ВСС
ще избира нов главен прокурор
Попова е притеснена, че този ВСС
ще избира нов главен прокурор
Попова е притеснена, че този ВСС
ще избира нов главен прокурор
Попова е притеснена, че този ВСС
ще избира нов главен прокурор



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

4 ПОНЕДЕЛНИК 4 ЮНИ 2012

България

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 3 юни 2012 г. се навършват
10 ГОДИНИ от смъртта на нашия

съпруг, баща и дядо
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ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

за академик

ЕВГЕНИ
МАТЕЕВ

(01.04.1920-
04.06.1997)

От Фондация „Академик Евгени Матеев”

Нека си спомним за човека, изживял достойно
своя жизнен път и оставил незаличими спомени.

Обичаме те! Липсваш ни!
Поклон пред светлата ти памет!

На 4 юни 2012 г.
се навършват

15 години
от кончината
на бележития

български учен-
икономист и
световноизвестен изследовател

ЕВГЕНИ ГЕОРГИЕВ МАТЕЕВ.
Нека на този ден неговите ученици,
съратници, съмишленици и всички,

които са изпълнени с уважение към
него, да преклонят глава
пред светлата му памет.

(1921-2002)

СТОЛИЧНИТЕ ПОЛИЦЕЙСКИ
УПРАВЛЕНИЯ ПРЕВЗЕМАТ
УЛИЦИ ОКОЛО СГРАДИТЕ СИ

толичният кмет Йорданка
Фандъкова е наредила по-
вторен оглед на всички учи-
лища и детски градини в Со-
фия. Той се налага след като

На Петдесятница до храма “Св. Параскева” се проведе кампания за кръводаряване под наслов
“Няма любов по-голяма от тази да положиш душата си за своя приятел. Да дарим кръв, да дадем

надежда за живот на болни и пострадали!”

Снимка БГНЕС

Столичните полицейски управления са превзели
улиците около сградите си без разрешение от
собственика - Столичната община, и без да пла-
щат наем за това, установила проверка на БТА.

От МВР обясниха, че проблемът съществува заради
ограничените места за паркиране на управленията,
които са в централните части на София.

Пред сградата на Първо РУП на бул. “Шипченски
проход” например среднодневно има паркирани око-
ло 30 коли. Освен това зад сградата на полицейското
управление върху уличното платно са монтирани шест
падащи и заключващи се скоби, за които не е давано
съгласие от Столичната община. Освен това полицей-
ското управление е “превзело” и уличката в непосред-
ствена близост, забранена за влизането на автомоби-
ли без пропуск. Проверка на общинските служители
установи на място, че в целия забранен за паркиране
участък има спрени коли на служителите на полицей-
ското управление. Заради двете сгради на столичното
Трето РУП пък е затворена цялата ул.”Индже войво-
да”. Със знаци “забранено влизането в двете посоки”
е оградена и частта на улицата между бул. “Ал. Стам-
болийски” и бул. “Тодор Александров” и тази от бул.
“Тодор Александров” и ул. “Пиротска”. За поставяне-
то на нито един от знаците не е давано съгласие от
Столичната община. Освен за паркирането на повече
лични, отколкото на служебни автомобили, улицата се
използва и като място за съхранение на веществени
доказателства - каруци, остатъци от автомобили или
цели автомобили, показала проверка на място.

По инициатива на ръководството на СДВР и след
сигнали от граждани е предприето установяване и
налагане на санкции на служители, които използват
обозначителни знаци - жилетки, фуражки и други по-
лицейски атрибути, за да оправдаят своето паркира-
не, без да заплащат, съобщиха от МВР.

Фандъкова нареди нов
оглед на училищата
в София
11 школа и 7 детски градини под лупа
след земетресението и дъждовете

С
в събота се срути фасадата на 90-о
СОУ в столичния квартал “Люлин”. Тя
е паднала вследствие на земетресе-
нието и обилните дъждове.

Кметът на района Милко Младе-
нов е възложил проект за цялостен
ремонт на училището, по който ще за-
почне ремонт на сградата. Засега 90-
о СОУ остава затворено, а учениците

от 9-те паралелки, които още не са
завършили учебната година, ще
бъдат прехвърлени в съседното 56-о
СОУ.

Фандъкова обясни, че към момен-
та по-сериозно внимание се обръща
на 11 училища и седем детски гради-
ни в столицата. Затворена е сграда
на детска градина в село Герман, а
малчуганите от забавачката в село
Мърчаево са пренасочени към  гра-
дина във Владая.

Компромис няма да се прави. Ако
има и най-малък риск, по-добре е да

се изчакат няколко дни, да се обезо-
пасят сградите и едва тогава да при-
емаме деца, категорична бе Фандъ-
кова.

Кметицата заяви, че отговорността
за състоянието на сградите е на соб-
ствениците. Общината все пак имала
ангажимент към най-пострадалите об-
щински и частни сгради. Кметството
се наело и с експертизите на сгради-
те, а след като те станат готови, ще
се вземат конкретни мерки.

Йорданка Фандъкова напомни, че
в София има сгради с предписания
за събаряне, за отстраняване на
опасни елементи, които са отговор-
ност на собствениците. Според нея
онези, които не се грижат за сгради-
те си, трябва да бъдат санкционира-
ни, тъй като носят отговорност не
само за себе си, а и за гражданите,
които може да минат под неустойчи-
вите постройки.

ИЗЗЕХА 713
ЧАСОВНИЦИ
ОТ СКЛАДОВE
И МАГАЗИНИ

713 часовници от различни марки
иззеха криминалисти от търговски и
складови обекти в столицата. Часов-
ници “Ферари” се продавали без
съгласието на притежателите на съот-
ветните права и в нарушение на чл.
13 от Закона за марките и географ-
ските означения. На управителя на
фирмата бил съставен акт, иззети са
303 ръчни часовници.

В друг магазин на територията на
търговския център се предлагали за
продажба часовници “Шанел” и “Дол-
че и Габана” без съгласието на при-
тежателите на съответните права. На
управителя на фирмата са съставени
два акта и са иззети 410 ръчни ча-
совници.

В хода на разследването при про-
верка на два павилиона проверява-
щите намерили стоки “Еsi pure”, пре-
дадени от управителя на фирмата
доброволно и иззети с протокол. Про-
верките за нарушения на Закона за
марките и географските означения ще
продължат, заканиха се от Икономи-
ческа полиция.

Пред сградата на
Върховния адми-
нистративен съд
ВМРО организира

ВМРО започва подписка срещу „Софийска вода”

от 9 ч. днес митинг по
концесията на “Софийска
вода”. В същото време ще
започне и кампанията

“Водата в обществени
ръце”, чиято цел е съби-
рането на над 100 000
подписа, за да се предиз-
виква местен референдум
за прекратяване на кон-
цесията на “Софийска
вода” АД за ВиК система-

та на София.
По същото време във

Върховния администрати-
вен съд ще се гледа по
същество делото за отмя-
на на последното реше-
ние на ДКЕВР за увели-
чаване на цените на ВиК
услугите на “Софийска
вода”. То е образувано по
жалба на Красимир Кара-
качанов, Костадин Коста-
динов, Юлиан Ангелов,
Ангел Джамбазки и Кар-
лос Контрера, в качество-
то им на потребители.
Повече от 16 месеца де-
лото не успя да се гледа
по същество от съда по-
ради процесуални спън-
ки. Съдът следва да се
произнесе дали действа-
щата цена на водата в
София е законосъобраз-
на или не.

Започването на под-
писка за местен референ-
дум по темата за конце-
сията на “Софийска вода”
е крайна мярка, след като
столичните общински
съветници отказаха да
приемат доклада на Ан-
гел Джамбазки, зам.-

председател на ВМРО и
общински съветник в
СОС, за прекратяване на
концесията. Натискът на
ВМРО над ДКЕВР и “Со-
фийска вода”, включител-
но и чрез настоящото
дело във ВАС, вече дава
резултат, тъй като тази
година държавната коми-
сия все още не е приела
нови цени на ВиК услуги-
те в София, а практиката
й показва, че това обик-
новено става в първите 2
месеца на година. Пред-
ставители на ВМРО са
завели нова жалба сре-
щу промяна на цените за
предоставяните услуги в
община Хасково от мест-
ното ВиК дружество.
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Назаем от мреж@та

От първи юни пушачите у нас се сблъскаха
с новите и строги правила, ограничаващи
тютюнопушенето на обществени места.
Определено за да се намали дима у нас са

необходими мерки, но “заклетите” пушачи не при-
емат законовите промени леко. Фактът, че финан-
совият министър Симеон Дянков се впусна в стре-
мглави проверки по Черноморието, предизвика
присмеха на онлайн общността, което, добавено
към раздразнителността на пушачите, доведе до
бум на коментарите по темата:

(Запазен е оригиналният правопис
от форумите)

 Ей това пушачите най големите престъпни-
ци бе!!! Ако с такава жар се преследваха крад-
ците или наркопласьорите ...

 Искам да задам един риторичен въпрос на
Министъра на финансите: Защо, Вие Г-н Дянков
не отидете на Женския пазар да правите провер-
ки на циганите, които продават контрабандни
цигари. Те са подредени така: циганин - милици-
онер - циганин - милиционер. Ще си отговоря
сама, това са служители на Вашият Министър
председател.

 Г-н Дянков, в момент на остра икономиче-
ска криза, значително по-тежка от тази в Европа
и дължаща се главно на нас си и тукашните
условия и последици от “прехода” - вместо да се
занимава с финансите на държавата, тръгнал да
прави проверки за пушене? Явно е осъзнал, че
финансовата сфера не му е силна страна и се е
прехвърлил към нещо, където може да е по-про-
дуктивен? Да се смее ли човек, да плаче ли...

 Никога не съм пушила, но да тръгне Зам.ми-
нистър- председателят и министър на финанси да
прави проверки е смешно, няма ли инспектори от
РИОКОЗ за тази работа?

 Аз съм умерен пушач и да ви кажа честно
съм ЗА мерките против тютюнопушенето. Да
пуша вярно е , но го правя умерено - ако ми се
пуши в заведение аз и преди и след забраната
излизах навън - хем да подишам въздух - хем да
се насладя без да преча на никой. От както съм
бил ученик не съм си хвърлял фаса другаде
освен в кофа за боклук или пепелник.Честно ка-
зано страшно ме дразнят пушачите които не
могат да се контролират - паленето на цигара
след цигара и особено хвърлянето на фасове
през прозорците което беше практика помежду
другото от соц. Времето

 Моля, да обърнете внимание на това, дали
инспекторите ще проверяват административните
учреждения, полицейските участъци, прокурату-
рата и съдилищата, където забраната не се спаз-
ва и то демонстративно. Именно от тези институ-
ции трябва да се започне контрола, тъй като
същите следва да са пример за гражданите.

 Казват, че човек, независимо на каква
длъжност е, винаги го тегли към дейности, в които
той се смята за силен. Например може да си
заместник министър-председател, но да се из-
живяваш като елементарен счетоводител (брояч
на бобви зърна) или като инспектор от РЗИ. Нищо
лошо, но нека тогава господин Дянков да кори-
гира длъжностното си описание и, разбира се, и
заплата си, нека бъде така стриктен към себе си
както е към другите.

 Министърът на финансите прави “чек” кой
къде пуши, министърът на здравеопазването
“разрешава” да се продават коли и апартаменти,
министърът на труда и социалната политика “лич-
но раздава” помощи за пострадали от природни
стихии, министърът на културата пуши “пред бло-
ка”, а министър-председателят рита мачле, щото
става рано - 4-ти километър ама за наша сметка

 Може ли и аз като министъра да отида за
сметка на министерството по южното ченомо-
рие? Обещавам да проверя 151 заведения и да
напиша един акт за юни и един за юли. Няма да
искам заплата като тази на министъра. Ще се
издържам от к’вот дадат по заведенията.

 Интересно - министър на финансиите ловец
на пушачи.То че от икономика не разбира не
разбира ама чак пък от лов да разбира?Дано го
нашамари някой да вземе да му дойде акъла.

Добре де, ама тоя финансов министър ли е,
или инспектор в някоя Регионална здравна ин-
спекция. Това ли му работата, оправи финансите
на държавата, а сега се бори с пушачите. Най-
доре е да си ходи при янките.

 Дянков успя да спре икономиката. Ще ус-
пее и с пушенето

 Симпатичен ми е Симо ама май живее в
паралеллна държава. Нищо няма да постигне
само ще озлоби хората които и без друго им е
причерняло от всичко в тази държава. Ак щом
пък има куража да ни сравнява с Германия и с
другите държави, да посочи по кой друг важен
и живото зависещ параметър сме се изравнили
поне на полвина...

 По “изказването” на Борисов за пушене-
то:Бате Бойко се изказа много вещо,че за непу-
шачите е вреден димът цигарен.Но точно той ли
ще каже това нещо,който е сам циник вулга-
рен!?Той говори за простащина,за позор-
той,прост селянин,сам за затвор.Той ли е на здра-
вето пазител,на непушачите в заведенията спа-
сител,който остави без болници градовеи тъй
смъртта на хиляди зове?Ще познаете човека по
делата-вижте как управлява ни страната!

БНР откри регионалното
си радио в Бургас
Премиерското гостуване прекъсна церемонията,
след като Борисов нареди да спрат музиката

Тони Димитрова попя
на бургазлии в дует
с композитора
Стефан ДимитровО

Директорът на
БНР Валери

Тодоров влезе
в ролята на
обучител на

драгия си гост

фициалното от-
криване на ос-
мата регионална
радиостанция на
Българското на-

ционално радио се случи
преди броени дни. От 31
май бургазлии могат да се
похвалят с Радио Бургас,
което е третата регионал-
на радиостанция, която об-
ществената медия открива
през последните 4 години
и половина. ДУМА припом-
ня, че през 2007 г. започ-
на излъчването на Радио
София, а през 2009 г. и на
Радио Видин.

Сигналът на новото ра-
дио обхваща Южното Чер-
номорие от Слънчев бряг
до Синеморец и вътреш-
ността на страната в райо-
ните на Карнобат, Айтос,
Средец, Малко Търново и
Елхово. Чрез предаватели-
те на БНР в Малко Търно-
во и Елхово радиото ще
достига и до пограничните
райони в Странджа и Са-
кар, които досега бяха по-
кривани ефирно от радио-
станции на съседни държа-
ви. Амбициите са заедно с
разширяването на програ-
мата през есента обхватът
на покритие да се
разгърне и в посока Сли-
вен и Ямбол.

Радио Бургас тръгва с
12-часова собствена про-
грама от 7 до 19 часа, с
лятна програмна схема -
новини, полезна и актуал-
на информация на руски и
английски език, собствени
забавни и публицистични
предавания. Всеки ден ще

има и час за култура, а от
9 до 10 ч. ще звучи люби-
ма българска музика. В по-
ранните часове в събота
и неделя ще се излъчва
фолклорното предаване
“Странджанска жарава”. В
обедните часове настрое-
нието ще поддържа хито-
вата музика в шоуто “Го-
рещ пясък”, кръстено на
един от най-популярните
бургаски състави, а приве-
чер ще звучат по-спокой-
ни ретро и евъргрийн пес-
ни. Радиостанцията пре-
движда и съвместна линия
с един от най-популярните
бургаски музикални клубо-
ве. Откриването на новата
станция не мина без гафо-
ве обаче. Официалната
церемония започна с
изпълнения на Тони Дими-
трова. Идването на преми-
ера остави бургаската пе-

вица без музи-
кален съпро-
вод по нареж-
дане на Бо-
рисов. В ин-
тернет ведна-
га се завъртя
клип, на кой-
то се чува как
певицата пи-
та: “Защо ми
спряхте музи-
ката”, без да
подозира, че
това е станало по разпо-
реждане на премиера. Бо-
рисов се заоправдава, че
заръчал да се съкрати ве-
селата част, защото не

разбрал, че Тони Димитро-
ва пее на живо. “Изложих-
ме се”, констатира Бори-
сов, след като осъзнава
гафа, който причини.

GOOGLE ЩЕ СЕ БОРИ С КИТАЙСКАТА ЦЕНЗУРА

ълвата твърди, че от есента Нова телевизия ще направи не-
очакван удар срещу конкуренцията. Според слуховете ли-
цето на “Всяка неделя”, Кеворк Кеворкян, е избрал точно
тази медия за завръщането си на екран. Напълно логично

Търсачката Google реши да
предприеме нови мерки сре-
щу цензурата в интернет,
налагана от китайското пра-

вителство. Американците добави-
ха към търсачката си нова функ-
ционалност, предлагаща алтер-
нативи на чувствителни за Китай
термини, които могат да доведат
до блокиране на резултатите и
прекъсване на връзката.

В съобщението, обясняващо за
новата услуга, Китай не е споме-
нат, но нововъведението идва
съвсем скоро, след като филтри-
те на китайската цензура бяха за-
тегнати толкова силно, че напра-
виха невъзможно търсенето дори
по имена на градове, реки, рес-

торанти, университети, туристичес-
ка информация и др. Ограничения-
та станаха факт, след като власти-
те се опитаха да спрат говоренето
в интернет след скандал около Бо
Ксилай - партиен секретар на ки-
тайския мегаполис Чунцин. Те за-
браниха търсенето в интернет на
името Бо, град Чунцин и на множе-
ство обществени сгради на терито-
рията му.

ДУМА припомня, че през 2010
г. Google затвори базираната си в
Китай търсачка, за да избегне ко-
опериране с правителствената
цензура. Новата функционалност
на Google ще предупреждава ки-
тайците, ако напишат дума, коя-
то може “временно да прекъсне

връзката ви с Google” и ще пред-
лага алтернативни термини. Това
се казва в постинг, публикуван от
вицепрезидента на компанията
Алан Юстас. Като пример от
Google дават китайския символ за
“река” (цзян), без да споменават,
че това е първото име на бившия
президент Цзян Цзъмин, търсене-
то по което би предизвикало бло-
киране на резултатите. Търсачка-
та ще предлага на потребителите
да използват символи, различни
от “цзян”. За да разработят услу-
гата, инженерите на Google са
разгледали 350-те хиляди най-
популярни търсения в Китай и са
се опитали да намерят тези, кои-
то създават най-много проблеми.

СЛУХОВЕ ИЗПРАТИХА КЕВОРКЯН
И „ГОСПОДАРИТЕ...” В НОВА ТВ

М
ТВ1 ПУСКА
ПРЕДАВАНЕ ЗА ЕЗДА

звучи и информацията, че “Господари на ефира” се готви да отмъ-
сти на БТВ, като започне да излъчва от честотите на Нова телеви-
зия.

Говори се, че от около три месеца Кеворкян и Нова са в интен-
зивни преговори за възраждането на “Всяка неделя”, а евентуал-
на дата за това се сочи през септември тази година. Според първо-
началния план рубриката ще е с продължителност 2 часа и поло-
вина и ще се излъчва между 16,30 и 19 ч.

Шефката на медията Светлана Василева отказа да коментира
бъдещите планове на телевизията. По думите й имало слухове, но
нищо не било категорично. потвърждение на информацията все
още няма и от Кеворкян. който обаче призна, че провежда срещи
и дебати с няколко телевизии.

По-сигурни изглеждат данните, че “Господари на ефира” ще
тръгне по Нова от есента. Предполага се, че братята Халваджиян
този път са договорили по-удобен час за шоуто си, след като в
основата на скандалите им в БТВ се оказа неудобната часова зона
на предаването. ДУМА припомня, че “господарите” започнаха теле-
визионната си кариера от екрана на Нова тв.

Очаква се през есента телевизията да продължи и със следващ
сезон “Черешката на тортата”.

“Езда” е
името на ново-
то предаване,
което ТВ1 за-
почна да из-
лъчва от 30
май. Новата
продукция ще
е на ефир и с
помощта на
Българската
федерация по
конен спорт.
Идеята на пре-
даването е да покаже динамичния и красив
спортен свят на конната езда, да зарази зри-
телите с естетиката, емоциите и енергията,
които го характеризират. Предаването ще
предоставя възможност на любителите да се
запознаят с основните правила в регламента
на конния спорт, ще разказва и показва инте-
ресни подробности от провеждащите се в стра-
ната състезания и шампионати, ще среща зри-
телите с ездачи, паркур майстори, съдии и,
разбира се - състезателни коне...
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Икономика

Прогнозата е на база инфор-
мацията на областните дирек-
ции “Земеделие”. За сравнение,
прогнозните данни за очаква-
но производство за същия пе-
риод на предходната година са
били в диапазона 3,8-3,9 до 4,0
млн. тона за пшеницата и за
600-700 хил. тона за ечемика.
Това съобщи за БТА заместник-
министърът на земеделието и
храните Цветан Димитров пред
БТА. Така той опровергава опа-
сенията на зърнопроизводите-
лите за намаляване на добива
на пшеница с около 20 на сто.

Обобщените данни на екс-
пертните комисии на областни-
те дирекции “Земеделие”, на-
правени след пълното обслед-
ване на площите, заети с есен-
ни култури в средата на май,
сочат, че състоянието на посе-

МЗХ ОЧАКВА

До 3,9 млн. т реколта
от жито
Заради влагата може да се развият
болести по културите, но субсидии
за фунгициди не са предвидени

вите с пшеница е “добро” до
“много добро” при 78,1 процен-
та. За сравнение, през 2011 г.
този процент е бил 87,0.

При площите с ечемик про-
центът на посевите в подобно
състояние е 69,4 на сто, като
предходната година те са били
87,6 на сто, информираха от
министерството.

Според експертите, съпос-
тавяйки настоящите данни с
тези от предходната година, е
видно, че процентът на посеви-
те с пшеница в добро до много
добро състояние е с приблизи-
телно 9 пункта по-малко за
пшеницата и с 18 пункта за
ечемика. Това според тях се
дължи до голяма степен на не-
благоприятните агроклиматич-
ни условия през есента на 2011
г. и зимата на 2012 г.

Като “средно” специалисти-
те определят състоянието на
19,4 на сто от посевите с пше-
ница и на 25,4 на сто на ечеми-
ка. Посевите в “незадоволител-

но” състояние са 2,2 на сто при
пшеницата и 3,8 на сто при
ечемика. Общото физиологич-
но и фитосанитарно състояние
на пшеницата и ечемика на
този етап от развитието им е
добро, сочат експертните из-
следвания в МЗХ. Според тях
падналите през май валежи
оказват благоприятно влияние
върху развитието на културите
по време на най-чувствителни-
те фази от развитието им (по
отношение на влагата в почва-
та) - “вретенене” до “млечно-

протоколи за напълно пропад-
нали площи и обобщаване на
постъпилата в МЗХ информация.

Оттам уточниха още, че
предстои да бъдат изготвени
разчети за производствените
разходи по култури, средно за
страната. Производствените
разходи се определят въз ос-
нова на базисни технологични
карти за отглеждане на отдел-
ните култури, по райони на пла-
ниране и средно за страната.
Разчетите обхващат културите,
които са засегнати на 100 про-
цента от неблагоприятни кли-
матични условия.

З ъ р н о п р о и з в о д и т е л и т е
очакват след дъждовете тази
година да се развият много по-
вече болести по зърнените кул-
тури в сравнение с минали го-
дини. Според тях това значител-
но ще увеличи разходите за
фунгициди. На въпрос ще даде
ли държавата “едно рамо” на
земеделските производители за
покриване на разходите, от ве-
домството посочиха, че към на-
стоящия момент не съществува
механизъм за кредитиране с
цел покриване на разходите при
закупуване на фунгициди.

Специалистите не отрекоха,
че предвид влажното време
може да се очаква поява на
болести по земеделските кул-
тури.

восъчна зрелост”.
Експертите от областните

дирекции “Земеделие” прогно-
зират средни добиви за стра-
ната в границите на 360-370 кг/
дка за пшеницата и 330-340 кг/
дка за ечемика, с уточнението,
че това са средно претеглени
стойности, получени на осно-
вата на биологичния добив и
състоянието на културите.

Щетите при рапицата и ече-
мика ще бъдат изчислени след
приключване на процедурата
по издаване на констативни

През май ни-
вото на индекса
на тържищните
цени падна от
1.502 пункта до
1.421 пункта, ко-
ето е спад с 5,3,
съобщават от
Държавната ко-
мисия по стоко-
вите борси и
т ъ р ж и щ а т а
(ДКСБТ).

Цената на яй-
цата през май
падна с 20% до
0,19 лева за
брой. Средноме-
сечната цена на
олиото е с 2,8 на
сто по-висока в
сравнение с ап-
рил, като дости-
га до 2,65 лева
за литър в края
на месеца.

Спрямо съ-
щия месец на
миналата година
поскъпване на годишна база е отчетено при яйцата - 33
процента, на фасула - със 17 процента. При цените на
месото, месните произведения и рибата се наблюдава
лек ръст с около 2-5 на сто. Цените на млечните про-
изведения намаляват на годишна база съответно с 5 на
сто за кашкавал “Витоша” и с 1.2 на сто на кравето
сирене, а стойностите на кравето масло се доближават
до нивото от 2011 г.

В началото на пролетта се наблюдава понижение
на цените на оранжерийните краставици (с 38,6 на сто)
и на салатите (с 14,3 на сто). При цените на оранжерий-
ните домати, зелето, картофите и зрелия чесън има
ръст на месечна база с около 10 процента.

Значително поскъпване през май спрямо април се
наблюдава при ябълките - 30.5 на сто. Покачване на
стойностите спрямо предходния месец има и при бана-
ните (3 на сто) и цитрусовите плодове (6-14 на сто).

В сравнение с май 2011 г. се отчита ръст на цените
на бананите и лимоните с 11-13 на сто. Значително
поскъпване на годишна база има при оранжерийните
домати (53 на сто), което се дължи на резкия скок на
цената в началото на май 2012 г. На малко по-високо
ниво в сравнение със същия месец на миналата година
е цената на оранжерийните краставици - 4.4 процента.
При останалите плодове и зеленчуци се наблюдава
спад на цените на годишна база, като най-силно изра-
зен е този спад при цената на картофите, зрелия чесън
и ябълките - около 30-50 на сто.

Международен фонд “Козлодуй”, в което участва
министърът на икономиката, енергетиката и туризма
Делян Добрев, съобщават от пресцентъра на МИЕТ.

След като представи позицията на България и
защити нуждата да бъдат отпуснати пари за енер-
гийна ефективност, министър Добрев успя да убеди
Европейската банка за възстановяване и развитие
и донорите да не закриват неядрения прозорец, се
казва в съобщението.

Общо 66 общини получиха одобрение за финан-
сиране на 217 сгради (болници, училища и детски
градини). Отпуснатите средства за енергийна ефек-
тивност са на стойност 35.5 млн. евро. Асамблеята на
донорите се съгласи да мине към писмена процеду-
ра (непозната досега в работата й), за да се сключат
договорите до края на лятото и работата по сградите
да започне през следващия строителен сезон.

Изпълнението на проектите ще повиши енергий-
ната ефективност и външният вид на рехабилитира-
ните сгради ще бъде подобрен. Допълнително са
договорени и 10.5 млн. евро за изграждане на енер-
гийно ефективно улично осветление в 14 общини.

“Топлофикация” - София, ще получи 1.5 млн. евро
за финансиране на проектно проучване за изграж-
дането на мощност за оползотворяване на горими-
те части (RDF) от отпадъци, които ще се произвеж-
дат от бъдещия завод за отпадъци в София.

За дейности по извеждане на блокове 1-4 на
АЕЦ “Козлодуй” са подписани споразумения за
близо 15 млн. евро.

МФК е създаден с цел управление на безвъзме-
здната помощ, отпусната от ЕС за намаляване на
последиците от предсрочното извеждане от експло-
атация на блокове 1-4 на АЕЦ “Козлодуй”.

Нов софтуер, който ще следи дали работодателите
изплащат навреме заплатите на служителите си, ще
внедри Главна инспекция по труда (ГИТ) до края на юни.

Така ГИТ ще може да следи какъв е размерът на
дължимите трудови възнаграждения и за какъв период
от време е забавянето.

От инспекцията са предложили на министъра на
труда и социалната политика Тотю Младенов допълне-
ние на наредбата за съдържанието и реда за изпраща-
не на уведомленията за регистриране на трудови дого-
вори. Идеята е в съдържанието на уведомлението, ко-
ето се подава в НАП при регистрация на трудовите

О
чертава се реколта-
та 2012 да достигне
3,8-3,9 млн. тона
пшеница и 580-620
хил. тона ечемик.

Ябълките поскъпнали
с 30% през май,
доматите -
с 53% за година

Проекти за 120 млн. лв.
по фонд „Козлодуй”
ще са с европари

П роекти за над 120 млн. лв. по Международен
фонд “Козлодуй” ще бъдат финансирани с ев-
ропейски средства. Това стана ясно след засе-
дание на 23-ата Асамблея на донорите на

Софтуер ще следи за
редовното изплащане
на заплати

Закъснели сме със законода-
телните промени при застрахова-
нето на сгради. Това заяви пред
журналисти край Казанлък пред-
седателят на парламента Цецка
Цачева, която е гост на Празника
на розата, съобщи БТА.

До края на тази парламентарна
сесия не е предвидено разглежда-
нето на законопроект, свързан с
розопроизводството. На следваща-
та сесия не е изключено да бъде
внесен и обсъден такъв законопро-
ект, посочи още Цецка Цачева.

Цецка Цачева: Законодателните промени
при застраховането на сгради са закъснели

Изявленията на Цачева за за-
страховките са във връзка с изяв-
ления на министъра на регионал-
ното развитие и благоустройство-
то Лиляна Павлова пред Дарик в
събота. Трябва да бъде въведена
задължителната застраховка и за
сградите, които са частна собст-
веност, заяви Павлова и уточни,
че идеята ще бъде обсъдена на
следващо заседание на Министер-
ския съвет.

“За колата правим и задължи-
телната “Гражданска отговор-

ност”, правим си и “Каско”, а за
дома... Това е посоката, както се
грижим за колата си, така да се
грижим и за дома”, коментира
министърът.

“Голямата тема според мен е,
че сега вече всички осъзнаха
защо е толкова важно и необходи-
мо сградите да имат технически
паспорт. Застраховка плюс техни-
чески паспорт са двете задължи-
телни неща за всеки собственик в
една сграда, независимо дали е
къща или блок”, добави тя.

договори, работодателите да посочват продължител-
ността на работния ден и да изпращат уведомление и
в случаите, когато тя се променя.

Така компетентните органи ще могат да осъществя-
ват по-ефективен контрол и върху осигуряването на меж-
дудневните и междуседмичните почивки на работещите.
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Синя зона,
ама безплатна

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

Брюксел пак
ще свиква с Путин

ГАЛИНА
МЛАДЕНОВА

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА ЗАЩИТА НА ДЕ-
ЦАТА - ЖЕРТВИ НА АГРЕСИЯ. Отбелязва се

от 1983 г. по решение
на Общото събрание на
ООН. Поводът е бом-
бардировка на жилищ-
ни квартали на Бейрут,
Ливан (1982 г.), при ко-
ято загиват деца.

1800 - ВЪВ ВАШИНГТОН Е ПОСТРОЕН БЕ-
ЛИЯТ ДОМ. Прези-

дентът на САЩ Джон
Адамс и съпругата му
стават първите обита-
тели на сградата, на-
ричана тогава Прези-
дентски дворец, Пре-
зидентска къща или
Седалище на из-
пълнителната власт. Сегашното название е даде-
но през 1901 г. от президента Теодор Рузвелт. В
Белия дом се провеждат заседанията на прави-
телството на САЩ. Шестетажната сграда има 132
стаи, 32 бани, 412 врати, 147 прозореца, 4
стълбищни клетки и 3 асансьора.

1880 - СЪЗДАДЕНА Е НАЦИОНАЛНАТА НИ
ВАЛУТА. На

тази дата Второто
Обикновено народ-
но събрание при-
ема Закон за пра-
вото на резание
монети в Княжест-
вото, а на следва-
щата година са от-
сечени и първите монети. Името на национална-
та валута български лев произхожда от левъ -
остаряла форма на думата “лъв”, употребявана
през ХIХ в. БНБ започва да емитира банкноти
през 1885 г. (на сн. първата българска банкнота,
чийто оригинал се съхранява в Историческия
музей в Габрово).

1886 - В ГАБРОВО ИЗЛИЗА БР. 1 НА В. „РО-
СИЦА”, ПЪРВИЯТ СОЦИАЛИСТИЧЕСКИ ВЕ-
СТНИК В БЪЛГАРИЯ. Негов

редактор е Евтим Дабев (1864-
1946), журналист и социалист.
За първи път във в. “Росица” се
публикуват материали със со-
циалистическа насоченост. Ве-
стникът излиза до 24 декември
1886 г. Роденият в Габрово Да-
бев (на снимката) се смята още
за пръв преводач и издател на марксистка
литература у нас.

1917 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ СА ВРЪЧЕНИ НАГРА-
ДИТЕ „ПУЛИЦЪР”. Универ-

ситетът Кълъмбия (САЩ) удо-
стоява с престижните отличия
върхови постижения в литера-
турата, журналистиката, музи-
ката и драмата. Те носят името на Джоузеф Пу-
лицър - издател, редактор и журналист, утвърдил
с изданията си нови стандарти в журналистика-
та. През 1904 г. той писмено заявява желанието
си за създаване на подобна награда, която да
поощрява най-добрите творци от съответните
жанрове. Наградите се присъждат ежегодно в
21 категории. Сред известните носители са Джон
Кенеди - за биография, Ърнест Хемингуей, Мар-
гарет Мичъл, Уилям Фокнър, Едуард Олби - за
художествена литература, и др.

1926 - В ИСТАНБУЛ СЕ РАЖДА КОНСТАН-
ТИН КОЦЕВ, БЪЛГАРСКИ АКТЬОР (УМИРА
2007 Г.). Любимец на няколко

поколения. Един от основателите
и дългогодишен актьор на
Държавния сатиричен театър “Але-
ко Константинов”. Играл е в ДТ
“Адриана Будевска” - Бургас, и в
Театър “София”. Известен с роли-
те си в над 40 игрални филма, сред
които “Две победи”, “Топло” (чичко Снегов,
известен с фразата “Момиченце, дай ми зъбки-
те!”), “Бялата стая”, “Инспекторът и нощта”,
“Случаят “Пенлеве”, “Няма нищо по-хубаво от
лошото време” и др. Последната му филмова
роля е в “Рапсодия в бяло”.

1930 - В КЪРДЖАЛИ СЕ РАЖДА ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ, ВЕТРОХОДЕЦ (УМИРА 1980 Г.).

Основава първия софийски
яхтклуб “Академик” - на Горни
Пасарел, и яхтклуб “Порт Вар-
на”, който след смъртта му
носи неговото име. С яхтата си
“Кор Кароли” извършва само-
стоятелно околосветско плава-
не за 202 денонощия, влязло в
Книгата на Гинес. Почетен гражданин на Варна
и Кърджали. Почетен спортист №1 за 1977 г.,
удостоен със званието “Герой на НРБ”.

Срещите ЕС-Русия, ко-
ито се провеждат два пъти
годишно, винаги се следят
с голямо внимание. Не е
изключение и сегашният
форум, който се провежда
в Санкт Петербург. Теми-
те на 29-ата поред среща
на високо ниво не са из-
ненада - икономическата
криза в Европа, интегра-
цията на постсъветското
пространство и ситуация-
та в Сирия и Иран. Очаква
се, че ключова тема ще е
енергийното сътрудниче-
ство.

Москва, разбира се, е

сериозно загрижена за
стабилността и бъдещето
на еврото и еврозоната
като цяло, още повече, че
ЕС е основният търговско-
икономически партньор
на Русия. Европа е осно-
вен източник на инвести-
ции в руската икономика
и важен пазар за руските
инвестиции. Така че ста-
билността на ЕС е много
важна за Москва, която в
тези кризисни времена
изрази готовност да ока-
же помощ на европейски-
те партньори.

На срещата в Петер-
бург много ще се говори и
за евентуален безвизов
режим между Европа и
Русия. Това е стара болка
и Москва е много настой-
чива в усилията си ЕС да
свали визите за руските
граждани и най-вече за
руския бизнес. Това със
сигурност ще стане, но
някой ден, не сега. Поло-
жението в Европа е тако-
ва, че все повече се гово-

ри дори за премахване на
Шенген, камо ли за безви-
зови режими със страни
извън ЕС. Въпреки че, без-
спорно, отношенията с
Русия са от изключително
значение за ЕС. Да не
забравяме, че преди 2 г. в
Довил на среща между
лидерите на Германия,
Франция и Русия бе съгла-
суван план за действие,
според който след 10-15 г.
Русия и Европейският съюз
ще представляват единно
икономическо пространст-
во - без визи и с обща
система за сигурност.

На срещата в Петер-
бург този път не се очаква
подписване на някакви
много значими документи.
Основната цел на тази
среща изглежда малко по-
различна - страните тряб-
ва наново да определят
подходите си за двустран-
ното взаимодействие на
ниво висше ръководство. В
Санкт Петербург се очак-
ва Путин да определи сво-

ята позиция по отношение
на ръководството на Евро-
пейския съюз и съответно
обратното.

През последните годи-
ни Брюксел изграждаше
диалога си с Москва през
Медведев. Сега обаче
ръководството на ЕС ще
трябва да определи нов
подход - Русия е с нов
лидер. Путин е стар по-
знайник на Брюксел, но
отношенията с него вина-
ги са били за европейците
по-трудни, отколкото диа-
логът с Медведев. Самата
Европа също се промени,
докато Путин беше преми-
ер, а не президент. Появи
се висше ръководство на
ЕС, в частност Херман ван
Ромпой и Катрин Аштън,
която отговаря за външна-
та политика на съюза.

Двудневният форум в
Санкт Петербург ще по-
каже какъв ще бъде през
следващите години диа-
логът между Евросъюза
и Русия.

Галерия

Анатолий СТАНКУЛОВ

Ако искате да парки-
рате безплатно в центъ-
ра на столицата, заповя-
дайте около полицейски-
те управления. Там няма
синя зона, не са нужни
СМС-и. Но е пълно със
служебни, а и с частни
автомобили, които неза-
конно узурпират всяко
свободно пространство,
тясна уличка или скрита
ниша. А стопаните им са
спокойни, че няма да
бъдат преследвани и на-
казани за явното неспаз-
ване на правилата. За-
щото не сме чували ня-
кой български полицай
да е глобил сам себе си,
и то за такава дреболий-
ка като неправилно пар-
киране. А какво да очак-
ваме тогава от върховете
на властта в МВР, след
като органите на реда на
най-ниско ниво си позво-

ляват да не спазват еле-
ментарни правила?

Отчайващо е, че зако-
ните се нарушават имен-
но от тези, които трябва
да следят за спазването
им. Обезсърчаващо е, ко-
гато и на редовия граж-
данин му са налага да се
подчинява на строгия
взор на онзи, който бе-
зочливо и методично
стъпква писани и неписа-
ни норми. Оскърбително
е хората, облечени в тол-
кова много власт, да де-
монстрират силата си и
да показват, че са над
закона. И е пореден при-
мер защо полицията е
недолюбвана, дори кога-
то дава знаци за добре

свършена работа.
Разбира се, яденето

на баницата, наречена
безплатна синя зона за
привилегировани, не е
едностранно занимание.
От другата страна стои
Столичната община, ко-
ято години наред толе-
рира подобни своеволия
и по правило реагира
само при взрив на обще-
ствено или медийно не-
доволство. Ако с бездей-
ствието си от кметството
се опитват да прикрият
безсилието си за спра-
вянето със ситуацията, то
могат поне да се
възползват от нея. Фи-
нансово например. Като
поискат дължимото от

така или иначе разполо-
жилите се полицейски
автомобили, или пък
като масово налагат гло-
би. Макар че хората на
Йорданка Фандъкова
години наред не могат
да се справят с незакон-
ните бариери, кашпи или
саксии, поставени около
чуждите посолства, как-
во остава да влязат в
битка със стотици служи-
тели на реда.

В тази неслучила се
схватка на последно мяс-
то са пешеходците. Сто-
личаните, които плащат
чинно за паркиране, або-
нират се, за да оставят
колите пред собствения
си дом в центъра на Со-

фия, майките с бебешки
колички, които не успя-
ват да си проправят път
през непроходимите
улички и тротоари. Те ос-
тават твърде маловажни
на фона на пазителите
си, които продължават
явно да подхвърлят жи-
летки, фуражки и други
полицейски атрибути в
колите си дори когато
паркират извън “запазе-
ните” площи около работ-
ното им място. Ей тези
фуражки, които пазят и
от кражби, паяци и вся-
какви набези, са единст-
вената гаранция за безо-
пасността и спазването
на правата у нас. Но
само на някои...
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На фокус

Панко
АНЧЕВ

Внимание: операция
„Глаголица”

В
последно време
особено много се
заговори за глаго-
лицата -  първата
с л а в я н о б ъ л г а р с к а

„Съвършената” азбука - тактически ход,
или най-обикновена провокация и подготовка
на нещо далеч по-тревожно и опасно?

азбука, създадена от светите
равноапостоли братята Кирил
и Методий. Президентът ни,
който вече се изказва по всич-
ки въпроси, и то винаги с ап-
ломб и компетентност, убедил
папата да съдейства за
включването на глаголически
книжовен паметник в списъка
на световните ценности, за-
криляни от ЮНЕСКО. В печа-
та, а и в социалната мрежа,
се натрапват твърдения, че
глаголицата била съвършена
азбука, че била по-добра от
кирилицата. Реанимира се те-
орията за двете азбуки, създа-
дени по едно и също време и
използвани дълго заедно, но
постепенно кирилицата е из-
местила глаголицата и се е
утвърдила официално - особе-
но след като започнали да я
използват и в Русия.

Старобългаристиката, в
това число и тази, която се
развива в нашата страна, е
изправена пред огромен брой
научни проблеми.

Миналото ни
все още

е забулено в тайни

разкриването на всяка от ко-
ито ще помогне да разберем
по-добре историята, а като
опознаем и разберем собст-
вената си история, ще ни е
по-лесно да градим и пре-
движдаме бъдещето. Сред
тези проблеми съществена
важност притежават фактите,
събитията, явленията и тен-
денциите, свързани с живота
и делото на светите равно-
апостоли братя Кирил и Ме-
тодий и особено с техния при-
нос в европейската култура и
литература. У нас все още
битуват историософските фор-
мули за делото им, дадени от
Иван Вазов и Стоян Михай-
ловски: “И ний сме дали нещо
на светът...” и “Върви, народе
възродени”, съдържащи не
само преклонение и възхита
пред собствената ни история
и великите й личности, но и
обобщения, които би трябва-
ло да повдигат националния
ни дух и самочувствие, но и
да вдъхновяват за повече уси-
лия в трудните житейски ус-
ловия, в които открай време
сме поставени.

По повод тазгодишното
честване на 24 май се под-
чертаваше уникалността на
Кирило-Методиевото дело и
се напомняше непрестанно,
че папата бил ги обявил за
“покровители на Европа”.
Това, че Българската право-
славна църква отдавна ги е
канонизирала и православи-
ето ги е признало за равно-
апостоли, е подробност, коя-
то подличко се отминава.

В осъществената по този
начин “обществена шумотеви-
ца” прозират две линии.

Първата е свързана с

глупостта на нашата
политическа класа

и нейната клакьорска публи-
цистика и журналистика, как-
то и на посредствените “спе-
циалисти” - старобългаристи.
Това е обективна ситуация,

която нито училището, нито
университетите, нито поразе-
ните от нея публични факто-
ри в близко време не биха
могли да отстранят. Затова е
по-добре да се съобразяваме
с нея и да отчитаме агресив-
ността й, за да сме подготве-
ни и да не й обръщаме кой
знае какво внимание.

Но втората линия е по-се-
риозна и тя се прокарва
постъпателно и съзнателно,
все още плахо, опипващо, но
скоро ще придобие необходи-
мата и неотразима енергия и
агресия. Става дума за замя-
ната на кирилицата с латини-
ца.

Опитът преди време, в кой-
то участва и тогавашният пре-
зидент, да се подеме инициа-
тива за смяна на буквите, с
които да пишем, не успя.
Твърде груб и неочакван бе
той, за да бъде възприета
една толкова “революционна
идея”, каквато е отказът от
кирилица и налагане на ла-
тиницата, за да се изравним
по този начин с “Европа”. Но
не бива да се заблуждаваме,
че този опит не остави някак-
ви белези в общественото
съзнание. Хората вече знаят,
че това е тема, за която може
да се говори, и следващият
път ще им бъде по-охотно да
дискутират и евентуално да
се постигне мнозинство, гото-
во да се проведе всенародно

допитване по темата.

Своеобразен
подготвителен етап

за такава дискусия е днес
провежданата паралелна ак-
ция, която аз наричам “опе-
рация “Глаголица””.

Възхвалата на глаголица-

та, която е особено видна и
дори драстична от началото
на тази година, съвсем не е
случайна и проява единстве-
но на чист и наивен патрио-
тизъм в духа на Вазов и Ми-
хайловски. Нейната цел е да
се втълпи, че кирилицата е по
някаква случайност възприе-
та или дори наложена офици-
ално, но без достатъчно ос-
нования. Още повече, че дру-
гата азбука, глаголицата, е
по-съвършена и по-близко
стояща до фонетиката на
българския език. Кирилицата
може да задоволява руснаци-
те, но...

Разбира се, че глаголица-
та няма как да бъде възвърна-
та като съвременна българска
азбука и тепърва на нея да
започнем да пишем и четем.
Тези, които я възхваляват и
които организират, вдъхновя-
ват и подкрепят цялата тази
операция, носещо нейното
име, съвсем нямат намерение
да ни я натрапват. Не, не, но
чрез нейната апология се
цели дискредитация на кири-
лицата и пораждане на съмне-
ние в нея. И страх, че чрез
кирилицата ние изоставаме от
Европа. А щом не е създаде-
на от св.  Кирил и не е
съвършена като глаголицата
и латиницата, щом сме тръгна-
ли да се отделяме от Русия и
руското влияние, защо толко-
ва държим на нея и упорито

не даваме да я заменим с
друга, която е по-добра и
съвършена?

Русофобията
у нас се възражда

и дори набира застрашител-
на форма. В нейна подкрепа
е и държавната политика, во-
дена от днешното правител-
ство, в това число и от новия
президент. Целта й е пълното
откъсване на България от как-
вато и да било зависимост от
Русия и от руската култура, от
славянството и православие-
то и окончателно обръщане
към Западна Европа и САЩ.
Виждаме как се прекъсват
икономическите връзки меж-

ду България и Русия, как ряз-
ко намалява търговията меж-
ду двете страни и охладняват
политическите отношения; как
все по-редки са гостуванията
у нас на официални руски
лица. А когато все пак те по-
сещават по различни поводи
България, официалната поли-
тическа и медийна реакция е
обикновено сдържана или на-
право отрицателна.

Да си припомним посеще-
нието на светейшия патриарх
Московски и на цяла Русия
Кирил и коментарите около
това посещение. Не мислете,
че е случайно и раздухване-
то на “скандала” с Руското по-
дворие в София и срещу дей-
ността на представителя на
РПЦ игумен Филип.

В скандала, който още не
е потушен, участват известни
българи, някои от които са по-
литически активни. Те никак
случайно не са попаднали в
него - още повече, че не слу-
чайно се черкуват именно в
руската църква “Св. Николай”
в София.

“Изчистването на руската
следа” в България е важна
задача на тези, които смятат,
че страната ни е направила
своя “нов цивилизационен из-
бор” и че нейното място е
само и изцяло в “Европа”. Те
са подкрепяни и подпомага-
ни от външни институти и ин-
ституции и усилията им са

включени в общите и съгла-
сувани действия срещу сама-
та Русия и православието. В
тези общи действия “опера-
ция “глаголица” заема важно
място като необходим такти-
чески ход за разколебаване
устоите на кирилицата и
възвръщане на дискусията за
латиницата като евентуално
наше национално писмо.
Според тях азбуката прекале-
но здраво ни обвързва с рус-
ката култура и елиминиране-
то й ще позволи

лесно да се изтрие
народната памет

и върху нея да се имплантира
друго съзнание и любов към

друг “освободител” и покро-
вител.

Икономическата криза и
неспособността на държава-
та и нейната власт да се
справят с нея и осигурят нор-
мално развитие и сносен чо-
вешки живот на българите ще
засилят работата на пропа-
гандната й машина за откло-
няване вниманието от реал-
ните проблеми и ще показват
лъжливи следи на причините
за това ни състояние. Една от
тези причини, която все пове-
че ще се раздува и демони-
зира, е Русия и православие-
то и свързаните с тях атрибу-
ти: култура, азбука, символи-
ка, обредност. Ще се подчер-
тава нашата независимост,
уникалност, приносът ни в
световната култура, европей-
ската ни същност, равнопос-
тавеността ни с другите наро-
ди и култури на Европа и как-
во ли не още. Макар именно
тези хора най-малко да ценят
този наш “принос”. Важна е
целта - всичко останало е вто-
ростепенно.

Ето защо аз обръщам вни-
мание на възхвалата на гла-
голицата и казвам, че тя ни-
как не е случайна и не е про-
явление на национално до-
стойнство и гордост, “че и ний
сме дали нещо на светът”, а е
най-обикновена провокация и
подготовка на нещо далеч по-
тревожно и опасно.

Снимка Мариета ТОМОВА
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В сряда руският президент Владимир Путин заминава за
Пекин, където ще се състои редовната среща на страните от
Шанхайската организация за сътрудничество (ШОС). По този
повод китайският заместник-министър на външните работи
Чен Гопин заяви на пресконференция в китайската столица,
че предстоящите разговори между ръководителите на Русия
и Китай ще имат важно стратегическо значение за развитие-
то на отношенията между двете страни. Руските медии
припомнят, че първата задгранична визита на Путин трябваше
да бъде за срещата на “голямата осморка” на 18-19 май в
Кемп Дейвид, САЩ. Няколко дни преди това той отмени
пътуването си. Коментирайки изненадващото решение,
наблюдателите акцентират на една от възможните версии за
промяната в програмата му - очевидно, подчертават те, Путин
не е искал неговата първа задгранична визита да бъде в
страна, с която в последно време отношенията са в криза.

На стр. 13

ъстоянието на отноше-
нията между Русия,
Съединените щати и
Китай ще бъде опре-
делящо за междуна-

Петър БОЧУКОВ

Тихо, спокойно и почти незабеле-
жимо, без да демонстрира муску-
ли, Китай само за две десетиле-
тия сътвори стопанско и социално
чудо и зае мястото си на полити-
ческия Олимп, редом със САЩ,
ЕС и Русия. Поднебесната е на
път да застигне по размера на
брутния вътрешен продукт светов-
ния лидер. А историческият опит
показва, че когато силите се из-
равняват, съперничеството се за-
силва, различията стават все по-
очевидни. Роля играят и истори-
ческите особености - в хилядолет-
ната си история Китай никога не
е бил така обвързан с външния
свят. Днес превърналата се в ра-
ботлиница на света най-населена
държава има своята важна роля
за мирното развитие на болния и
объркан свят. Във Вашингтон, раз-
бирайки добре големите опасно-
сти за САЩ от засилващото се
съперничество с Китай, съчиниха
мита за КИМЕРИКА или Г-2 - обе-
динение на Китай и Америка, ко-
ето ще доминира, властва и носи
отговорностите за утрешния свят.
В сметките им обаче липсваха две
важни условия - на първо място
решаването на проблема с Тай-
ван, който Пекин смята за своя
интегрална част и който амери-
канците въоръжават с най-модер-
ни средства за водене на война
срещу “голям противник”, и на
второ - ролята и значението на
Русия като приятел и потенциа-
лен съюзник.

Друг е начинът на мислене и
правене на политика в оста Ру-
сия-Китай. Защото двете страни
имат повече общи интереси, от-
колкото причини за съперничест-
во. Те имат също и горчив истори-
чески опит, когато са противосто-
яли една на друга, както в спора
за границата и териториалната

принадлежност на остров Даман-
ски, на Усури, който през март
1969 г. доведе до военен сблъсък,
взел над 1000 жертви, предимно
от китайска страна. А също и съвет-
ската инвазия в Афганистан в края
на 1979 г. Китай по онова време
се сближи със Съединените щати,
на първо място поради новите
икономически условия в страна-
та, създадени с реформите на Дън
Сяопин. САЩ, разполагащи с ог-
ромни финансови ресурси, вече
можеха да инвестират на един ги-
гантски пазар. В Пекин обаче
много скоро разбраха, че антисъ-
ветски алианс със САЩ ще по-
влияе отрицателно на тяхната ре-
путация в третия свят. Тъкмо бед-
ният Юг, който отрича хегемония-
та на САЩ, се смята за традици-
онно опорна база на Китай.

Стратегическото
доверие -

значим фактор

В началото на май китайският
вицепремиер Ли Кецян беше на
посещение в Москва, където
присъства на подписването на 27
споразумения между руски и ки-
тайски фирми на обща стойност
15 милиарда долара. Вероятният
приемник на Ван Цзябау, както
твърди френският La Tribune, бе
удостоен с вниманието на прези-
дента Путин и премиера Медве-
дев. Очевидно става дума за уста-
новяване на лични контакти меж-
ду лидерите на двете страни, ко-
ито ще определят тяхната полити-
ка в близкото бъдеще. Миналата
година Китай стана най-големият
търговски партньор на Русия:
обемът на двустранния стокооб-
мен доближи 60 милиарда дола-
ра. Прагматизмът е главният дви-
гател, който подтиква двете стра-
ни към развитие на търговските
отношения. Това намира израз и

в създадения общ инвестиционен
фонд от 4 милиарда долара. Чрез
него богатият на суровини Дале-
чен Изток и Сибир ще излезнат
на огромния китайски пазар. Глав-
ната задача на фонда е да
поддържа частните двустранни
проекти в пограничните райони.
Двете правителства ще предоста-
вят по един милиард долара, а
останалите средства ще постъпят
от китайски инвеститори.

Политическо и стратегическо
доверие, практическо сътрудни-

тай от тръбопровода “Източен
Сибир - Тихият океан” е построе-
но според договорените условия -
“Роснефт” и “Транснефт” получа-
ват от китайската страна кредити
съответно от 15 и 10 милиарда
долара при гарантирани достав-
ки на петрол за 20 години.

Руският - езикът на
общите маневри

В края на април в Жълто море
бяха организирани руско-китай-

чество, активна дипломация и вза-
имодействие по световните и ре-
гионалните проблеми - това са
четирите приоритетни направвле-
ния в двустранните отношения. За
мащабите и плановете за разви-
тие на руско-китайския стокооб-
мен ясно говори фактът, че през
2000 г. той е бил за около 8 мили-
арда долара, а през 2010 г. е
седем пъти по-голям. Китай днес
е най-големият търговски партнь-
ор на Русия. Втора година много
успешно и с пълен капацитет
работи петролопроводът “Русия-
Китай”. От 1 януари м.г. започнаха
така наречените търговски до-
ставки в обем от 15 милиона тона
годишно. Разклонението към Ки-

ски маневри “Морско взаимодей-
ствие-2012” за упражняване на
съвместни антипиратски действия.
В тях участваха над 20 бойни ко-
раба и авиация. Контактите меж-
ду моряците на двете страни бяха
на руски език, който е използван
в китайската армия още от края
на 40-те години, когато бе създа-
дена Китайската народна репуб-
лика, огромната част от чието
въоръжение е руско. Китай и Ру-
сия имат богат опит в гарантира-
не сигурността на корабоплава-
нето в Аденския залив, особено
що се отнася до конвоиране и
освобождение на пленени пла-
вателни съдове.

С
родния ред и сигурност в близко
бъдеще. В този триъгълник на ги-
гантите все по-видимо е съперни-
чеството между Китай и САЩ във
финансово-икономическата и
между САЩ и Русия - във военна-
та сфера. Между Китай и Русия,
макар и не безоблачни, отноше-
нията се градят на една здрава
база, укрепвана от общи интере-
си и ценности. Православна Ру-
сия, по-голямата част от чиято те-
ритория е в Азия, макар че исто-
рически и географски е европей-
ска страна, не е част от Запада -
членува единствено в Съвета на
Европа, но не и в Европейския
съюз и НАТО. Тя е третият полюс
в световната геополитика, носещ
чертите и особеностите едновре-
менно на Запада и на Изтока.
Далеч не случайно държавният й
символ е двуглавият орел, който
напомня едновременно за Визан-
тия и за татарите. Тази “особеност”
и интересите й определят нейно-
то поведение и отношенията й с
азиатските съседи.

В същото време във Вашинг-
тон не гледат с добро око на раз-
ширяващото се сътрудничество
между Москва и Пекин. Неотдав-
на известен американски китаист,
в миналото с висок пост в Пента-
гона, в своя лекция в Москва пре-
дупреди руското ръководство за
опасностите, които крие нараст-
ващата мощ на Китай. “Големият
дракон”  има големи амбиции и
се стреми към световно господст-
во”, каза той и заедно с това
изтъкна, че Вашингтон и Москва
трябва да бъдат готови да сдържат
политическата и икономическата
експанзия на Китай. Страховете
край Потомак не са случайни.

ÀçèàòñêèòåÀçèàòñêèòåÀçèàòñêèòåÀçèàòñêèòåÀçèàòñêèòå
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танските медии, тя е издала постановле-
ние, с което се отказва от привилегиите
на тези преди нея. С тази стъпка се пре-
движда продажбата на президентския
самолет и 60 лимузини “Мерцедес”.

Самата президентка твърди, че й ха-
ресва да използва пътнически полети, а
е и свикнала да пътешества на автостоп.

“Добре съм, летя на самолети на ча-
стни авиокомпании”, коментира 62-го-
дишната Банда.

Това означава, че на тържеството в
Лондон на диамантения юбилей - 60-го-
дишнината от царуването на кралица
Елизабет II - президентът на Малави е
пристигнала с редовен полет.

Британското правителство, което е най-
големият донор на Малави, приветства
решението на Джойс Банда и го опреде-
ли като “извънредно обнадеждаващо”.

Самолетът на стойност 13 милиона
долара бе купен от предшественика на
Банда Бингу ва Мутарика, който почина
през април т. г. от сърдечен удар. Откак-

Американският министър
на отбраната Леон Панета
заяви, че до 2020 г. САЩ ще
разположат 60% от военни-
те си кораби в Азиатско-Ти-
хоокеанския район. Причина
за това е нарастващата мощ
на Китай, допълни той.

Панета подчерта, че пре-
насочването на военни сили
няма за цел да ограничи
възхода на Китай като све-
товна сила. Той заяви, че
иска “здравословни, стабил-
ни, надеждни и продължи-
телни” военни отношения с

Незаконната имиграция при някои условия ще се превърне
в достатъчна причина за възстановяване на контрола по
националните граници на страните от Шенгенското прост-
ранство, съобщи Франс прес.

Изводите за новите правила за управление на Шенген-
ското пространство, които ще се разгледат в четвъртък от
вътрешните министри на ЕС в Люксембург, се опират до
голяма степен на исканията на промяна в действието на
Шенген от страна на Франция, Германия и Италия.

Рим, Париж и Берлин искат “когато контролът на външна
граница на Шенгенското пространство не се осигурява пора-
ди извънредни обстоятелства”, да могат да върнат контрола
по националните граници за 6 месеца, като има допълнител-
на опция това да бъде продължено с нови 6 месеца.

Меркел с нова
политика

Споразуменията за повишава-
не на заплатите в Германия,
гъвкави мерки за икономически
растеж и нови възможности при
обсъждането на данъка за фи-
нансовите транзакции получиха
подкрепата на канцлера Ангела
Меркел на партийната конферен-
ция на ХДС. Тя обаче отново
отхвърли идеята за съвместни
еврооблигации като решение на
кризата. Меркел не пропусна да
предупреди, че страните, които
нарушават фискалните правила,
трябва да бъдат съдени в Съда
на ЕС. Меркел се обърна към
опозицията в Бундестага с апел
за подкрепа на Спасителния фонд
на еврозоната и европейския бю-
джетен пакт.

Египет иска смърт
за Хосни Мубарак

Нови протести разтърсиха
Египет, след като бившият дик-
татор Хосни Мубарак беше осъ-
ден на доживотен затвор заради
убийствата на демонстранти по
време на бунтовете срещу него-
вото управление миналата годи-
на. Десетки хиляди жители на
столицата Кайро излязоха тази
нощ на площад Тахрир, който се
превърна в символ на протести-
те преди година, и настояха за
смъртна присъда. След произна-
сянето на присъдата, на път към
затвора Мубарак е получил ин-
фаркт. В момента бившият пре-
зидент се намира в затворниче-
ската военна болница. Междувре-
менно стана ясно, че генерални-
ят прокурор на Египет ще об-
жалва присъдите, произнесени на
процеса срещу Хосни Мубарак.

Пекин посрещна
с репресии
годишнината
на „Тянанмън”

Китайската полиция нанесе
побой и задържа политически
активисти на 23-годишнината
от репресиите срещу студент-
ските вълнения на площад “Тя-
нанмън”, предаде АФП. Полицаи
са използвали насилие срещу ак-
тивисти и са извършили арести
в южната китайска провинция
Фудзиен. Същевременно над 30
души, подписали се под петиция,
са задържани в Пекин. Осем души
са отведени в ареста.

Взрив в църква
уби 12 в Нигерия

Най-малко 12 души са загина-
ли при взрив в църква в северна-
та част на Нигерия, съобщи
Ройтерс. Църквата се намира в
покрайнините на града на Баучи,
административен център на ед-
ноименната държава. Агенцията
припомни, че радикалната исля-
мистка групировка “Боко Харам”
многократно е организирала
терористични атаки, включи-
телно и в църкви.

Кървава баня
в Торонто

Един е убит, а седмина са
ранени при стрелба в търгов-
ския център “Итън” в Торонто,
съобщават канадските медии.
Полицията не съобщава за при-
чините за инцидента. Районът
на стрелбата е отцепен. Това
доведе до промени в движението
на метрото. Един от ранените
се намира в критично състояние,
а други двама са в тежко.

В реч пред новоизбрания сирийски
парламент президентът на Сирия Ба-
шар Асад потвърди решимостта си да
сложи край на продължаващия вече
петнадесет месеца бунт в страната. Той
твърди, че страната трябва да се проти-
вопостави на “план за унищожаването
й” и на “война, водена от чужбина”.

Според Асад сирийският режим е
опитал всички политически средства, но
усилията му са били напразни, защото,

Как президентката
на Малави пести
62-годишната Джойс Банда продава имущество заради бедните

то пое президентския пост Джойс Банда
се опитва да подобри отношенията с
международните кредитори и донори, за
да ги убеди да възобновят финансовата
подкрепа.

Девалвацията на националната валу-
та - квачи, и либерализацията на пазара
на чуждата валута се очаква да подпо-
могне усилията на правителството да се
споразумее с Международния валутен
фонд и да постигне през следващите
месеци увеличаване на подкрепата.

Република Малави е държава в Юго-
източна Африка, без излаз на море. За-
обиколена е от Танзания на север, Зам-
бия на северозапад, а на изток, юг и
запад се вдава в Мозамбик. Езерото Ма-
лави заема около една пета от терито-
рията на страната по продължение на
почти цялата източна граница. Страната
е една от най-бедните в света и иконо-
миката й разчита главно на чуждестран-
ни помощи.

Земеделието е основното перо в ико-
номиката на страната. Наскоро правител-
ството започна да раздава субсидии за
отглеждане на памук, тъй като консума-
цията на цигари започва да намалява
(тютюнът е основният износ на Малави).

Малави, както и други страни в Южна
Африка, страда от проблеми, свързани с
невъзможността за изхранване на насе-
лението си. Страната нерядко е била
поразявана от “гладни години” като тази
през 2003 г., когато сушата засяга 30%
от населението. Гладът е причинен глав-
но от сушата, корупцията в правителство-
то, бързото разпространение на малария
и други болести. Някои световни органи-
зации помагат на страната като даряват
безвъзмездно храна и семена, торове и
други. Според източници обаче тези по-
мощи не се стигнали до най-бедните
жители на Малави.

Бедността е най-големият бич в тази
африканска страна. Продължителността
на живота в Малави е малко над 40 годи-
ни. Изчислено е, че около 110 деца на
1000 се раждат мъртви. Има повече от
милион сираци, родителите на 700 000
от които са починали от СПИН. Прави-
телството е изчислило, че 14,2% от насе-
лението са ХИВ-позитивни. Според мно-
го лекари 30% от населението са носите-
ли на вируса.

Така че продадените лимузини и “Бо-
инг”-а едва ли ще спасят бедните в Мала-
ви. Но все пак е някакво начало...

Най-голямото шествие на лодки и баржи по река
Темза от 350 години насам се проведе вчера по
случай 60-годишнината от управлението на
кралицата. Флотилията включва баржа, на която
се возиха кралицата и други членове на
семейството й. Над 20 хиляди души бяха на борда
на 1000 плавателни средства, шествието на които
беше гледано от най-малко един милион души. 50
големи екрана бяха поставени край реката, за да
се наблюдава зрелището, което продължи три часа

ВОЕННИТЕ КОРАБИ НА САЩ
ОТИВАТ В ТИХИЯ ОКЕАНИмиграцията е на път да

върне контрола в Шенген Китай, но подчерта, че е не-
обходимо Пекин да подкре-
пи някаква система за изяс-
няване на териториалните
права в региона и решаване
на спорове.

От своя страна австралий-
ският министър на отбраната
приветства плановете на Ва-
шингтон за засилено присъ-
ствие на американските во-
енноморски сили в Тихия оке-
ан. Стивън Смит заяви, че
това няма да повлияе на от-
ношенията на Канбера с Ки-
тай, предаде АФП.

Насилието в Сирия е война, водена от чужбина
каза той, “ние сме изправени пред ис-
тинска война, водена от чужбина и
средствата да се справим са различни”.

Междувременно стана ясно, че ми-
нимум 57 сирийски войници са били
убити вчера при боеве с бунтовници,
съобщи сирийският център за наблюде-
ние на правата на човека, цитиран от
Франс прес. Още 89 са загиналите пре-
дишната нощ, включително 57 военно-
служещи.

До този момент планът на междуна-
родния пратеник Кофи Анан за излиза-
не от задълбочаващата се криза в стра-
ната остава мъртва буква. Насилието
нараства, увеличава се броят на жерт-
вите - близо 13 400 са убитите, в мно-
зинството цивилни, от началото на бун-
та през март 2011 г. досега. Опозицията
се милитаризира, а сирийският режим
не дава признаци, че търси мирно раз-
решение.

Башар Асад:
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овият президент на Малави
Джойс Банда е решила да
даде личен пример за спестя-
ване на публични средства.
Както беше съобщено от бри-
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Изключително доходоносни парцели в Унгария бяха продадени на безценица на няколко много богати хора

от държавата апетитни
парчета земя. Това заяви
унгарският заместник-ми-
нистър Йожеф Андян, пре-
ди да подаде оставка. Опо-
зицията веднага повдигна
въпроса за обвързаността
на ФИДЕС с олигархията
и множеството влиятелни
милиардери в личното
обкръжение на премиера
Орбан. Ответната реакция
бе твърде провокативна:
ФИДЕС заплаши да спре
публичната субсидия за
политическите партии,
така че опозицията няма
да има алтернатива, освен
да култивира свои собст-
вени милиардери. Успо-
редно властта предприе
контрапропагандна кампа-
ния срещу “правителство-
то на банкерите” и “оли-
гарсите”, обвинявайки в об-
служване интересите на
супербогатите предишното
коалиционно правителст-
во на социалисти и свобод-
ни демократи.

Кампанията се обърна
обаче срещу управлява-
щите. Защото не е тайна,
че откакто ФИДЕС заста-
на начело на държавното
кормило преди две годи-
ни, повечето от правител-
ствените актове - най-вече
плоският данък и фиксира-
ните обменни курсове за
погасяване на жилищни
кредити в чуждестранна
валута - облагодетелстват
единствено богатите. Опо-
зицията, както и медиите
тук, започват все по-често
да критикуват цялостната
политика на властта. Дори
крайнодясната партия
“Йоббик” центрира атаки-
те си чрез темата за соци-
алната справедливост, ко-
ято, както твърди, напълно
е изоставена от ФИДЕС.

Обвиненията за връзки
на властта с унгарската
олигархия не са нови.
След оставката на Йожеф
Андян те получиха ново
развитие. Като заместник-

чески свързани с високите
етажи на властта.

Около Орбан и ФИДЕС
се е оформила котерия,
подхванаха опозиционни-
те медии. Сред имената се
откроиха изключително
богати хора, включително
непосредствено участва-
щи във властта, като: кон-
ституционният съдия Ищ-
ван Щумпф; министърът на
вътрешните работи Шан-
дор Пинтер; приятелят на
Орбан и бивш посланик в
Париж Дежьо Кекеши;
собствениците на най-го-
лямата унгарска верига
супермаркети СВА братя-
та Лазар (единият от тях -
Янош Лазар - е шеф на
кабинета на премиера
Орбан); издателят на дес-
ния таблоид “Хейи тема”
Ласло Витези; собстве-
никът на десния ежеднев-
ник “Мадяр Хирлоп” и на
телевизионния канал “Еко”
Габор Селеш...

Компанията “Кьозгеп”
на бившия ковчежник и
фактически сив кардинал
на ФИДЕС Лайош Шимич-

Когато олигарсите
започнат да командват
Унгарската управляваща ФИДЕС напълно изостави темата за социалната справедливост

между леви и неонацисти в гер-
манския град Хамбург, предаде
“Франс прес”, цитирайки изяв-
ление на немската полиция.

Близо 1000 души взеха уча-
стие в крайнодесния марш, кой-

Ултралеви и неонацисти вилняха в Хамбург
38 полицаи бяха ранени при сблъсъци
между ляво и крайнодясно в Германия

то се проведе в т.нар. “Ден на
немското бъдеще” в Хамбург.
Организатори на демострация-

та по данни на полицията са
различни крайнодесни групи-
ровки, които показват връзки с
германската Национал-демо-
кратическа партия.

Протестиращите не могли да
преминат по предвидения и раз-
решен маршрут, тъй като пътят
им бил преграден от около 3500
ултралеви. Намесила се поли-
цията.

При сблъсъка са били ране-
ни 38 униформени. Германските
сили за сигурност били замеря-
ни с камъни, бутилки и фойер-
верки и отговорили на демонст-
рантите с насочване на водни
оръдия и сълзотворен газ. Най-
малко две паркирани коли са
били подпалени по време на
размириците. Полицията е
задържала 63-ма демонстранти
и формално арестува други 17
души. Акцията била охранявана
от 4400 полицаи.

Според организаторите този
ден е “сигнал срещу пренасел-
ването на държавата с чужден-
ци”. Протестът е бил в рамките
на едва 4 километра.

Същия следобед от площа-
да пред кметството в Хамбург е
тръгнал официален контрапро-
тест на крайнодесния марш под
наслов “Хамбург познава цвето-
вете - за демократичност, толе-
рантност, многообразие”. Кон-
трапротестът е организиран от
всички по-значими политически
и обществени организации в
града. Политически партии, об-
ществени съюзи, както и църква-
та и хамбургският сенат, заста-
наха зад контрашествието. То
получи и огромна обществена
подкрепа. Сред събралите се
близо 3500 души преобладава-
ха членове на крайнолевите по-
литически сили.

Според профсъюза на нем-

ските полицаи при сблъсъците
в Хамбург са нанесени щети в
размер на 1,5 милиона евро.

Вчера сблъсъците между не-
онацистите и крайнолевите
продължиха. Полицейските пат-
рули са подсилени, а в небето
кръжеше и полицейски хеликоп-
тер. Повече от 10 000 мирни
граждани в Хамбург все пак ус-
пяха да проведат и мирна де-
монстрация пред кметството сре-
щу дясното насилие, възмутени
от хулиганските прояви на опо-
жарявания и побоища над поли-
цаи и войнствения вид на неона-
цистите, облечени в черно с
качулки на главата, издигащи
ксенофобски лозунги. Граждани-
те призоваха градът им да не се
превръща в арена на битки и за
възвръщане на спокойствието и
реда, характерни за Хамбург,
един от най-красивите и космо-
политни германски градове.

Според организаторите
протестът е “сигнал

срещу пренаселването на
държавата с чужденци”

ТТТТТ ридесет и осем полицаи
пострадаха при сблъсъци

министър на селскосто-
панското развитие Андян
бе не само член на прави-
телството. Той е член на
ФИДЕС, при това твърде
популярен и извън партия-
та. В средите на крайно
десните, включително соб-
ствената крайна десница
на ФИДЕС, той е адмири-
ран заради твърдата му
позиция унгарската земя
да не се разпродава. Сред
природозащитниците той е
популярен, защото отстоя-
ва принципите на устойчи-
вото земеделие. Дори оне-
зи, които го смятат за кра-
ен националист, не се
съмняват в неговата почте-
ност, когато става въпрос
за отстояване на ценнос-
ти, които не са партизан-
ски, като противопоставя-
нето му на корупцията на-
пример.

Андян подаде оставка
в знак на протест срещу
масовата разпродажба на
държавна земя. Тоест сре-
щу корупцията във власт-
та. Изключително доходо-
носни парцели се концен-
трираха в ръцете на някол-
ко много богати хора, то-
ест на олигархията. Това
създава условия Унгария
да заприлича на някои ла-
тиноамерикански държа-
ви, където малко на брой
изключително богати зе-
мевладелци контролират
огромни площи обработва-
ема земя. Нещо повече,
посредством системата на
ЕС за субсидиране собст-
вениците ще се облагоде-
телстват с огромни печал-
би, дори да не обработват
площите. И бившият заме-
стник-министър смята, че
те ще могат да възстано-
вят разходите си в рамки-
те на две години.

Според Андян тази
земя е трябвало да бъде
разпределена на ферме-
ри, които да я обработват
и да се препитават от при-
ходите й. Каквито и да са
съмненията срещу визията
на Андян, не може да се
отрече, че той огласи ко-
рупционни факти как пове-
чето конкурси за продаж-
бата на земя са спечеле-
ни от богати хора, полити-

ко пък от 2010 г. - тоест от
възкачването на ФИДЕС
във властта - е спечелила
досега строителни търгове
за над един милиард евро.
Бизнеспартньорите му
Жолт Ньергеш (един от го-
лемите “победители” в
търговете за земя) и Та-
маш Фелеги са съсобстве-
ници на дясноконсерва-
тивния седмичник “Хети
Валас”.

Освен със съмнително
спечелените оферти, ня-
кои от тези лица упражня-
ват директно влияние
върху законодателството.
С парламентарен акт бе
извършена промяна на
закона за крайпътната
реклама. Нанесе се сери-
озна вреда на бизнеса на
ESMA - испанско-унгарски
конкурент на рекламната
агенция на Шимичко “Ма-
хир”. Подобни примери
изобилстват и много от
чуждите инвеститори вече
са наясно, че да се конку-
рират с толерирани от пра-
вителството на Орбан биз-
несмени не е най-разум-

ният начин да влагат ка-
питалите си в Унгария.

Последва скандал с
едно от най-лукавите
предложения на премие-
ра: политическите партии
да поемат своя дял в уси-
лията за преодоляване на
кризата, като бъде замра-
зено за две години пуб-
личното им финансиране
от хазната. Което би озна-
чавало да се спрат пари-
те за функциониране на
демокрацията. Разтрево-
жени от резултатите от
последните анкети, соче-
щи 20% спад на популяр-
ността на управляващите,
ФИДЕС се надява това да
бъде важна стъпка към
осигуряване на служебна
победа в следващите из-
бори.

Критици на правителст-
вото веднага реагираха,
че в сравнение с огромни-
те суми, отделяни за ос-
порваните проекти на
ФИДЕС, спестените незна-
чителни средства за суб-
сидиране на партиите ще
тласнат депутатите още

повече в ръцете на бизне-
селита, който и сега, ма-
кар и незаконно, контро-
лира под масата финанси-
рането на партиите. За
властта подобна “само-
жертва” е напълно разби-
раема, като се знаят
връзките й с унгарските
“олигарси”.

Предложението ведна-
га бе тълкувано и като
“призив” на премиера към
другите партии: “Отгледай-
те си собствени олигарси...”
Но то може да се окаже с
обратен ефект: независимо
от сериозното изборно
поражение на УСП през
2010 г., социалистите ос-
тават най-добре позицио-
нираната опозиционна
партия и са в състояние да
устоят на подобен драсти-
чен ход; дори може да уве-
личат електоралната си
подкрепа за сметка на
зелените и другите форма-
ции от левицата, които ще
бъдат извадени от полити-
ческата надпревара в ре-
зултат на предложената
крута мярка.

Д-р Радко ХАНДЖИЕВ

O
лигарси със
силни връзки в
средите на
ФИДЕС са ку-
пили изгодно
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еотдавна президентът
Владимир Путин отбе-
ляза, че една от зада-
чите на Русия е “възра-
ждането в пълния сми-

РУСКАТА СИЛА

Москва засилва
присъствието на флота
и самолетите си
в стратегическите
райони на света

Тодор АНДРЕЕВ

До края на 2012 г. в руските ВВС
ще се появят първите Су-35

Стратегическите атомни
подводници от семейство “Борей”

ще са основата на руския
военноморски флот на ХХI век

от които са стратегически атомни,
над 30 са многоцелеви атомни,
останалите са дизелни и подводни
лодки със специално предназна-
чение.

Руски експерти са на мнение,
че количеството атомни подводни
ракетоносци е напълно до-
статъчно за нанасяне на адеква-
тен удар в случай на нападение
срещу Русия. За разлика от аме-
риканските, руските могат да из-
стрелват ракетите си и от надвод-
но положение, което е едно от
важните оперативно-стратегичес-
ки предимства.

Стратезите сочат, че подвод-
ните лодки могат да решат бъде-

ща война. Голямата им жизненост,
скрито патрулиране в дълбините
на океана на площ десетки мили-
они квадратни километри без ог-
раничения от договори, вероятно-
стният характер на борбата с тях
осигуряват водещата им роля по
характеристиката стойност-ефек-
тивност пред междуконтинентал-
ните балистични ракети в шахти.

В бъдеще на въоръжение в ру-
ския ВМФ ще се утвърдят четири
типа подводни крайцери: страте-
гически атомни подводници с ба-
листични ракети; многоцелеви
атомни подводници с крилати ра-
кети; ударни дизел-електрически

подводници и атомни подводници
с крилати ракети.

Стратегическите атомни под-
водници от семейство “Борей” -
богът на северния вятър в гръцка-
та митология, проект 955, заедно
с ударните многоцелеви атомни
подводни лодки усъвършенстван
проект 971, ще представляват ос-
новата на руския военноморски
флот на ХХI век.

Атомните субмарини по проек-
та “Борей”, въоръжени с междукон-
тиненталната морска твърдогорив-
на балистична ракета “Булава”,
представляват сили за възпиране,
които могат да осигурят стабилно,
безвоенно развитие на Русия. Раке-
тата “Булава” със стартова маса 47
тона, която превъзхожда американ-

ската “Трайдънт II”,
стартира под наклон,
гарантирано преодо-
лява ПРО с 10 бойни
части по 150 килотона
и достига целите на
разстояние 11 000 ки-
лометра с хиперзвуко-
ва скорост по непред-
сказуема траектория.

Само тази година
като ракетен комплекс
ще се приемат на
въоъръжение едновре-
менно ракетата “Була-
ва” и подводницата
“Юрий Долгорукий”.
Следващите подводни-
ци “Александър Нев-
ски” и “Дмитрий Моно-
мах” ще са готови мал-

ко по-късно. А четвъртата подвод-
ница започва тепърва да се строи.
Това са най-малошумните атомни
субмарини със спасителни капсу-
ли за едновременно евакуране на
целия екипаж. Те имат пределна
дълбочина на потапяне - 450 м,
работна дълбочина - 380 м, пълна
подводна скорост - 29 възела, над-
водна скорост - 15 възела, екипаж
- 107 души, автономност - 100 де-
нонощия. Въоръжение: 12-16 раке-
ти “Булава”.

Подводниците, които сега де-
журят в Световния океан, създа-
дени по проекта 667 “Делфин” и
“Калмар”, са въоръжени с по 16

тристепенни течногоривни между-
континентални балистични раке-
ти “Синева” с далекобойност 9300-
11 500 км, комплектовани с по 6-
10 ядрени бойни глави с индиви-
дуално насочване и мощност по
100 килотона, които могат да бъ-
дат изстреляни и залпово от дъл-
бочина 55 м. За минути въоръже-
нието на всяка една от подводни-
ците е в състояние  да опустоши
десетина града с размерите на
Ню Йорк или държави с територи-
ята на Полша. В перспектива ще
бъде приета модернизираната
“Синева” с наименованието “Лай-
нер”. Предвидени са за построя-
ване пет многоцелеви ударни ато-
мни подводници тип “Ясен” про-
ект 885, които се потопяват на дъл-
бочина 600 м, имат автономност
100 денонощия, въоръжени с кри-
лати ракети, торпеда и мини.
“Ясен” ще замени отведнъж някол-
ко класа субмарини. Специалисти
оценяват появата й като истинска
революция в подводното корабо-
строене. Тази подводница със сво-
ята безшумност превъзхожда най-
новата американска атомна под-
водница “Сий Уулф” и ще решава
всякакви задачи, поставени пред
силите с общо предназначение:
нанасяне на удари по различни
цели под водата, на водата и на
сушата.

Очаква се да бъдат приети и
дизел-електрическите подводни-
ци “Лада” проект 677 с хидроаку-
стично покритие, осигуряващо
повишена скритост, и специално
разработения силов електродви-
гател, който на пълна мощност
практически е безшумен.

“Мистрал” ще бъдат предоста-
вени на Тихоокеанския флот.

Ако стратегическите подводни
ракетоносци са ядреният боздуган,

то самолетоносачите са мечът и
копието в съвремените конфликти.

Руските адмирали сочат, че
без самолетоносачи техният ВМФ
няма какво да прави в просторите
на Световния океан. Плаващи
летища създават Индия, Китай и
други страни.

Сега Русия разполага с един
лек самолетоносач “Кузнецов” с ня-
колко боеготови изтребители Су-
33 и щурмовики Су-25УТГ. На дне-
вен ред е създаването на нови
самолетоносачи, чието строителст-
во се предвижда да започне не
по-рано от 2020 г. Очаква се обли-
кът им да се определи до 2014 г.

Военноморските експерти со-
чат, че в началния етап на кон-
фронтацията самолетоносачите са
призвани да възпират силите на
противника чрез демонстрация на
сила и да нарастват военната мощ
в района, където се водят бойни
действия. Началото на новия век
промени характера на използва-
нето на военноморските сили, тъй
като основната част на операция-
та и бойните действия се води в
крайбрежната морска зона, а не в
откритите океански води. Много
експерти са уверени, че в услови-
ята на съвремието особено зна-
чение придобива необходимостта
от постигане на господство в край-
брежните води, заедно с устано-
вяването на контрол на въздуш-
ното пространство над територия-
та на противника. Подобно разпо-
ложение на силите ще способст-
ва подкрепата от страна на авиа-
цията и сухопътните войски.

В тази връзка днес руските
стратегически бомбардировачи
засилват редовното си патрулира-
не над районите, където Русия
осъществява активно корабопла-
ване и икономическа дейност.
Това са Атлантикът, Тихият и Ин-

дийският океан. Твърди се, че от-
делни самолети от стратегическа-
та авиация влитат в Черно море и
правят завой в международни
води, имитирайки преди това пуск
на ракети срещу американските
военни бази в България. Военна-
та  руска авиация с далечно дей-
ствие присъства вече в глобално-
то въздушно пространство не в ка-
чеството на наблюдател, а на
страж. Това е много важно в усло-
вията, когато се разгръща амери-
канската система за ПРО, неефек-
тивна срещу стратегическите бом-
бардировачи.

Авиацията за далечно действие
главно с крилатите си ракети с
ядрен боен заряд, които пуска от
няколко хиляди километра, без да
навлиза във въздушното простран-
ство, контролирано от противника,
обикновено решава задачи в ин-
терес на стратегическите ядрени
сили, но снабдена с крилати раке-
ти с обикновени бойни части, може
да бъде използвана и в интерес на
силите с общо предназначение.
Русия има 80 стратегически само-
лети, съответно 16 Ту-160, 32 Ту-
95МС6 и 32 Ту-МС16. Количество-
то им във ВВС на Руската федера-
ция не позволява да се осигурява
пълен контрол на световното
въздушно пространство, каквато
възможност имат ВВС на САЩ със
своите 181 машини В-52, Б-1Б и Б-
2А, пръснати по континентите и ба-
зите във Великобритания, Катар,
островите Гуам и Диего-Гарсия. Но
ако има политическо ршение,
стратегическите бомбардировачи
на Русия може да се базират и на
територията на Куба и Венецуела.
Тогава те ще имат възможност да
контролират почти цялото Запад-
но полукълбо и никаква ПРО не би
спасила Америка от унищожение.
Предвижда се ежегодно руските
ВВС да получават по три нови са-
молета Ту-160.

Ту-160, известен в руските ВВС
като “Белият лебед”, а в американ-
ските - “Блек Джек” (“Черният Дж-
ек” или “Черното вале”), е най-голе-
мият военен самолет в света. Тежи
275 т, има разпереност на крилата
55,7 м, дължина 54,1 м, височина

13 м. Лети със скорост 1,9-2,1 пъти
по-голяма от звуковата на таван
15000 м. Носи боен товар 40 т с
общ ядрен потенциал, равен на
всички бомби, употребени по вре-
ме на Втората световна война.

По време на дежурства Ту-160
може да “виси” в стратосферата
седмици, като периодично се до-
зарежда във въздуха - три жп ци-
стерни керосин са му достатъчни
за 15 часа полет.

Ту-95МС Bear (“Мечка”) прили-
ча на американския ветеран от
войната във Виетнам Б-52. Ту-95 е
онзи самолет, който на 30 октом-
ври 1961 г. в 8 ч. и 33 минути, от ви-
сочина 4500 м, над полигона Нова
земя пусна най-кошмарната тер-
моядрена бомба на планетата с
мощност 60 мегатона, създадена
от академик Андрей Сахаров. Ней-
ната адска взривна вълна, обико-
лила три пъти планетата, накара
американците да седнат на маса-
та на преговорите за разоръжава-
нето.

Бомбардировачите Ту-160, Ту-
95МС и Ту-22 носят водородни
бомби с мощност от 5 до 20 мега-
тона, крилати ракети Х-55, Х-
55СМ, Х-102 за нанасяне на ядре-
ни удари. Разработени са крилати

неядрени ракети Х-555 и Х-101. Х-
555 е високоточна с разстояние
на полета 2000 км. Днес напълно
запазеният парк стратегически
ракетоносци Ту-160, Ту-95МС и Ту-
22М усилено се модернизира. За
тях се създава нова, далекобойна
крилата ракета Х-32. Максимална-
та й скорост е близо 4000 км/час,
далечината на полета - до 800-
1000 километра. Очаква се Х-32
да бъде приета в армията към
2020 година. Разработва се и пер-
спективен авиационен комплекс
за далечно действие.

За разлика от ядрените ракети,
стратегическите бомбардировачи
са по-гъвкав инструмент за убеж-
даване. Те могат лесно да долетят
до бреговете на САЩ или Велико-

британия, внезапно да се окажат в
Индийския океан или край брего-
вете на Австралия. За тях спецаил-
но са изградени така наречените
летища “за подскок” - промеж-
дутъчни бази, където екипажите да
отдъхват, техническите служби да
попълнят запасите с гориво и да
обслужат машините. Русия разпо-
лага с три такива площадки: до
Воркута, Владивосток, белоруска-
та при Баранович. Четвъртата ще
бъде създадена на руската авио-
база “Кант” в Киргизстан. Тези пло-

щадки позволяват
на самолетите да
летят на разстоя-
ние 12 000 км от
границата, напъл-
но достатъчно за
нанасяне на удари
с крилати ракети
по най-важните
цели. Основните
маршрути са над
неутрални води.

В случай на

ядрена война Ту-160 и Ту-95МС
са главен резерв на върховния
главнокомандващ, с ролята на
“килъри”, които изпълняват “кон-
тролен в главата” - след удара на
ракетните войски със стратегиче-
ско предназначение и стратеги-
ческите атомни подводници
въздушните ракетоносци “доуби-
ват” оцелялата военна инфраст-
руктура на противника. Могат да
се използват и като основно удар-
но средство. Далечната авиация
се смята за най-гъвкавата част на
ядрената триада. Възможността от
използване на най-разнообразни
средства за поразяване и следо-
вателно възможност за поразява-
не на най-разнообразни цели,
способност да променя целите
дори след старта - всичко това
прави далечната авиация универ-
сален инструмент.

Като се отчита мобилността
на бомбардировачите, те не се
нуждаят от постоянна база някъ-
де на отдалечени територии - при
такова въоръжение е достъпна
всякаква цел. Срещу новите ра-
кети с въздушно базиране са без-
силни не само съвремените зе-
нитно-ракетни комплекси, но и
създаващата се американска си-
стема за ПРО.

През февруари 2012 г. воен-
новъздушните сили на Русия по-
лучиха първия модернизиран бом-
бардировач Ту-22М3М. Тези само-
лети имат ново въоръжение и
оборудване и ще станат важен
елемент на бойната мощ на рус-
ката военна авиация през 2020-
30-те години.

Специалисти сочат, че амери-
канците са взели решение да
продължат ресурса на стария бом-
бардировач, известен от войната
във Виетнам - Б-52, до 40 години.

Русия не е по-богата, затова стра-
тегическите й самолети ще служат
още над 20 и дори повече години.
В резултат на модернизацията бой-
ните им възможности рязко са на-
раснали. Например Ту-22М3 пуска
бомби с отклонение един метър.

Една от главните задачи на
Далечната авиация на Русия вина-
ги е била поразяването на морски-
те цели на вероятния противник,
преди всичко самолетоносачите.

Идеята да се създаде нов са-
молет на основата на дълбока
модернизация на Ту-160 е
отхвърлена. Разработва се абосо-
лютно нова машина, с нови двига-
тели и ново въоръжение. Програ-
мата беше наречена “Перспекти-
вен авиационен комплекс на авиа-
цията с далечно действие” (ПАК
ДА). Очаква се опитният екземп-
ляр да се появи през 2015 г. А
първият полет да се състои не по-
рано от 2017-2018 г. Не е извест-
но как ще изглежда бъдещият ра-
кетоносец. Появи се информация,
че той ще лети с двигателите на
изтребителя пето поколение Т-50,

което не е съвсем сигурно. Специ-
ално за него може да бъде разра-
ботена нова крилата ракета с го-
ляма далекобойност с възможност
за носене на ядрена бойна глава.
Какъв ще бъде новият стратегиче-
ски  ракетоносец, ще стане изве-
стно не по-рано от 2013 г. За него
съществуват поне десет проекта.

Идеята на руските учени и кон-
структори при създаването на
новите оръжия - подводници, ра-
кети, самолети, е те да придобият
такива нови бойни качества, че у
никого по света да не се появява
желание да ги подлага на изпита-
ния и проверка.

Азиатските координати на бъдещето
Ако се използва военната терми-

нология, целта на маневрите бе да се
постигне имперабелност (оперативна
съвместимост), казва Анатолий Кли-
менко, заместник-ръководител на
Центъра за стратегически проблеми
на Азия и Шанхайската организация
за сътрудничество.

Това бяха първите в историята
съвместни руско-китайски военномор-
ски учения. Русия участва в тях с флаг-
мана на Тихоокеанския си флот - ра-
кетния крайцер “Варяг”, въоръжен с
многоцелеви ракетен комплекс. В ар-
сенала на крайцера са включени също
реактивни бомбохвъргачки, торпедни
апарати и няколко артилерийски уста-
новки с различно предназначение. В

състава на отряда влизат също 3 голе-
ми кораба за борба с подводници, тан-
кер и два буксира. Корабите на Русия
и Китай отработиха също попълване
на запаси в морето, съвместно форси-
ране на опасен район, унищожаване
на морски и въздушни цели с различни
видове оръжие, съвместна издирвате-
но-спасителна операция и оказване на
помощ на бедстващ кораб.

От 2005 година насам, когато се
състояха първите маневри “Мирна ми-
сия”, Китай и Русия организират раз-
лични военни учения в рамките на
Шанхайската организация за сътруд-
ничаство (ШОС), представляваща, по
думите на Уве Халбах от германския
Фонд за наука и политика, “система от
ценности, противоположни на приети-

те от НАТО”. Дин Чен от американска-
та The Heritage Foundation на свой ред
смята, че китайско-руското военно
сътрудничество, съчетавано с дипло-
матическото, говори за укрепващата
ос Москва-Пекин. Утвърждава се и дип-
ломатическият диалог между двете
страни, които по основните междуна-
родни проблеми като проблемите,
свързани със Сирия и Иран например,
имат еднакви или сходни позиции.
Това, разбира се, не означава, че
между Китай и Русия всичко върви по
мед и масло - невероятният растеж на
китайската икономика, руските демо-
графски тенденции, намаляването на
населението в Далечния Изток и си-
бирските райони водят до дисбаланс -
китайската икономика доминира в ази-

атската част на Русия. От друга стра-
на, Китай не би могъл да върви на-
пред без енергиен и суровинен тил,
какъвто за него е северният му съсед.

Във Вашингтон
говорят за заплаха

“Спекулативен” и “изопачаващ ре-
алностите” с цел да се представи Ки-
тай като заплаха за икономиката и
сигурността на САЩ. Така издаваният в
Пекин вестник China Daily окачестви
годишния доклад на Пентагона за
въоръжаването на страната. Според
този доклад Китай действа агресивно в
преследването на своите стратегичес-
ки приоритети, правейки с това оче-
видна препратка към твърдата позиция

на страната да защитава своя сувере-
нитет и териториален интегритет в спо-
ровете за Южнокитайско море. Когато
става въпрос за добросъседска дипло-
мация, отбелязва вестникът, Китай ви-
наги се е стремял към мирно развитие.
Но когато става въпрос за суверенитет
и национална сигурност, застава
твърдо както всеки уважаващ себе си
член на международната общност.

Челниците по разходи за закупу-
ване на въоръжения за последните
три-четири години в света, според Би
Би Си, са САЩ - 607 млрд. долара, и
на второ място - Китай с далеч по-
малък военен бюджет от 84.9 млрд.
долара. През миналата година китай-
ското правителство е увеличило раз-
ходите за въоръжение с 6,7 процента,

през тази увеличението ще е с още
11,2 процента. Американските лидери
твърдят, че са разтревожени от темпо-
вете, с които Китай се въоръжава, но
както твърди директорът на Бонския
център за глобални изследвания Гу
Ксюву, основания за безпокойство
няма, защото разходите за военни
нужди съответстват на икономическия
растеж. Китай се стреми преди всичко
да модернизира армията, тъй като
според военни експерти изостава с 20-
30 години от Съединените щати, по-
сочва Гу Ксюву. А журналистът Уили
Лам прогнозира, че Китай може да
навакса в известна степен именно
сега, когато Съединените щати са
принудени да ограничават военните
си разходи. Въпреки финансовите труд-

ности обаче Пентагонът е разработил
нова военна концепция срещу Китай,
издържана изцяло в стила на студена-
та война, пише Washington Times. Спо-
ред вестника планът представлява
подготовка на военновъздушните, во-
енноморските сили, а също и на мор-
ската пехота на САЩ, за противодей-
ствие на китайските оръжейни средст-
ва за възпиране. Тя включва проти-
воспътникови и кибероръжия, подвод-
ници, самолети-невидимки и ракети с
далечен радиус на действие. Според
високопоставен източник от Белия
дом, на когото се позовава Washington
Times, тази нова концепция е значи-
телно събитие, сигнализиращо за нов
подход към Китай, който напомня за
някогашната стратегическа концепция

за глобално присъствие във всички
точки по света, за да не допусне
превъзходство на Съветския съюз то-
гава. САЩ твърдят, че превъоръжава-
нето на Китай представлява запаха за
навигацията по стратегическите мор-
ски пътища. Малко след като пое по-
ста на военен министър на САЩ, Леон
Панета заяви, че след извеждането на
американските войски от Афганистан
и нормализиране на положението в
Ирак Вашингтон ще се преориентира
към Азия. По думите му новият план на
Пентагона е насочен към “засилване
на военната мощ на САЩ в района”.

Китай естествено търси начини да
противостои на опасностите. На свой
ред Москва показва, че в центъра на
външната й политика е укрепването на

отношенията с Китай и интеграционни-
те усилия в постсъветското пространст-
во. Путин не случайно често напомня
за идеята си за изграждане на евроа-
зийски съюз, която Западът игнорира.
В Москва са убедени, че потенциалът
на икономическите и политическите
връзки с Китай е неизчерпаем. Според
много европейски и американски ана-
лизатори Путин показа и на срещата
Русия-ЕС в Санкт Петербург, че не
очаква много от Запада. Както Китай,
така и Русия се чувстват застрашени от
страна на Съединените щати, които
имат над 700 военни бази по света -
голяма част от тях разположени край
границите им. И естествено, подтиква-
ни от общите интереси, се стремят към
логичното сближаване.

Н
съл на думата на “океанския” воен-
номорски флот”. “Нашият флот въз-
обнови своето присъствие в стра-
тегическите райони на Световния
океан, включително в Средиземно
море, - подчерта Владимир Путин.
- Подобна демонстрация на руския
флот сега ще бъде постоянна”.

За изпълнение на задачите
флотът разполага със съвременни
ракетни подводни крайцери със
стратегическо предназначение,
многоцелеви атомни и дизелни
подводници, надводни кораби,
способни да действат на всякакво
разстояние от брега,
морска ракетоносна,
протовоподводна и
изтребителна авиа-
ция, а също така бре-
гови сили.

ВМФ на Русия уси-
лено се модернизира.
За периода от 2011 г.
до 2020 г. са отпусна-
ти 19 трилиона рубли.
Предвижда се до
2020 г. да бъдат заку-
пени сто надводни и
подводни съдове. Ще
бъдат доставени 20
нестратегически под-
водни лодки, осем
стратегически атомни
подводни лодки, 35
корвети, 15 фрегати,
четири десантни вертолетоносни
кораби-докове клас “Мистрал” -
два готови от Франция и два изра-
ботени в Русия по лиценз.

Днес американският флот раз-
полага със 73 атомни подводни
лодки: 14 тип “Охайо” с 675 бали-
стични ракети “Трайдънт-1/2”, чети-
ри с крилати ракети “Томахоук”, 55
многоцелеви, от които 49 тип “Лос
Анжелис”, 3 “Си-уулф”и 3 “Виржи-
ния”. Предвижда се до 2025 г. бро-
ят на американските подводници
да бъде съкратен до 64 единици.

Според РИА “Новости” в съста-
ва на руския ВМФ има 60 атомни
и дизелни подводни крайцери, 12

От стр. 9
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слабости използват търговците
на фалшиви стоки. Пазарът е
наводнен с ментета на популяр-
ни марки и с търговски клонин-
ги на известни марки. Кафето
“Maxwell House” има нелегален
брат “Max&Ell House”, обувките
“Adidas” - “Adibas”, перилния
препарат “Fairy” - “Feiry”, с
“Versace” си конкурира неле-
галният “Versasi”. Могат да се
срещнат направо невероятни
неща, например “мултимаркови”
обувки: отгоре е марката на
“Nike”, а подметката я краси
надписът “Adidas”.

Пий до дъно

Обувки от “Найк” и “Адидас”
едновременно е смешно, но
има и опасни фалшификати:
неотдавна оперативните работ-
ници от вътрешното министер-
ство в Североизточния окръг
конфискуваха 5 хиляди опаков-
ки от противовирусния “Арби-
дол”. Конфискувана беше също
така партида шотландско уис-
ки “Чивъс Ригал”, “Блек Лей-
бъл” и американският бърбън
“Джим Бим”.

Понякога се срещат ориги-
нални предложения: уиски в 5-
литрови туби. Въпреки че нито
един човек със здрав разум
няма да повярва, че в ирланд-
ските и шотландските дестила-
торни работниците отливат от
бъчвите алкохола, а след това
нагло ги продават в туби на
руските туристи. Въпреки това
у нас купуват такова уиски.
Знам случай, когато един чо-
век за рождения си ден специ-
ално е търсил алкохол-менте -

Половината от
„фирмените”
стоки в Москва
са ментета

тетата се предлагат в бутилки
и с етикети, които в една или
друга степен доста напомнят
оригиналните.

Всички знаят колко е опас-
но да се купува фалшив алко-
хол по обяви в интернет. В жи-
вота обаче тази препоръка не
работи. Първо, защото в интер-
нет понякога може да се купи и
качествен алкохол с легален
произход. Второ, много трудно
човек успява да се пребори със
съблазънта да икономиса. В
магазина си виждате бутилка
ирландски “Джеймисън” за 800-
900 рубли за половин литър. И
предпазливостта изчезва, кога-
то ви предлагат цял литър
“Джеймисън” за същите пари.

Логично е да се предполо-
жи, че най-евтините и популяр-

логиката не действа - фалши-
фицира се всичко подред. Може
би, за да се изкара за продан
голям асортимент продукция,
това в известна степен притъ-
пява бдителността.

Вероятно ментетата ще ста-
ват все повече и повече: зара-
ди увеличението на алкохолни-
те акцизи. Според оценката на
самите производители през
втората половина на годината
бутилка водка в Русия средно
ще струва около 150 рубли (3,7
евро - бел. ред.).

Евтини инструменти

- Командир, трябва ли ти
пила? Евтина е.

На практика на паркинга на
всеки голям строителен супер-

Игор ЕЛКОВ

С
уетата и търсенето
на известни търгов-
ски марки създадоха
паралелна икономи-
ка. Тези човешки

накуп и по-евтино. След това
го сипал в оригинални бутилки.
Обяснението му: “Гостите ми не
разбират от уиски, но обожа-
ват чужди марки”.

Не е задължително да па-
зите стари бутилки. Уиски в
туби е екзотика, най-често мен-

ните марки са и най-често фал-
шифицираните. И обратното -
не е логично да се копират
нетърсени марки. Нали така?

Уви, тази логика не действа.
Ето ви и пример: в полицейска-
та сводка за поредния разгро-
мен цех фигурира уиски “Грийн

лейбъл”: не особено популярна
марка, а и неадекватно скъпа.
Такива би трябвало да няма
смисъл да се фалшифицират -
дори и заради прекалено голе-
мите инвестиции за отпечатва-
не на етикети и скъпите за про-
изводство бутилки. Тук обаче

маркет ще
ви предло-
жат бензи-
нов или еле-
ктроинстру-
мент на “во-
дещи произ-
в о д и т е л и ” .
Сред прода-
вачите пре-
о б л а д а в а т
жители на
слънчевите
южни репуб-
лики. Днес те
са се активи-
зирали: ви-
ладжиите си
търсят три-
мери, пили,
резачки.

Могат да ви предложат бен-
зинова пила “Husqvarma”, това
е тест за интелигентност (пра-
вилното е “Husqvarna”). Все по-
често обаче предлагат инстру-
менти, на които правилно е из-
писано наименованието на
търговската марка.

Търговците на мен-
тета атакуват навсякъ-
де. Познат пенсионер
ми разказа: при него
на село пристигнали
продавачи на инстру-
менти и дълго го кан-
дардисвали да си купи
бензинова пила за по-
ловин цена.

- Питаха ме каква
пила имам - продължи
селянинът. - Показах
им: германска “Stihl”,
вече от две години ра-
ботя с нея. Следващия
път те ми донесоха
същата и дълго ме уго-
варяха или да я купя
за 3,5 хиляди рубли,
или да я заменя без
доплащане за моята
стара. А аз се бях по-
интересувал: най-ев-
тиният “Stihl” в града
струва най-малко 8 хи-
ляди!

Експертите казват, че про-
изводителите на фалшиви сто-
ки са хора инициативни - те
държат ръцете си на пазарния
пулс и редовно правят собстве-
ни маркетингови проучвания.
Мнозина от тях вече са разбра-
ли, че ниските цени предизвик-

ват съмнения, затова днес мен-
тетата се предлагат не 2-3 пъти
по-евтино, а само с 10-20 про-
цента. Понякога продавачът се
съгласява да намали цената с
една трета от стойността на
оригинала.

Бензинова пила за една
трета или за половина от стой-
ността изглежда доста убеди-
телно. Е, вярно, че когато се
счупи (а няма да чакате дълго),
ще ви откажат да я ремонтират
в гаранция.

Мерцедес
на китката

Има пазар на фалшифика-
ти, където двете страни - и про-

давачът, и купувачът - не крият
намеренията си. Интернет ма-
газините за скъпи часовници
честно предупреждават: цели-
ят асортимент са копия.

Ето например един от най-
продаваните модели: Breitling
Navitimer - 5500 руб. Цената на
оригинала е 6800 долара.

Средните цени на ментета-
та се колебаят между 5 и 12
хиляди рубли.

Продавачите им искрено
съобщават: “Истинските швей-
царски часовници са показател
за състоятелността на притежа-
теля и повод за завист от стра-
на на околните, но когато не
можете да си ги купите заради
прекалено високата им цена?
Предлагаме ви копия със същи-
те механизми и функционал-
ност, с единствената разлика,
че използването на скъпоцен-
ни метали и камъни в такива
копия е ограничено”.

Понякога продавачите се
обръщат не към суетата ви, а
към практичността ви. Напри-
мер вече имате скъп оригинал,
но пък невинаги и не навсякъ-
де е уместно да се появявате с
Vacheron Constantin на китката.
Та те струват колкото един мер-
цедес.

Разбира се, фалшивият ча-
совник се различава от ориги-
нала не само заради липсата
на скъпоценни камъни. Менте-
то винаги си е менте. Но пак се
търсят. Часовникът Rolex
Daytona в Москва струва 14,5-
24 хиляди евро, отделни моде-
ли с каишка от кожа на алига-
тор с корпус от бяло злато, ук-
расен с бели диаманти, стигат
до 85 хиляди евро. А от Банкок
можете да се върнете с почти
същия часовник, но само че за
20 долара.

Ментетата също са различ-

ни. Някои майстори на неле-
гални часовници са се научи-
ли да правят горе-долу качест-
вени имитации. Техните часов-
ници не се чупят на следва-
щия ден след покупката, а
служат вярно години наред,
показвайки точно време.
Може би някои модели е мо-
жело да излязат от нелегал-
ност и да се регистрират като
собствени търговски марки.
Само дето на мнозина им
трябват не часовници, а мар-
ката: престижни “ролекси”,
“брейтлинги” и “патек филип”,
като показател за значимост-
та на притежателя им.

Ментетата на пазара за
дрехи и козметика са още по-

вече. Но това не попречи да се
сформира цяла армия от купу-
вачи, които съвсем осъзнато се
поддават на лъжата. Те с удо-
волствие си купуват “френски”
парфюми, без да хранят илю-
зии, че са от Париж. Точно об-
ратното, повечето са наясно, че
парфюмите са произведени в
Полша. “Реалистите” се ровят
из “миналогодишните колекции
на дамски чанти от лондонски
бутици”, шити в Китай. Сърди-
то, но затова пък относително
евтино.

Кой ни лъже

Основните държави, откъде-
то на нашия пазар идват мен-
тетата, са Китай, Сингапур,
Индия, България, Турция, Пол-
ша и Украйна.

Една от най-малко фалши-
фицираните стоки е чаят: спо-
ред експертни данни неговият
дял в общия кюп на фалшифи-
катите е едва 1-2 процента. На
пазара на парфюмерийно-коз-
метичните стоки, битовата хи-
мия и хранителните продукти
ментетата са от 15 до 30 на сто.
Най-много се фалшифицират
пурите - сред евтините кубин-
ски пури истински на практика
не се срещат.

Куриоз

Китай, който напълни света
с ментета, днес сам страда от
лъжата. В много китайски гра-
дове има закусвални “Mc-
Dnoald’s” (да не се бърка с
“McDonald’s”) и пицерии “Pizza
Huh” (откраднато от “Pizza Hut”).
От време на време китайските
власти затварят клонове на
“Apple store”, където търгуват с
“айфони” и “айпади”, разбира
се, също ментета.

Фалшификати
ни дебнат
отвсякъде

Фалшификати
ни дебнат
отвсякъде

Фалшификати
ни дебнат
отвсякъде

Фалшификати
ни дебнат
отвсякъде

Фалшификати
ни дебнат
отвсякъде
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негово място идва Н.П.
Марси Райс. Това става
ясно и от сайта на Белия
дом. С напускането на
Джеймс Уорлик се затва-
ря и една доста “фолклор-
на” страница от българо-
американските отношения.

Дипломатическата ка-
риера на Марси Райс под-
сказва, че в София ще
бъде изпратен дипломат с
изключително висока
професионална подготов-
ка. Последната включва и
геополитическа такава.
Марси Райс познава ЕС,
Балканите и особено доб-
ре Турция. Тя е била и
ръководител на американ-
ската мисия в Косово през
периода 2003-2004 годи-
на. Тогава американската
дипломатическа мисия бе
водеща и отлично функци-
онираща в професиона-
лен план. Преди номини-
рането на Марси Райс за
посланик в София тя е
била служител в Държав-
ния департамент като по-
мощник-секретар за ядре-
на и стратегическа поли-
тика. Няма как да не се
направи определен пара-
лел между новото амери-
канско дипломатическо
назначение в нашата сто-
лица и Н.П. Нанси Ма-
кълдауни (посланик на
САЩ преди Джеймс Уор-
лик). Последната за съжа-
ление не довърши своя
мандат в София, но при-
чината бе нейното преми-
наване на “отговорна
длъжност” в Държавния
департамент - първи зам.-
помощник на държавния
секретар по европейски-
те и евразийски въпроси.
Преди идването си в Со-
фия Нанси Макълдауни е
била зам.-ръководител на
дипломатическата мисия
на САЩ в Турция. Марси
Райс също е минала през
южната ни съседка като
политически съветник в
мисията на САЩ.

Ако обединим двете
професионални траекто-
рии на новия и по-предиш-
ния посланик на САЩ в
София, се получават след-
ните няколко ключови по-
нятия - “евразийски въпро-
си”, “стратегическа полити-
ка”, “европейски въпроси”
и т.н. Всички тези понятия
се фокусират в една обща
точка - Турция. Страна,
която има огромни регио-
нални амбиции не само на
Балканите, но и в Централ-
на Азия. За нас е от из-
ключително значение да
си дадем ясен отговор на
следния въпрос: Каква е
отредената роля от САЩ
на Турция на Балканите?

Предстоят президент-
ски избори в САЩ. Не е
изключено отново за вто-
ри мандат да бъде преиз-
бран Барак Обама. Ако
геополитикът Хенри Ки-
синджър е свързан с ре-
публиканците, то геополи-
тикът на демократите е
Збигнев Бжежински. На 2
май в Института Брукингс,
Вашингтон, се е състояла
дискусия на тема “Западът
и Турция: ролите в офор-
мянето на широката гло-
бална архитектура”. Ос-
новна фигура и докладчик
е бил Збигнев Бжежински.
Самият Институт Брукингс
е известен като лобистки
кръг на Демократическа-
та партия в САЩ. Освен
сътрудниците на въпрос-
ното заведение, участие в
дискусията е взел и Стро-
уб Талбот, личен приятел
на Бил Клинтън. Партньо-
ри на американците на
форума са били и турски
експерти от Университета

в битката между
двата полюса
Сабанчи, Истанбул. Воде-
ща от турска страна е
била Гюлер Сабанчи. Тя
оглавява втория по голе-
мина в южната ни съсед-
ка индустриален и финан-
сов конгломерат “Сабан-
чи холдинг”.

Въпросната дискусия е
интересна за България,
защото тя е засягала ос-
новно ролята на Турция и
Русия при формирането на
новия баланс в Евразия.
Според Збигнев Бжежин-
ски - “Цяла Евразия днес

е главна арена на глобал-
ната политика... Това е
също континент, супер-
континент, на който реги-
оналните конфликти имат
глобално значение... и по-
тенциал за значително
разширяване”. Според
американския геополитик
САЩ е необходимо да
поемат върху себе си
“главна роля по стабили-
зацията на взаимните
връзки между новите гло-
бално съществени реалии
на евразийския конти-
нент”. По-ясно казано -
става въпрос за класичес-
кото дуално геополитиче-
ско противоборство, кое-
то е известно като битка
между двата полюса - ат-
лантическия и евразий-
ския. Новото се състои в
това, че Збигнев Бжежин-
ски планира да построи
такъв баланс в Евразия, в
който на Русия ще й бъде
отредена второстепенна
роля, т.е. пасивна и под-
чинена. Американският ге-
ополитик по един откро-
вен начин предоставя на
Кремъл избор между две
опции. Първа - Москва да
се откаже от своята гео-
политическа субектност,

да стане част от Запада и
да се откаже от идеята за
създаване на Евразийски
съюз. Втора - РФ да загу-
би ключово важни терито-
рии като Сибир и Далеч-
ния Изток, като контрол
над тях поеме Китай. Збиг-
нев Бжежински е катего-
ричен, че Русия няма ни-
каква възможност за тре-
та опция.

Въпросът е: Кой ще ста-
не главен представител на
Запада в дълбочините на
евразийския континент?
Естествено, в рамките на
формиращата се нова гео-

политическа картина в све-
та. Тук трябва да знаем, че
демократите в САЩ дават
“право” на Турция, като
подчинена на Запада, да
бъде регионален геополи-
тически играч, преслед-
ващ реализирането на
своя регионален геополи-
тически код. Това обясня-
ва сравнително широкия
в ъ н ш н о п о л и т и ч е с к и
“марж”, с който се ползва
Анкара. При излизането на
Турция от предоставения
от САЩ геополитически
коловоз турците бързо би-
ват връщани в “правилна-
та” посока чрез финансо-
во-икономически лостове
и кюрдския фактор. Збиг-
нев Бжежински настоява
за преразглеждането на
ролята на Анкара “като
стабилен и предан член на
НАТО. Вероятно по-устой-
чив, отколкото всеки друг
член на НАТО”. Геополи-
тикът на демократите
твърди следното - “...както
по стратегически, така и
по политически причини
Турция трябва да бъде, от
моя гледна точка, факти-
чески част от Запада”.
Збигнев Бжежински про-
дължава в тази насока -

“...аз твърдя, че на фило-
софско и политическо
ниво идентичността на
Турция е част от Запада,
въпреки религиозните
различия, които обаче не
са напълно херметични...”
Не е сложно да се стигне
до ключовия и за нас,
българите, извод: Турция е
определена да бъде този
“инструмент” на атланти-
ческия полюс - Запада,
чрез който той планира да
оперира в дълбините на
евразийския материк и по-
специално, това, което ка-
сае нас, на територията на

славяно-православната ци-
вилизация, която е състав-
на част от евразийското
пространство.

Мисля, че не е необхо-
димо да имаш две педи
чело, за да разбереш
защо турската армия рас-
те и се въоръжава със
свръхмодерно оръжие,
защо в обозримо бъдеще
Турция ще се превърне в
ядрена държава, защо
така упорито от Вашинг-
тон настояват Анкара да
бъде приета в ЕС и т.н.
Това обаче обяснява и
защо стратегическият ни
партньор настоява за все
по-голямото обвързване
на България с Турция и
защо българската армия
линее. Български полити-
ци, които повтарят на пар-
тийни форуми като папа-
гали мантрата за “между-
регионалното сътрудниче-
ство” на ЕС, предполагам
си нямат и хабер от по-
горното, когато апелират
за междурегионално
сътрудничество с южната
ни съседка.

Важен момент за Со-
фия е и динамиката в раз-
витието на руско-турските
отношения. Търговският

стокообмен между Москва
и Анкара расте с неверо-
ятна скорост. Ако се запа-
зи сегашното темпо, то не
е далеч моментът, когато
той ще достигне годишно
до 100 млрд. долара. Спо-
ред Збигнев Бжежински
сближаването между Тур-
ция и Русия не е опасно за
американските интереси.
“Аз никога не съм бил
обезпокоен от примирие-
то между Турция и Русия...
Ако се приеме за сведе-
ние неокончателният ха-
рактер на множеството
конфликти между държа-

вите, то може да се говори
за психологически източ-
ници и мотиви, правещи
такъв съюз нереален. Да
бъдеш по-близо не значи,
че един от тях е готов да
се подчини на другия”,
твърди той. И за да няма
недоразумения, Збигнев
Бжежински отправя ясно
предупреждение към Ан-
кара. Недвусмислено дава
да се разбере на Турция,
че алтернативата й за из-
лизане от атлантическата
геополитика крие сериоз-
ни рискове за дестабили-
зация и неспособност за
справяне с предизвикател-
ствата в сферата на сигур-
ността.

В действителност САЩ
и по-точно демократите
виждат по следния начин
бъдещето на Евразия в
заключителните думи на
американския геополитик
от полски произход - “По
такъв начин моята фунда-
ментална гледна точка е
следната: ако ние смятаме
да имаме век на сътрудни-
чество, който да се справи
с новите глобални пробле-
ми, ние се нуждаем от ново
равновесие на евразий-
ския континент, който се

явява централна арена, на
която ще се решава бъде-
щето на човечеството. И
турското, и руското учас-
тие на страната на Запада
ще бъде позитивен принос,
който ще направи по-веро-
ятно постигането на добър
краен резултат”.

За България от изклю-
чително значение за на-
шето бъдеще е изборът и
ответният ход на Москва.
България е част от право-
славната и славянската
цивилизация. Основният
геополитически играч на
Балканите е Турция, която
мощно работи за реализи-
рането на своята неоос-
манска стратегия. Послед-
ната се вписва в глобал-
ната стратегия на атланти-
ческия полюс. За България
е от особено важно значе-
ние дали Владимир Путин
ще продължи външната
политика на Дмитрий Мед-
ведев. По редица призна-
ци отговорът е “не”! Вла-
димир Путин се отказа от
срещата на върха на Г-8,
т.е. с въпросната “переза-
грузка” е приключено.

В новия указ на руския
президент за приоритети-
те във външната политика
се говори за многополю-
сен свят. Това е принципен
момент. В основата на
външната политика на Ру-
сия се поставя теорията на
многополярния свят. В
първият абзац на указа е
казано, че “реализацията
на външнополитическия
курс на Руската федера-
ция ще позволи обезпеча-
ване на нейните нацио-
нални интереси на осно-
вата на принципите на
прагматизма, откритостта
и многовекторността в ус-
ловията на формиране на
нова полицентрична сис-
тема на международните
отношения”. С неотиване-
то си в Кемп Дейвид, САЩ,
на срещата на Г-8, Влади-
мир Путин даде време на
американците да преос-
мислят новия статус и но-
вите позиции на Русия,
които бяха декларирани
официално с подписания
от руския президент указ
за външната политика на
Кремъл.

По отношение на Бъл-
гария може да се прогно-
зира следното развитие
на ситуацията в страната.
И двата геополитически
полюса - евразийският и
атлантическият, отдават
немалко значение на ро-
лята и позициите на стра-
ната ни. Събитията в
Гърция и Сърбия след по-
следните избори подсказ-
ват, че на територията на
Балканите отново ще се
повиши геополитическото
противоборство. Право-
славните на нашия полу-
остров излизат от еднопо-
лярния свят и тръгват по-
степенно към регионална
глобализация на цивили-
зационна основа.  Пътят
на София във всички слу-
чаи води към междуреги-
онално сътрудничество,
но въпросът е с кого? С
православните и славяни-
те или с Високата порта?

Какво ни носи смяната на посланика на САЩ в София?

Боян ЧУКОВ

БАЛКАНИТЕО
т редица медии
се разбра, че
Н.П. Джеймс
Уорлик напуска
България и на
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ме, когато предстои някоя нова
голяма случка, “новопокръсте-
ните” (атлантици) от Източна
Европа се правят на по-големи
християни от папата. В края на
март в реч пред полския Сейм
той заяви немислимото допре-
ди няколко години - има веро-
ятност Европейският съюз да се
разпадне, а САЩ да напуснат
НАТО. “Изморени от пестели-
востта на държавите по отно-
шение на бюджетите им за от-
брана, както и от цялостната
неефективност на Европа, САЩ
ще напуснат НАТО”, заяви то-
гава Шикорски. След което из-
плака голямата си болка - ако
войските на САЩ напуснат Ста-
рия континент, Полша щяла да
се изправи сама срещу “все по-
агресивната Русия”. Но да ос-
тавим настрана психическата
зависимост, по думите на жур-
налиста Бронислав Лаговски,
на полските политици от Русия.
Шикорски всъщност използва
парламентарната трибуна във
Варшава, за да подготви пуб-
ликата за предстоящата на 20-
21 май среща на НАТО в Чика-
го, под наслов “Глобални
кръстопътища”. На нея се очак-
ваше, че ще бъдат взети реше-
ния за кардинална реформа на
алианса, която доби известност
под името “Умна отбрана”. Хап-
ливците впрочем вече попита-
ха: “А досега отбраната глупа-
ва ли беше?” - но това между
другото.

В какво се състои бъдещата
реформа? Конкретиката е мал-
ко, но замисълът е следният -
да се дават по-малко пари за
същата работа. На български
имаме израз “с трици да ло-
виш маймуни”, което означа-
ва, че дадена работа няма да
бъде свършена поради липса-
та на нужните ресурси. С НАТО
обаче положението е по-слож-
но и по-опасно за държави
като нашата.

Програмата “Умна отбрана”
има 25 проекта и е разчетена
да бъде завършена в следва-
щите осем години до 2020 г. Тя
предвижда три ключови проме-
ни, които пряко засягат и огра-
ничават суверенитета на стра-
ните-членки. Първо, национал-
ните бюджети за отбрана да
бъдат съгласувани с централа-
та на НАТО. Второ, държавите-
членки да се откажат от някои
видове войски и въоръжения и
да преминат към тясна специа-
лизация. Трето, да се премине
към съвместно обучение на
летци, логистика, техническо
поддържане на самолети и вер-
толети, общо използване на
складове за муниции, горива и
т. н. Т. е., грубо казано, се пред-
лага нещо като военен аналог
на социалистическия Съвет за
икономическа взаимопомощ
(СИВ). Припомняме, че при
създаването на СИВ България
и Унгария закриха съществува-
щите дотогава местни авиаци-
онни индустрии, защото с това
щяха да се занимават други
държави. Нещо подобно ни гот-
вят и сега, но ако в икономика-
та е търпимо за загубиш някой
сектор, но пък да развиеш друг,
в отбраната нещата не стоят
точно така. Ако една страна
няма бойна авиация, то тя, в
съвременните войни, вече е
загубила сражението още пре-
ди то да е започнало.

Не напразно споменахме
авиацията. На срещата в Чикаго
беше решено ротационното па-
трулиране на небето на трите
прибалтийски републики - Лит-
ва, Латвия и Естония, от натов-
ски самолети да бъде продъл-
жено безсрочно. С това на при-
балтийците се дава гаранция за
въздушен суверенитет и те се
“освобождават” от необходи-
мостта да закупуват изтребите-
ли за тези цели. Ако България
не съумее да замени в скоро
време наличните си десетина
изтребителя с по-нови и модер-
ни, нас ни чака същата участ.

Без(умна)
отбрана
НАТО подготвя реформа, която поставя страните от
Източна Европа в нова опасна зависимост от Запада

Георги
ГЕОРГИЕВ

Имаше дори разговори, че това
могат да бъдат турски или
гръцки изтребители... Някой
може и да се радва, че ще
бъдат спестени пари от държав-
ния бюджет, но от това срамът
от загубата на поредната доза
национална независимост няма
да бъде по-малък. Впрочем се-
гашните управници на България
изобщо нямат подобни терза-
ния, което силно облекчава ре-
ализацията на горната хипоте-
за. Още в края на миналата го-
дина, на последното за 2011 г.
правителствено заседание, пре-
миерът Бойко Борисов се
обърнал към военния министър
Аню Ангелов: “Защо всяка

държава да купува танкове, са-
молети и изтребители, като
може да има обща европейска
армия? Защо не? Знаете ли
колко пари ще се спестят, Анге-
лов?”, разкрива мислите на Бо-
рисов стенограмата от заседа-
нието. Борисов пита и сам си
отговаря: “Милиарди, милиарди
евро, които ще отидат в друга
сфера, ако се направи. И това
един ден ще стане”. От което
всъщност разбираме, че ми-
нистър-председателят на Бълга-
рия няма нищо против и дори
ще се радва, ако малката ни
армия загуби напълно способ-
ностите си да окаже дори сим-
волична защита на територията
на страната. Така че очаквано
адептите на програмата “Умна
отбрана” няма да имат никакъв
проблем с пословичното вече
българско “Да, сър”.

Пред руския вестник “Ко-
мерсант” представителят на
НАТО румънката Оана Лундже-

ску дава и други примери -
преди години Дания се отказа-
ла от подводния си флот, а
Чехия с големия си опит в яд-
рената, химическата и бактери-
ологичната защита можела да
бъде по-полезна на НАТО с
такива бойни части, отколкото
ако се опитва да поддържа
всички родове и видове войски
на класическата армия.

Истинате е, че се предлага
неглижиране на националните
армии и появата на армия на
НАТО. Т. е. на нещо, което може
да бъде управлявано не от пар-
ламентите на държавите-член-
ки, а от чиновниците на алиан-
са, които пък ще слушат силни-
те в съюза - преди всичко САЩ
и верния им съюзник Велико-
британия. Това означава, че
никой няма да пита България
дали иска или не да участва в
поредната война на Вашингтон.
Частите ни за бързо реагиране
ще бъдат вдигнати по тревога
и изпратени в някоя недодемо-
кратизирана докрай държава,

без никой да пита Народното
събрание. Харесва ли ви това?
Именно наличието на парла-
ментарно одобрение е един от
основните препъникамъни пред
“Умна отбрана”. И инициатори-
те признават проблема, но го
виждат в друга светлина. Спо-
ред аналитика на Американ-
ския атлантически съвет
Джордж Бенитес “главният про-
блем се крие в бюрократична-
та инерция и личната заинте-
ресованост на отделни лица да
съхранят статуквото”, а също и
на чиновниците от средния
ешелон. Това, че г-н Бенитес
вини бюрокрацията, е разбира-
емо, но фактът, че не включва в
сметките си чувството за са-
мосъхранение на нациите, за
национално достойнство, за
национални интереси извън
рамките на “атлантическите”,
т.е. американските интереси, е
поредното доказателство за
презрението на атлантиците

към националното в Европа.
Защо обаче НАТО след тол-

кова десетилетия благополуч-
но съществуване се решава на
подобна кардинална реформа?
След края на студената война
НАТО неочаквано се оказа в
ролята на героя на Оноре дьо
Балзак от “Шагренова кожа” -
колкото повече желания му се
изпълняват, толкова повече се
съкращава животът му. Свива-
нето на военните бюджети след
рухването на СССР беше ком-
пенсирано с разширяване на
участието в задгранични мисии,
войни, глобални проекти като
ПРО. И това всичко гълта пари,
без да носи политически диви-
денти. Световната икономичес-
ка криза само ускори процеса.
За миналата година само чети-
ри европейски държави са ус-
пели да покрият изискването за
2% военни разходи от БВП -
бедната Албания, банкрутира-
лата Гърция и богатите Фран-
ция и Великобритания. Другите
пасуват, защото има сериозен

риск избирателите да не раз-
берат политиците си защо хар-
чат пари за скъпи въоръжения,
а не ги дават за справяне с
кризата. САЩ също сериозно
съкращават военното си присъ-
ствие в Европа и без това от 20
години насам не е ясно защо
още държат войските си на
континента.

Друг проблем е непрекъс-
нато нарастващите цени на
въоръженията. САЩ, Велико-
британия, Франция, Германия
не могат да си позволят техно-
логично изоставане, но това си
има цена. Но се оказа, че не
може едновременно да се за-
купуват изтребители от пето
поколение и да се водят две
локални войни. Трябва да се
избере едно от двете, защото
иначе водещите атлантици ста-
ват за смях. Военната операция
срещу Либия потвърди тази
тенденция. При цялото си бо-
гатство европейските съюзници

на САЩ, които се опитваха да
действат сами, се оказаха не-
способни да проведат въздуш-
ната операция без подкрепата
на Вашингтон. При това става-
ше дума за ограничени дейст-
вия срещу слаб противник, кой-
то нямаше възможност да отго-
вори адекватно на агресията.
Не напразно именно след опе-
рацията срещу Либия бившият
вече министър на отбраната на
САЩ Робърт Гейтс коментира,
че тя по-скоро е показала сла-
бостта на НАТО, а не силата на
алианса. Гейтс заяви тогава, че
ако финансирането на НАТО
остане на сегашното ниво, то
съюзът рискува да се превърне
в “колективно стратегически
несъществен”. Освен военнотех-
ническия аспект конфликтът в
Либия показа, че политическа-
та нееднородност на НАТО не
само се запазва, но и расте.
Германия например отказа да
участва в агресията. Събитията
от последните месеци
затвърждават тази тенденция -
Франция обяви, че се изтегля
предсрочно от Афганистан, не-
зависимо какво мислят за това
във Вашингтон. Следователно
пред американците стои
въпросът как да накарат съюз-
ниците си да играят по тяхната
свирка, в интерес на техните
интереси, които се простират
по цялото земно кълбо. “Умна
отбрана” е начин те да бъдат
поставени в положение, в кое-
то да не могат да откажат. Но
както винаги се случва, голе-
мите - Франция или Германия,
ще намерят начин да защитят
националните си интереси.
Малките страни в алианса, пре-

ди всичко тези от Източна Ев-
ропа, сред които и България,
ще бъдат лишени от тази
възможност. Те фактически ще
бъдат “разоръжени” от сложни
отбранителни системи, които
им гарантират някакъв военен
суверенитет. “Услугата” да ги
използват ще бъде предоставе-
на от САЩ или държавите от
Западна Европа. В замяна ще
бъдем използвани за “пушечно
месо” в бъдещите конфликти,
които вече мержелеят на хори-
зонта. Друго нито има какво да
предложим, нито има какво да
искат от нас.

Впрочем НАТО продължава
да бъде един атавизъм от вре-
мето на студената война. Тази
организация е била замислена
като елемент от двуполярното
противопоставяне. Тя не можа
да се приспособи към новите
условия в света и никаква “умна
отбрана” не може да отмени ло-
гичния й край.

П
ръв би камбаната
полският външен ми-
нистър Радослав Ши-
корски. Както се по-
лага в последно вре-

“Спрете
НАТО, докато
не е късно”,
пише на
плаката
на тези
демонстранти.
Форумите
на алианса
напоследък се
съпровождат
от все
по-масови
протестни
демонстрации

Снимка БГНЕС
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

К
ърджали остана
без тържествена
заря - проверка за
2 юни, която по
традиция трябва-

ше да се състои пред Памет-
ника на освободителите в
градската градина.

Това стана по нареждане
на областния управител
Иванка Таушанова. В съоб-
щение от администрацията
беше посочено, че зарята се отлага за 20 октом-
ври - навечерието на Деня на Кърджали, когато
се отбелязва освобождението на града от осман-
ско робство. Тази година ще се чества 100-го-
дишнината от завръщането на Кърджали в
българска територия. Октомврийската заря е за-
ложена в националния календар на проявите за
100 години от Балканската война, съобщиха от
администрацията.

Това провокира 50-ина младежи да съберат
пари за първата частна заря по подобен повод.
Инициатори бяха собственици на кафене и мест-
ни лидери на ДСБ, както и гурбетчии, завърнали
се в отпуск от Европа. “Идеята ни не е партийна,
скандално е да не бъде почетена паметта на
загиналите за освобождението на България.
Събрахме пари, купихме 193 фишека и ще за-
радваме Кърджали”, посочиха младежите.

Това съобщиха новинарските агенции.
Чак дъхът ми спря. Не вярвах, стана ми обид-

но, не разбирах защо и как се губи народната
свяст. Поне на 2 юни никой не беше посягал,
камо ли някоя си Иванка. Добре бе, джанъм, 20
октомври - 20 октомври, кой ви пречи, похвално
даже, ама защо подменяте едното с другото? Как
си позволявате да администрирате едничката
народна памет “и по нареждане” да управлявате
народните чувства? Та нима онези момчета, дето
гинаха за България по камънаците на цяла Евро-
па, не гинаха и за Кърджали?

Иванка някоя изправи всички свидни чеда на
България отново пред взвода за разстрел. Дожи-
вяхме и това, господин министър-председател!

Не знам защо, но винаги са ме впечатлявали
неща от живота, които се подреждат по странен
начин, сякаш нарочно Съдбата си реди своите
белязани карти.

Така и в живота български се допират по не-
вероятен начин Първи юни и Втори юни. Денят
на детето, Денят на живота се дели от Денят на
Смъртта и саможертвата в една безбожно къса
секунда. Какво си мислихте в тази секунда, гос-
подин министър-председател, и какво си мисли-
те въобще, докато тичате из страната с новото си
баварско возило, а в канавката до него с волска
кола крета измамената наша национална гор-
дост?

Питам се кому ще домилеят наивните браил-
ски хъшове или пък дали някой ще пожали ба-
ташките дечица, кръстени в черквата направо с
ножа.

Напоследък се вижда едно срамно явление:
на площада в който и да е град или паланка на
Втори юни едва ли ще спрат и осем човека за
три минути. И аз ги разбирам, усещам и се мъча
да простя тихото и смътно недоволство, срамът,
че нямат яростта да спрат и да покажат, че може,
че трябва, че има смисъл да се почитат загина-
лите. Неясно е откъде идва този срам, това сви-
ване пред богатите и нехайните, които са
натъпкали своите портфейли също като барутни-
ци и бързат за някъде.

Което е никъде...
Днес вече отменят Втори юни с декрети.
Срам, госпожо Иванке, срам за вас и за ва-

шия Цветанов ли, Борисов ли и за целия ГЕРБ,
който се лепна като гербова марка върху народ-
ната свяст и се мъчи да я отправи към миналото.
Само дето писма към миналото няма, писмата са
все към бъдещето, а вашето, госпожо Иванке, е
написано неграмотно, безвкусно и едва ли някой
ще го чете. Защото блажени са тия, които знаят
истината за своя род и история, която вие се
опитвате да скриете.

Нашите блажени засега остават само децата
ни. Когато празнуват своя Първи юни, те още не
знаят, че наближава страшната и безумно къса
секунда, когато ще станат възрастни, и тогава
съвестта ще бъде нещо, което само ще им тежи...
Което очевидно вече се е случило с онази там
Иванка, която очевидно никога не е била и няма
да стане Ботева щерка. По-скоро щерка на онзи
Кириак Стефчов, който запотен изрече следното
заклинание: “Тука се говори против Султана. Аз
напущам!”

Питам се, пък питам и господин министър-
председателя, не е ли време и госпожа Иванка
да напусне?! Щото иначе ще се наложи всички
заедно да напуснете като бай Стефчов, завали-
ята.

Такива работи...

Пред взвода
за разстрел

Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

Модерното
робство

У нас е необходим преход от виртуална
към реална европеизация

А
ко все пак има налице
нещо положително в пе-
риферно провинциалния
и експериментално по-
лигонния статус на на-

шата страна, то е, че нещата най-
често се поднасят в изключител-
но първично неподправен вид,
без дозата социална демагогия,
без корекциите, компромисите и
балансите на интереси, които на
Запад се изискват и налагат от
общественото мнение, в частност
и от чувството за благоприличие.
Изпитал прозрачната, като прави-
ло примитивна еднозначност на
въпросния приложен спрямо него
подход, човек тук в повечето слу-

чаи трудно може да бъде подве-
ден относно намеренията, целите
и резултатите. Освен ако не при-
надлежи към прослойката на “ин-
формационно непроницаемите”,
което от своя страна е своеобраз-
на

диагноза
за безнадеждност

Струва ми се, че някой и преди
мен се беше сетил да напише, че
на съвременната дясна визия за
икономиката й пречат хората.
Главно с това, че те не искат да
се съгласят да са просто придатък
към бизнеса, нещо като просло-
вутите “говорещи оръдия на тру-
да” на Платон. Модерният днешен
робовладелец - пазарът, би же-
лал повелите му да се изпълняват
безпрекословно, най-вече в посо-
ка “приватизация на печалбите и
социализация на загубите”. При-
емствено редуващите се кризис-
ни цикли се представят като нещо
напълно в реда на нещата, непод-
лежащо на превенция и противо-
действие. Регулациите само
създавали проблеми, както и
възприетите или претендирани
социални стандарти. “Възмущени-
ето” и “окупирането” внасяли шум
и безпорядък в иначе по най-до-
брия възможен начин работеща-
та система, затова били необос-
новани и иманентно неадекватни.

В така разбираните условия и
предпоставки не само общността
става излишна (Стиглиц), но и
всичко, което не се купува и про-
дава. При това от коя точно стра-
на, дали на пишещите или на пла-
щащите сметки ще се озове ня-
кой, теоретично пропагандно ети-
кетно би трябвало да е функция
от неговите способности. Но на

практика се оказва, че житейски-
те перспективи и реализация за-
висят в най-голяма степен от при-
надлежността или непринадлеж-
ността към съответни кръгове и
групировки, сиреч от ситуация,
която е

предопределена
най-вече по рождение

Отделните “дребни” индивиди
са обречени през жизнения си
цикъл единствено да се блъскат с
лакти. С особена сила постанов-
ката се отнася до несамостоятел-
но заетите, до “обслужващия”,
най-добре, ако е доброволно без-
гласен, персонал. Свободата на
последните според десните би
следвало да се изчерпва посред-
ством състезанието в себепредла-
гането за по-ниски, сиреч по-кон-
курентни заплати. Останалото -
благосъстяние, перспективи, оси-
гуреност, се явява изключително

отговорност на пазара с присъ-
щите му движения нагоре-надо-
лу, нетърпящи противодействие и
социални амортисьори.

Смисълът на глобализацията
като достъп до общочовешкото
знание, умения и постижения
също бе умишлено идеологичес-
ки дясно извратен през годините
или, погледнато от друг ъгъл, се
изврати “от само себе си”, но под
целенасочено дясно идеологиче-
ско влияние. Глобализация, за
съжаление, днес означава преди
всичко подчиненост на непредви-
димостта на капиталовите пазари
и на капризите на рейтинговите
агенции. На големия философски
въпрос “дали всичко действител-
но е разумно”, лекомислено и бе-
запелационно бе даден утвърди-
телен отговор, с който бяха лега-
лизирани всякакви перфидно кон-
струирани рискови финансови ин-
струменти и спекулативни опера-
ции. Виртуалният финансов свят
резултантно придоби доминира-
ща роля, постъпателно измествай-
ки реалния.

Ефективността
бе доведена до пълен

абсурд

Всякаква социалност бе поста-
вена под подозрение, да не кажа
под запрещение. “Обществени и
държавни интереси” бяха пре-
върнати в категории безсъдържа-
телни, изконно подозрителни,
“фундаментално антипазарни” и
по тази причина почти еретични.

Щрихираната груба есенциал-
ност на неолибералната и либер-
тарианската съвременна дясна
идеология, широко разпространя-
вана и практически безалтерна-
тивно налагана по света през по-

следните три десетилетия, и не от-
казала се след кризата от 2008
година от претенциите си за не-
погрешимост и всевластие, причи-
ни маса социални и икономичес-
ки поразии не само у нас, но и на
Запад. С тази голяма разлика, че
там, в развития свят, въпреки не-
оспоримата инфлация на ценнос-
ти, институции и принципи, благо-
дарение на традицията и здравия
разум бе съхранена субстанцията
на обществата и нациите. С други
думи, не се стигна до наблюдае-
мия понастоящем в България все-
обхватен социален, морален раз-
пад на държавността и социума.
Този факт може да намери много-
значително тълкуване също по
линия на т.нар. експортна идео-
логия. Сиреч, такава идеология,
която бива масирано лансирана,
за да бъде приложена не в собст-
вената страна, а другаде с опит-
ни, геостратегически, елиминира-
щи евентуалната конкуренция и
пр. цели.

Така или иначе пътят, по който
човечеството вървеше през по-
следния повече от четвърт век, се
оказа коренно погрешен,

класическа задънена
улица

Освен в координатната систе-
ма на (абстрактната) свобода, об-
ществата обективно се развиват и
съобразявайки се с критериите за
справедливост, както и с принци-
пите на солидарността.

“Равният старт”, респективно
“равният шанс” имат своите исто-
рически утвърдени прогресивни
позиции и затова подриването и
размиването им, на каквото ста-
нахме свидетели напоследък, е
недопустимо. Платеното образо-
вание, образованието като бизнес
не може и не бива да измества
доброто държавно образование,
осигуряващо основите на верти-
калната мобилност в обществото
и предотвратяващо по този начин
кастовото разделение, вредящо
на развитието.

В триединството на свобода,
справедливост и солидарност, в
последователното прилагане на
принципа на равния старт/равния
шанс се състои истинската хармо-
ния на напредъка. Едностранчи-
востта, изкуствената идеологиче-
ска конструираност и неприемли-
востта на нейната алтернатива
човечеството вече, мисля си, я по-
зна, усети и плати дълголетно.

В България, с оглед на показа-
ния по-горе наш “особен статут”,
нещата многоаспектно стоят екст-
ремно изострено и твърде зле.
Тези дни президентът г-н Плевне-
лиев някакси между другото отро-
ни фразата, че у нас не сме пови-
шили заплати и пенсии, но затова
пък сме постигнали забележител-
на стабилност. Никое общество не
може дългосрочно да живее с аб-
страктни цели и постижения. Епо-
хата на така наречения реален
социализъм го доказа. Български-
ят изход от предимно виртуалната
днешна европеизация и преходът
към реалната неотклонно минава
през относително ускореното по-
вишаване на благосъстоянието на
целия народ. Включително и през
преодоляването на поляризация-
та в доходите, както и на силно
осезаемото напоследък настъпа-
телно подкопаване и демонтира-
не на социалните структури в
държавата.

Следователно промените у нас
са назрели навсякъде и колкото
по-скоро стартират те в общество-
то и в политиката, толкова по-до-
бре. Истинска алтернатива на по-
луграмотността и авантюризма
може да бъде само разумът.

Пред взвода
за разстрел
Пред взвода
за разстрел
Пред взвода
за разстрел
Пред взвода
за разстрел
Пред взвода
за разстрел
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Мнение

„Дим да ме няма,
стягам багажа”
Държавата трябва да се управлява с таланта на цялата
нация, но кой и как ще спре младите тук в това безвремие?У

Зорница
ИЛИЕВА

веряват ни от високо
равнище, че вече се
завръщат младите, ко-
ито през последните
20 години напуснаха

на тълпи страната. Някои твърдят,
че са повече от 1,5 млн. А по
радиото тези дни често  звучи
песен със закачлив текст и за-
помняща се музика. “Дим да ме
няма и стягам багажа”... Някак не
е съвсем в унисон с бодряшките
изказвания, но в пряка връзка със
статистическите данни за нарас-
налата безработица. Не се пее
за лекарите, но съобщават, че
през първите месеци на тази го-
дина над 180 души от това съсло-
вие вече са зад граница. На фона
на затъналото ни здравеопазва-
не, което всички кълнем, със и
без основание, това си е най-
малкото тревожно, в крак с наст-
роенията за безизходица и без-
надежност, които трайно са се
настанили не само в душите на
младите. Бяхме сякаш позабра-
вили мелодията на

онази песен
за мишките и хората

от началото на дотегналия на
всички ни преход, но бързо зата-
наникахме “стягам багажа, не ме
търсете известно време”.

Ние все още помним и дори
пеем песните на онези умни мом-
чета от 60-те и 70-те години на
миналия век, които с рок-мело-
дии на уста протестираха и иска-
ха промяна. Политическите им
послания не постигнаха повече
от милиони почитатели и златни
албуми, но днес те са просто
приятни за слушане и нямат мя-
сто в нашия динамичен живот. А
нямат място, защото младите
днес са практични, информира-
ни, заработват парите си от мал-
ки и знаят отлично, че светът
няма как да се промени с помощ-
та на музика. А когато образова-
нието не е достатъчно, за да си
намериш работа, когато безра-
ботицата засяга родителите, ко-
гато здравеопазването не е по
джоба ти, а мултикултурното об-
щество около теб се руши и не
виждаш перспектива в бъдеще,
няма начин да не помислиш да

излезеш на улицата на протест.
Днес е лесно чрез социалните
мрежи да намериш връзка с
връстниците, които като теб ис-
кат да изкрещят “кой от къде е”,
както се пее в тази нова песен,
но това става в Европа.

От доста време улиците на
стара Европа са залети не само
от млади хора, които

съвсем не спонтанно
крещят

срещу породената от кризата
несигурност, срещу могъщество-
то на финансовите акули и бан-
ките, срещу бюджетните съкра-
щения, сривът в образователна-
та система и за каквото се сети-
те в този порядък. Липсата на
перспектива за бъдеще, за ра-

бота, просто за реализация, тла-
ска гражданите на Европа да из-
ливат гнева си по улиците и го
правят наистина по европейски -
шумно, но без съществени по-
громи. Европа търси своя път за
изход от кризата, защото прила-
ганият до момента модел явно
се е провалил, а гърци, францу-
зи, дори стоящите извън ЕС
сърби гласуваха за промяна и
срещу “стягането на коланите”.
Лидерите на света и Европа са
в диалог за съгласуване на по-
зиции и намиране на компромис-
ни решения, т.е. и фискалната
дисциплина да е факт, и да се
осигури растеж, за да се спре
сриването на средната класа, да
се намали безработицата, да се
освободи примката около шията
на бедните. Натискът на улицата

и движения като “Възмутените”
или “Окупирай...” изразяват точ-
но тези настроения, без да имат
стройни програми и изчистени
политически послания. У нас
пеем песни като “Дим да ме
няма”, където се казва, че “зами-
навам надалече и не ме търсете
известно време”, защото фрази
като “кой от къде е” са в речника
ни през целия преход, защото
младите предпочитат да се мах-
нат, отколкото да скандират сре-
щу... Наистина срещу какво по-
напред да протестират?

Те са загубили вяра
във всичко и всеки

нямат сили, а май и желание да
гледат унизените си родители и
най-лесното е “дим да ме няма”.

Дори европейската криза не ги
спира, защото дълги години само
се прехласвахме по Запада, по
Европа, забравихме за себе си,
не познаваме съседите си, не
знаем какво е единство и обеди-
нение, нямаме понятие от хар-
мония и не забелязахме как ху-
манизмът загуби значението си,
а патриархалните, родови цен-
ности не намират място в живота
ни. Да си “чатим” в социалните
мрежи не е като да се съберем
пред Коня, за да кажем това,
което сме дискутирали и сме се
уверявали, че ще сме там и ще
сме много. Е, многото са 20-30
ентусиасти, а другите са “дим да
ме няма”. Иван Хаджийски би го
анализирал, но времената са ди-
намични, няма време за проуч-
вания и дълбокомислени изво-
ди. Дали ще останем затворени
в черупките си, дали ще съуме-
ем да започнем онзи диалог в
обществото, сред младите, кой-
то ще избистри ценностите днес,
ще налучка пътя за развитие, си
е само наше дело и не зависи
нито от Брюксел, нито от Париж
или Берлин. Дори и с едно око
към Москва няма да се получи,
ако не бъдат привлечени на
практика с прилагането на една
стара мисъл, че “държавата
трябва да се управлява с талан-
та на цялата нация”, да им се
внуши, че имат сили да издържат
на предизвикателствата на вре-
мето, както са издържали роди-
телите им в по-трудни времена,
че могат да имат доверие на
лидери, които няма да ги преда-
дат и да предпочитат “калинки”,
че справедливостта не е само за
избрани, а бездуховното ни на-
стояще е временно явление.
В миналото са успели да моби-
лизират нацията в сложни ситу-
ации, няма начин да не може
и сега, но е важно възмущение-
то ни да е градивно, популизмът
да си остане теория, а мотива-
цията да е силна държава
и личен просперитет. Не просто
обещания, а с лични примери
и по-малко “ще”. Живеем сега
и “дим да ме няма” се чува все-
ки ден. Само не я спирайте,
защото, който е спрял камбана-
та, тя бие за него.
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В ДУМА за думите

Езикът ни не обича разхищенията

Д ‡ ÒË ÔËÔÓÏÌËÏ ÌˇÍÓË ÓÒÌÓ‚ÌË ÔÓÁÌ‡-
ÌËˇ ÓÚ Û˜ËÎË˘ÌË „Ó‰ËÌË.

ƒÛÏË˜Í‡Ú‡ “Œ ÒÂ ÒÓ˜Ë Í‡ÚÓ ÂÎÂÏÂÌÚ
ÓÚ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡ Ì‡ ÎË˜ÌËÚÂ ÏÂÒÚÓËÏÂÌËˇ -

Проф. д-р
Стефан
БРЕЗИНСКИ

‡Á, ÚË, ÚÓÈ, Úˇ, “Œ, ÚÂ... » Ú.Ì. ÕÓÏ‡ÎÌÓ ÎÂÍÒÂ-
Ï‡Ú‡ “Œ ÒÂ ‚˙ÁÔËÂÏ‡ Í‡ÚÓ ÏÂÒÚÓËÏÂÌËÂ ÓÚ
ÒÂ‰ÂÌ Ó‰, Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ ˜ËÒÎÓ - Ì‡ÔËÏÂ ìÃÓÏ-
˜ÂÚÓ Ó·Ë˜‡¯Â ‰‡ Ë„‡Â ÙÛÚ·ÓÎ - “Œ Ì‡ ‚ÒÂÍË Ï‡˜
‚Í‡‚‡¯Â „ÓÎÓ‚Â.î ¬ ÚÓÁË ËÁ‡Á “Œ ‚ÎËÁ‡ ‚
Ó·Ë˜‡ÈÌ‡Ú‡ ÒË ÓÎˇ - Á‡ÏÂÒÚ‚‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÚÓ
ËÏÂ ÓÚ Ò.., Â‰.˜. ìÏÓÏ˜ÂÚÓî.

—‡ÏÓ ˜Â Ì‡¯‡Ú‡ ÂÁËÍÓ‚‡ Ô‡ÍÚËÍ‡ Â Ì‡ÎÓÊË-
Î‡ - ÌˇÍÓË ÂÁËÍÓ‚Â‰Ë ÒÏˇÚ‡Ú, ˜Â ÚÓ‚‡ Â ÒÚ‡Ì‡ÎÓ
ÔÓ‰ ‚ÎËˇÌËÂ Ì‡ ÛÒÍËˇ ÂÁËÍ - ‰ÛÏË˜Í‡Ú‡ “Œ ‰‡
ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡

с по-особена функция
в някои изречения

ƒ‡ ËÁÔÓÎÁ‚‡ÏÂ ÚÂÏËÌ ÓÚ ÒËÌÚ‡ÍÒËÒ‡ - ÍÓ-
„‡ÚÓ ÒÂ ÓÙÓÏˇÚ ÒÎÓÊÌË Ò˙ÒÚ‡‚ÌË ËÁÂ˜ÂÌËˇ Ò
ÔÓ‰˜ËÌÂÌÓ Ó·ÒÚÓˇÚÂÎÒÚ‚ÂÌÓ Á‡ ÛÒÎÓ‚ËÂ, Ì‡ÔË-
ÏÂ: ì¿ Œ ÔÂÁ 1997 „. Ë 2001 „. Ì‡Ó‰˙Ú ‰‡‰Â
ÒËÎÂÌ ÚÎ‡Ò˙Í Ì‡ ‚Î‡ÒÚÚ‡, “Œ ÔÂÁ 2005 „. ËÁ·Ë-
‡ÚÂÎËÚÂ Ì‡Í‡Á‡ı‡ Ô‡ÚËËÚÂî; ËÎË Ó˘Â: ì¿ Œ
ıÓ‡Ú‡ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ú Á‡ ÍËÚÂËÈ ÏÌÓ„ÓÔÎ‡ÒÚÓ‚ÓÒÚ-

Ú‡ Ì‡ ÔÓÒÎ‡ÌËÂÚÓ, “Œ ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡ ÏÂÊ‡ Ò˙Á‰‡‚‡
ÔÓÔ‡ÒÚ. ¿ Œ ì√ÂÌÂÁËÒî ËÏ‡ ÌˇÍ‡Í‚Ë ÒÂËÓÁÌË
¯‡ÌÒÓ‚Â ‰‡ „‡·ÌÂ ìŒÒÍ‡î, “Œ ÚÂ Ò‡ ‚ Ú‡ÁË
Í‡ÚÂ„ÓËˇî; ‰Ó·‡‚ˇÏÂ Ò‡ÏÓ ÓÚ Â‰ËÌ Ï‡ÚÂË‡Î ‚˙‚
‚ÒÂÍË‰ÌÂ‚ÌËÍ: ì¿ Œ ËÏ‡ÏÂ ÔÓ·ÎÂÏË Ò ÚÛËÁÏ‡,
“Œ ÚÂ ˘Â ÒÂ ÓÚ‡ÁˇÚ Ì‡ ˆˇÎÓÒÚÌ‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡.
¿ Œ ÚÛËÒÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ËÌ‰ÛÒÚËˇ Â ‚˙Ì¯Ì‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡
Ì‡ ·Î‡„Ó‰ÂÌÒÚ‚ËÂÚÓ, “Œ ËÒÚËÌÒÍËÚÂ ÍÓÂÌË Ì‡
ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍËˇ ÔÓÒÔÂËÚÂÚ Ò‡ ‰Û„‡‰Â. Ã‡ÎÚ‡
ÏÓÊÂ ‰‡ ËÁÌÂÌ‡‰‡ ËÒÚËÌÒÍË ·˙Î„‡ËÌ‡ - ¿ Œ ÌÂ
Ò ‰Û„Ó, “Œ Ò˙Ò ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂÚÓ Ë ÒË„ÛÌÓÒÚÚ‡,
ÍÓËÚÓ ÔÂ‰Î‡„‡.î

“ÓÁË Í‡Ú˙Í ÓÚÍ˙Ò Ì‡ÒÚÓÈ˜Ë‚Ó ËÎ˛ÒÚË‡
ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ‡‚ÚÓ‡ ÒË Í˙Ï ÍÓÌÒÚÛÍˆËˇÚ‡
ì¿ Œ - “Œî, ‚ ÍÓˇÚÓ ÒÂ Ì‡·Ë‚‡ ‚ Ó˜Ë ËÁÎË¯ÌËˇÚ
ÂÎÂÏÂÌÚ “Œ: ·ÂÁ ÌÂ„Ó ËÁ‡Á˙Ú Â ÔÓ-ÒÚÂ„Ì‡Ú!

¬˙‚ ‚ÒÂÍË ÓÚ ˆËÚË‡ÌËÚÂ ÔËÏÂË ËÒÚËÌÒÍËˇÚ
ÔÓ‰˜ËÌËÚÂÎÂÌ Ò˙˛Á Á‡ ÛÒÎÓ‚ËÂ ¿ Œ ÒÂ Ò˙˜ÂÚ‡‚‡
Ò Í‡ÚÍ‡Ú‡ ÎÂÍÒÂÏ‡ “Œ, ÍÓˇÚÓ ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ ‚ÎËÁ‡ ‚
ÓÎˇÚ‡ Ì‡ ‚ÚÓ‡ Ò˙ÒÚ‡‚Í‡ ‚ ÒÎÓÊÂÌ Ò˙˛Á. “‡Í‡ ÒÂ
ÓÙÓÏˇ Á‡‚ËÒËÏÓÒÚ ÏÂÊ‰Û ËÒÚËÌÒÍËˇ Ò˙˛Á ¿ Œ
Ë ìÔÓ‰ÔÂÎËˇî „Ó “Œ, Í‡ÚÓ ÒÂ Ó·‡ÁÛ‚‡ Ò˙˜ÂÚ‡ÌË-
ÂÚÓ ì¿ Œ - “Œî, ÍÓÂÚÓ ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ Â ‚Ë‰ ‡ÁıË˘Â-
ÌËÂ.

 ‡Á‡ÌÓ ÔÓ ‰Û„ Ì‡˜ËÌ -

съставката „ТО”
става излишна

»ÁÂ˜ÂÌËÂÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÓÙÓÏË Ë ·ÂÁ ÌÂˇ,
‰ÓË Â ÔÓ-ÒÚÂ„Ì‡ÚÓ, ‡ ÚÓÁË Ù‡ÍÚ ‰‡‚‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ
‰‡ ÒÂ „Ó‚ÓË Á‡ ìÍ‚‡ÁËÒ˙˛Á “Œî, Ú.Â. ÌÂËÒÚËÌÒÍË,
ËÁÎË¯ÂÌ, Ô‡‡ÁËÚÂÌ ÂÁËÍÓ‚ ÂÎÂÏÂÌÚ. ≈ÚÓ Í‡Í ·Ë
ËÁ„ÎÂÊ‰‡Î Ò‡ÏÓ Â‰ËÌ ÓÚ ˆËÚË‡ÌËÚÂ ËÁ‡ÁË ·ÂÁ
Ô‡‡ÁËÚ‡ “Œ: ì¿ Œ ËÏ‡ÏÂ ÔÓ·ÎÂÏË Ò ÚÛËÁÏ‡, /
/ ÚÂ ˘Â ÒÂ ÓÚ‡ÁˇÚ Ì‡ ˆˇÎÓÒÚÌ‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡.î œË
ÚÓ‚‡ ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂÚÓ Ì‡ Í‚‡ÁËÒ˙˛Á‡ “Œ ‚ Ò˙ÒÂ‰ÒÚ‚Ó

Ò ‰Û„‡ ‰ÛÏ‡, ÍÓˇÚÓ ÒÂ Ì‡˜Â‚‡ Ò˙Ò Ò˙˘‡Ú‡ ÒË˜Í‡
ìÚÓî, Ù‡Á‡Ú‡ ÒÚ‡‚‡ ÌÂ·Î‡„ÓÁ‚Û˜Ì‡, Ì‡Ô.: ì¿ Œ
ÒÂ ËÁËÒÍ‚‡ ·‡ÎÌ‡ ÓÍÎˇ - “Œ “Œ„‡‚‡ ‚ ÌËÍ‡Í˙‚
ÒÎÛ˜‡È ÌÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ Â Í˙Ò‡î; ËÎË Ó˘Â: ì¿ Œ ËÏ‡
ÌÂ˘Ó ‰‡ÁÌÂ˘Ó, “Œ “Œ‚‡ Ò˙Ò ÒË„ÛÌÓÒÚ Ò‡ ÚÂÎÂ-
ÙÓÌËÚÂ.î

»ÌÚÂÂÒÌÓ Â Í‡Í Ú‚˙‰Â ÒÂËÓÁÌË Î˛‰Â, ÍÓ-
ËÚÓ Á‡ÂÏ‡Ú ‚ËÒÓÍË ÔÓÒÚÓ‚Â, ÌÂ ÒÂ ÒÚ‡‡ˇÚ ‰‡ ÒÂ
ÓÚ˙‚‡Ú ÓÚ ÚÓÁË Ì‡Ú‡ÔÂÌ Í‚‡ÁËÒ˙˛Á. Õ‡ÔËÏÂ
·Ë‚¯ ‚ËÒÓÍÓÔÓÒÚ‡‚ÂÌ ‰˙Ê‡‚ÌËÍ Ì‡ÒÚÓÈ˜Ë‚Ó ÒÂ
‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ ÓÚ ÛÒÎÛ„ËÚÂ Ì‡ Ú‡ÁË Í‡ÚË˜Í‡, ÌÂÌÛÊÌ‡
‰ÛÏ‡: ìŒ˘Â ’ËÒÚÓÒ Â Í‡Á‡Î: ¿ Œ ÚÂ Û‰‡ˇÚ ÔÓ
Â‰Ì‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡, “Œ ÔÓ‰ÎÓÊË ÒË Ë ‰Û„‡Ú‡. ¿ Œ ÌË
Û‰‡ˇÚ ÔÓ Â‰Ì‡Ú‡ ·ÛÁ‡, “Œ ÌËÂ ÒÂ Á‡ÒËÎ‚‡ÏÂ Ë
Ò‡ÏË ÒÂ Û‰ˇÏÂ ÔÓ ‰Û„‡Ú‡.î

Добре е да се цитират
религиозни фрази

‡Î‡ Ó˘Â ÔÓ-‰Ó·Â Â, ‡ÍÓ ÚÂ Ò‡ ÒÚËÎËÒÚË˜ÌÓ
ËÁ‰˙Ê‡ÌË ÓÚ ‰ÌÂ¯Ì‡ „ÎÂ‰Ì‡ ÚÓ˜Í‡...

ÕÓ ‰ÓË ËÁÚ˙ÍÌ‡ÚË ˛ËÒÚË (Ò˙˘Ó Ò ‚ËÒÓÍË
ÔÓÒÚÓ‚Â) ÌÂı‡ÈÌÓ ÒÂ ÓÚÌ‡ÒˇÚ Í˙Ï ËÁËÒÍ‡ÌÓÒÚ ‚
Â˜Ú‡ ÒË - ‰ÓˆÂÌÚ ÔÓÍÛÓ ÔË¯Â: ì¿ Œ ÌÂ ·˙‰‡Ú
ÛÒÚ‡ÌÓ‚ÂÌË Ù‡ÍÚË, Ò‚˙Á‚‡˘Ë „Ó Ò Ó„‡ÌËÁË‡-
Ì‡Ú‡ ÔÂÒÚ˙ÔÌÓÒÚ, “Œ “Œ„‡‚‡ ÚÓÈ ˘Â ·˙‰Â ÔÓ‚Â-
ÂÌ Á‡ ËÁ‚˙¯ÂÌÓ ÓÚ ÌÂ„Ó ‰Î˙ÊÌÓÒÚÌÓ ÔËÒ‚Óˇ-
‚‡ÌÂ.î »ÎË Ô˙Í ÔÓÎËÚÓÎÓ„ ». .: ì¿ Œ ÎÂ‚ËˇÚ
ÔÓÔÛÎËÁ˙Ï Ú˙ÒÂ¯Â ÔÓ‚Â˜Â Û˜‡ÒÚËÂ Ì‡ Ï‡ÎˆËÌÒÚ-
‚‡, “Œ ÌÓ‚ËˇÚ ÔÓÔÛÎËÁ˙Ï Â ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó Ì‡...
¿ Œ ·ÛÌÚ˙Ú Ì‡ 60-ÚÂ ÓÚË˜‡¯Â Ô‡ÚËËÚÂ, “Œ ÔÓ-
ÔÛÎËÁÏ˙Ú ‰ÌÂÒ ÓÚË˜‡...î

ÕÂ ÓÒÚ‡‚‡ Ì‡Á‡‰ Ë ‰ÂÈÒÚ‚‡˘ ‰ÂÔÛÚ‡Ú: ì ÓÒÚÓ‚
Í‡Á‡Î: ¿ Œ ÒËÚÛ‡ˆËˇÚ‡ ÌÂ ÒÂ ËÁˇÒÌË, “Œ ÏÓ„‡Ú ‰‡
ÒÂ ÔÓÚ‚˙‰ˇÚ ÓÔ‡ÒÂÌËˇÚ‡...î »ÎË Ô˙Í ÂÍÒÌ‡Ó‰ÂÌ
ËÁ·‡ÌËÍ ¬. ƒÓÌ˜Â‚: ì¿ Œ ËÏ‡ ÌˇÍÓÈ, ÍÓÈÚÓ ÌË
ÔËÂÏ‡ Í‡ÚÓ ÔÂ‰‡ÚÂÎË, “Œ “Œ‚‡ Â Ú.Ì‡. Ó·Â‰Ë-

ÌÂÌ‡ ÓÔÓÁËˆËˇ.î
 ‡ÍÚÓ ÒÂ ‚ËÊ‰‡ ÓÚ ‡ÁÌÓÓ·‡ÁÌËÚÂ ËÁÚÓ˜ÌË-

ˆË, ÏÌÓÁËÌ‡ Ò‡ ìÔÓÎÁÓ‚‡ÚÂÎËÚÂî Ì‡ ÛˇÁ‚ËÏËÚÂ
ËÁ‡ÁË ÓÚ ÚËÔ‡ ì¿ Œ - “Œî. »Á„ÎÂÊ‰‡ Ó·‡˜Â, ˜Â
Ò˙˜ÂÚ‡ÌËˇÚ‡ ÓÚ ÚÓÁË ÚËÔ ÒÂ ÔÓˇ‚ˇ‚‡Ú Í‡ÚÓ ‚˙Á‰ÂÈ-
ÒÚ‚Ëˇ Ì‡È-˜ÂÒÚÓ ÓÚ ÛÒÍË ÍÓÌÒÚÛÍˆËË - ‚ ÛÒ-
ÍËˇ ÂÁËÍ ÚÓ˜ÌÓ ÔÓ Ò˙˘Ëˇ Ì‡˜ËÌ ÒÂ ÓÙÓÏˇÚ ÔÓ-
‰˙Î„Ë ËÁÂ˜ÂÌËˇ Ò ÛÒÎÓ‚ËÂ: ì≈—À» Ú‡Í‡ˇ ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËˇ ‚ÓÁÏÓÊÌ‡, “Œ Ë‰ÂÚ Â˜ Ó...î; ËÎË:
ì≈—À» ÓÌ‡ ÁÌ‡Î‡, ˜ÚÓ ÂÏÛ ÌÂÛ‰Ó·ÌÓ, “Œ ÌËÍÓ„-
‰‡...î

 ÓÒ‚ÂÌË ÔÓ‰‡ÚÍË Á‡ ‚ÎËˇÌËÂ ÓÚ ÛÒÍËˇ ÂÁËÍ
ÌË ÔÓ‰Ì‡ÒˇÚ ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌˆËË ÓÚ ÃÓÒÍ‚‡, ÔÛ·ÎË-
ÍÛ‚‡ÌË ‚ Ì‡¯Ë ËÁ‰‡ÌËˇ: ì Œ√¿“Œ ˆÂÎËˇÚ Ì‡Ó‰
ÒÂ Ó·Â‰ËÌˇ‚‡ ÒÂ˘Û ‚Î‡ÒÚÚ‡, “Œ Úˇ ÌˇÏ‡ ¯‡ÌÒ
‰‡ ÓˆÂÎÂÂ.î œÓ‰Ó·Ì‡ ÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ ÒÂ˘‡ÏÂ Ë ‚
‰Û„‡ ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌˆËˇ ÓÚ –ÛÒËˇ: ì¿ Œ ‰ÓÔÂ‰Ë
Â‰Ì‡ „Ó‰ËÌ‡ ÔÓÁËˆËˇÚ‡ Ì‡ ÎË‰Â‡ Ì‡ ìfl·ÎÓÍÓî
ÔÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Ì‡ ‚Î‡ÒÚÚ‡ ·Â¯Â ÛÏÂÂÌÓ ÍËÚË˜-
Ì‡, “Œ ÒÎÂ‰ ‰ÂÍÂÏ‚ËÈÒÍËÚÂ ËÁ·ÓË...î

»ÌÚÂÂÒÌÓÚÓ Ó·‡˜Â Â Ë ‰Û„Ó: ÌËÂ ‡Á¯Ëˇ-
‚‡ÏÂ ÚÂËÚÓËˇÚ‡ Ì‡ ÍÓÏ·ËÌ‡ˆËËÚÂ  Ò Í‚‡ÁË-
Ò˙˛Á‡ “Œ, Í‡ÚÓ „Ó Ò˙˜ÂÚ‡‚‡ÏÂ - Ï‡Í‡ Ë ‰ÓÒÚ‡
ˇ‰ÍÓ - Ë Ò ‰Û„Ë ÔÓ‰˜ËÌËÚÂÎÌË Ò˙˛ÁË Á‡ ÛÒ-
ÎÓ‚ÌÓÒÚ, Ì‡ÔËÏÂ: ìŸŒÃ ÌˇÍÓÈ ÏÓÊÂ ‰‡ Ó-
„‡ÌËÁË‡ ÔÂÌ‡ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍËˇ Â‰,
“Œ “ŒÁË ÌˇÍÓÈ ÏÓÊÂ ‰‡ Ô‡‚Ë Í‡Í‚ÓÚÓ ÒË ÔÓ-
ËÒÍ‡ (—.√. ‚ ì√‡ÎÂËˇî - Ò˙˜ÂÚ‡ÌËÂÚÓ Â ŸŒÃ -
“Œ); ìƒŒ ¿“Œ ‚ ÒÎÛ˜‡ˇ ËÏ‡¯Â ËÁ‚ÂÒÚÌ‡ ‰ÓÁ‡
ÔÓÎÂÏËÍ‡, “Œ ÔÓÍ‡È ’. Ë„‡Ú‡ ÒËÎÌÓ Á‡„Û·ˇ-
‚‡. ƒŒ ¿“Œ Á‡ ıÛ‰ÓÊÌËÍ‡ ÌˇÏ‡ ÓÒÓ·ÂÌÓ ÁÌ‡˜Â-
ÌËÂ, “Œ ÔÓ‰Ó·ÂÌ ÔËÁ Â Ú‚˙‰Â ‚‡ÊÂÌ Á‡...î
(Ò˙˜ÂÚ‡ÌËÂ ƒŒ ¿“Œ - “Œ); ì ŒÀ Œ“Œ ÔÓ-ˇ‰ÍÓ
ÒÂ ËÁÔÓÎÁ‚‡ Â‰Ì‡ ·‡ÚÂËˇ, “Œ “ŒÎÍÓ‚‡ ÔÓ-‰˙Î„Ó
‡·ÓÚËî ( ŒÀ Œ“Œ - “Œ).

ŒÚ ÛÔÓÚÂ·‡Ú‡ Ì‡ ÌÂÌÛÊÌ‡Ú‡ ‰ÛÏË˜Í‡ “Œ ‚
Ú‡ÍË‚‡ Ò˙˜ÂÚ‡ÌËˇ ËÁÎÓÊÂÌËÂÚÓ ÌÂ ÔÂ˜ÂÎË. “Ó
Ò‡ÏÓ ÒÚ‡‰‡!

¬ ˆËÚË‡ÌËÚÂ ÒÎÛ˜‡Ë ËÁ‡ÁËÚÂ ‡Ê‰‡Ú ÔÎÂÓ-
Ì‡Á˙Ï - Ú.Â. ÔÓˇ‚ˇ‚‡ ÒÂ ÒÎÓ‚ÌÓ ËÁÎË¯ÂÒÚ‚Ó,
ÔË‰ÛÊÂÌÓ Ë ÓÚ ÌÂ·Î‡„ÓÁ‚Û˜ËÂ.
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- Скъпа, къде ми е ускорителят
за квантови частици?

- Ако питаш за бирата, в хла-
дилника е!

ДИАНА ЧЕЛЕБИЕВА, актриса
ДИМИТЪР ДЕРЕЛИЕВ, кинодраматург,
сценарист и продуцент
ЕКАТЕРИНА ЙОСИФОВА, поетеса
ИВАЙЛО КРАЙЧОВСКИ, музикант,
легендарен басист на ФСБ
МИЛИЦА БОЖИНОВА, певица
Ст.н.с. д-р НИКОЛАЙ МИЛОШЕВ,
директор на Геофизичния
институт при БАН
СТОЯН СТОЯНОВ, учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пловдив
Проф. ХИКМЕТ МЕХМЕДОВ,
балетмайстор и хореограф

4
† Свети Дух
Св. Митрофан, патриарх Цариградски

(† 325). Св. мъченици Фронтасий, Севе-
рин и др. Св. свещеномъченик Астий, епи-
скоп Дирахийски. Св. мъченик Конкор-
дий. Митрополит Иларион Макариополски
(1812-1875)

Свети Митрофан бил съвременник на
св. Константин Велики и братов син на
римския император Пров. Той управля-
вал Цариградската църква 10 години.
Когато Константин Велики видял за първи
път св. Митрофан, обикнал го като баща.
Във време на Първия вселенски събор
св. Митрофан вече бил старец на 117 г.
и като не могъл лично да вземе участие
в работите на събора, определил своя
викарен епископ Александър за свой
представител. Императорът изходатайст-
вал от събора за св. Митрофан званието
Цариградски патриарх. При това Констан-
тин Велики поканил целия събор да посе-
ти болния и престарял архипастир. Кога-
то императорът го запитал кого желае да
остави за свой наследник на патриарше-
ския престол, старецът посочил Алексан-
дра. След това предсказание св. Митро-
фан се простил с всички и подир 10 дни
предал душата си богу в 325 г.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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Колажните карти
на Марко Джерби
с изложба у нас

18-годишен спечели фотоконкурса
„Пловдив през погледа на младите”
18-годишен спечели фотоконкурса
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18-годишен спечели фотоконкурса
„Пловдив през погледа на младите”
18-годишен спечели фотоконкурса
„Пловдив през погледа на младите”
18-годишен спечели фотоконкурса
„Пловдив през погледа на младите”

усенците ще имат възможност
да се насладят на спектакъла
“Царицата на чардаша” днес,
4 юни, от 19 ч. в зала “Опера”,
научи ДУМА от “Арт мюзик

“Öàðèöàòà íà ÷àðäàøà”
очарова в Русе

Марио Николов е поканен за режисьор и
изпълнител на главната роля в спектакъла

щата тенорова роля - на влюбения Едвин.
Марио Николов е едно от най-попу-

лярните лица на оперетната сцена у нас.
С бляскавите си изяви той очарова публи-
ката на три континента - в Япония, Европа
и Америка. Творческата си кариера за-
почва на сцената на Националния музи-
кален театър в София през 1989 г., като
изпълнява и досега всички главни теноро-
ви партии. В репертоара му са популярни-
те роли на Айзенщайн от “Прилепът”, Та-
сило от “Графиня Марица”, Барийнкай от
“Цигански барон”, Парис от “Хубавата Еле-
на”, Едвин от “Царицата на чардаша”,
Данило от “Веселата вдовица” и др. За-
вършил е режисура в НАТФИЗ и неговият
режисьорски профил са точно музикално-
сценичните спектакли. “Прилепът”, “Бълга-
ри от старо време”, “Бал в Савоя”, “Вража-
лец”, “Обичам жена си”, “Царицата на
чардаша” са само част от хитовите поста-
новки на режисьора, които той е реализи-
рал в музикалните театри в София, Вели-
ко Търново, в Опера - Бургас, и др. Носи-
тел е на престижното отличие “Кристална
лира” за върхови постижения в областта
на музикално-сценичните жанрове.

Николов е причината Държавна опера -
Русе, да повери дългоочакваната премие-
ра на “Царицата на чардаша” от унгар-
ския композитор Имре Калман на режи-
сьорските и на артистично-певческите уме-
ния на изпълнителя. Освен че е режи-
сьор-постановчик, той ще изпълни и воде-

Р
център”. Екипът разполага с истински
професионалист-диригент в областта на
оперетата, верен интерпретатор на му-
зиката на Калман - това е унгарката Ка-
талин Доман, която е диригент-постанов-
чик на продукцията.

Новата Царица на чардаша ще бъде
завладяващата артистка, сопраното Ма-
рия Цветкова - в ролята на Силва, а Йо-
ланта Николаева ще се превъплъти в
бившата Царица на чардаша. Изненада
за публиката ще е участието на популяр-
ния русенски актьор Илия Деведжиев в
ролята на доверения и дискретен келнер
Мишка. Пленителната Даниела Караива-
нова ще е веселата Щаси, а неин осно-
вен партньор в оперетната интрига е ар-
тистичният Граф Бони - Димитър Кюркчи-
ев. В историята се вплита опитният бохем
Фери Бачи - Стоян Стоянджов, а в по-
малките роли ще се представят Стефан
Пенчев - Княза, Красимир Величков - Ге-
нерал Ронсдорф, и Киш - забавният Дра-
гомир Атанасов. Сценограф и автор на
костюмите е художникът Иван Савов.

Внушителната биография на Марио

Каварна отново е домакин на ста-
налия вече традиционен Национа-
лен фестивал на любителските
театри с международно участие,
който се провежда в крайморския
град до 7 юни. Юбилейното му
15-ото издание е под патронажа
на кмета на града Цонко Цонев.
Официалното откриване на фести-
вала се състоя на 1 юни на пло-
щада пред читалище “Съгласие”
със запалване на театралния огън.
В проявата участват 330 любите-
ли-актьори от общо 21 театрални
колектива. Те бяха допуснати
след предварителна селекция, из-
вършена от комисия от професио-
нални експерти в областта на те-
атъра, от общо 38 състава. Седем
от постановките, които ще бъдат
играни на сцената на читалище
“Съгласие”, са младежки и ще са
в изпълнение на самодейни теат-
рални колективи от Варна, Само-
ков, Белене, Костинброд, София и
Русе. Спектаклите за възрастни
ще бъдат представени от само-
дейци от Дебелец, Ябланица, Сев-
лиево, Горна Оряховица, Долна
Оряховица, Раднево, Свищов,
Козлодуй, Алфатар, Трявна, Нови
пазар и София. По традиция фес-
тивалът ще бъде закрит от частен
театър “Проф. Гочо Гочев” - Кавар-
на. Изпълненията на участниците
ще се оценяват от жури с предсе-
дател проф. Надежда Сейкова и
членове: Кремена Бабачева - теат-
ровед, Светослав Добрев - актьор
в Младежки театър “Николай Би-
нев” и преподавател в НАТФИЗ.

Катерина Киричева, ученичка от ХII клас, ще пред-
стави книга, изработена от бронз, днес, 4 юни, по
време на защитата на дипломните работи в Нацио-
налната художествена гимназия “Илия Петров” в
София. Това е първото издание, направено чрез
тази технология, което го превръща в уникат.
Книгата се състои от 12 бронзови листа, с дебелина
не повече от 0.5 мм, които съдържат 24 илюстра-
ции. Корицата също е изработена от бронз.
13 кг е общото тегло на произведението, илюстри-
ращо едно от най-забраняваните и гонени от
църквата издания - “Книгата на Енох”. Апокрифният
текст представлява друг поглед за Сътворението на

17 деца от столичното
училище “Българско шко-
ло” издадоха своята първа
книга. Сами написаха тек-
стовете и нарисуваха илю-
страциите. Сами си осигу-
риха финансиране за осъ-

света. Самият Енох е син на Иаред и
пряк потомък на Адам, а негов внук
е Ной, праведникът, спасен от Все-
мирния потоп. В текста на книгата
се описва възнесението на Енох
на Небето, където са му разкри-
ти всички небесни тайни. По тази
причина книгата е намерила отра-
жение в множество религиозни тек-
стове. Тя дава илюзия, че отговорите
на извечните въпроси са лесни, че животът
може да бъде много прост, че всичко е
написано в божествените енохови книги.

Любителските
театри с фест
в Каварна
Дана РУСЕВА

ПРЕМИЕРА НА КНИГА, НАПИСАНА ОТ
ДЕЦА, В ЦЕНТЪРА „БОРИС ХРИСТОВ”

90 години от рождението на Лазар
Николов ще бъдат отбелязани днес от 19 ч.
в зала “Филип Кутев” на IV етаж в Съюза
на българските композитори (ул. “Иван
Вазов” 2). Концертът от поредицата “Годиш-
нини” в рамките на международния фести-
вал “Софийски музикални седмици” е с
музика на Лазар Николов - Соната за фа-
гот и пиано (1976), Соната за тромбон и
пиано (1985-1986), Соната за две пиана
номер 2 (1992), с участието на Мария Чер-
ноокова - фагот, Атанас Карафезлиев -
тромбон, Драгомир Йосифов - пиано, и
Цветана Иванова - пиано, научи ДУМА от
Юлияна Караатанасова. Композиторът Ла-

Концерт с творби на Лазар Николов
зар Николов завършва ДМА с пиано (1946)
и композиция при проф. Д. Ненов и проф.
П. Владигеров (1947). Преподава камер-
на музика в СМУ - София (1957) и чете-
не на партитури в БДК (от 1961). Профе-
сор е от 1980 г. Председател на СБК
(1992-1999). Автор е на 2 опери, 6 сим-
фонии, 3 концерта, Симфонии за 13-струн-
ни и други произведения за симфоничен,
камерен и струнен оркестър, 25 сонати за
различни инструменти, 3 струнни квартети,
Метаморфози 14 и други камерни творби,
обработки за оркестър, хорови песни, му-
зика към повече от 30 филма и театрални
постановки, написани през 1954-1968 г.

ществяването на проекта.
Четвъртокласниците по-
светиха своето уникално
издание на любимата учи-
телка, г-жа Августина Ди-
митрова, която ги напусна
след тежко боледуване.
Макар и сринати от мъка-
та, децата решиха да не
се отпускат, а да творят,
защото тяхната учителка в
продължение на 4 години
ги учеше на творчество. И
на човеколюбие, и на па-
триотизъм, и на хуман-
ност. Четвъртокласниците
от “Българско школо” са
будни и умни. Сред тях има
деца на видни политици и
общественици, на леген-
дарни актьори, на конст-
руктори и хора на изкуст-
вото, на научни работни-
ци. По-важното от всичко
е обаче, че децата вече
се опитват да решават
проблемите си сами, да

търсят път в трудностите и
да ги преодоляват. Имат
примера на своята люби-
ма учителка и го следват.

Всичко това пролича-
ва и в малката книжка,
чиято премиера е насро-
чена за днес от 18 ч. в
Музикалния център “Бо-
рис Христов” на ул. “Цар
Самуил” 43 в столицата.
Актьорите Мария Бояджи-
ева и Иван Матев ще про-
четат редове от издание-
то. Ще има и музикални
изпълнения. Големият ди-
ригент маестро Димитър
Димитров, който ръководи
хора на храм-паметника
“Св. Александър Нев-
ски”, също ще присъ-
ства на премиерата,
защото преподава-
телката Августина
Димитрова бе негова
съпруга, научи ДУМА
от Елиана Митова.

Откриването на самостоятелната екс-
позиция на Марко Джерби с колажите
на оригиналния флорентински автор от
последните 5 години ще се състои
днес от 18 ч. в Столичната библиотека.
Събитието е предложение на Италиан-
ския културен институт в рамките на

Италианския фестивал
2012, в синхрон с
водещата тема на
годината “Културни
територии на Ита-

лия”. Експозицията ще
бъде придружена от ка-
талог, който да придаде

нужното значение на
работата на художни-
ка. Изложбата ще
може да се разгледа

до 15 юни. Експона-
тите са част от ци-

къла “Картите
на Италия”.

В тях при-
състват

неореа-
лизъм,
визуал-

на поезия,
поп арт,

както и чудно-
ватият и театра-

лен начин на раз-
казване на Фелини.

Уникално издание от бронз представят днес в СофияУникално издание от бронз представят днес в СофияУникално издание от бронз представят днес в СофияУникално издание от бронз представят днес в СофияУникално издание от бронз представят днес в София
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Промоция
ПРОМОЦИЯ “НАРОДНИ ИЗБОРИ”
НА ПРОДУКТИ ШПЕК НАРОДЕН

ОФИЦИАЛНИ ПРАВИЛА НА ПРОМОЦИЯТА

Участието в Промоцията не е обвързано със
закупуването на продукт и начин на гласуване!

Период за участие в играта - 4.06.2012 -
29.07.2012 г. Определяне на печелившите -
15.08.2012 г. Период за раздаване на награди - до
45 работни дни след края на промоцията
(29.07.2012), или най-късно до 1.10.2012 г. Период,
в който неполучени награди могат да бъдат потърсе-
ни от спечелилите - 15.08.2012 - 15.12.2012 г.

РАЗДЕЛ 1. ОРГАНИЗАТОР
И ОФИЦИАЛНИ ПРАВИЛА

Промоцията “Народни избори” (“промоцията”)
се организира и провежда от “Белла България”
АД, Пловдив, ул. “Момчил Войвода” 9 (“Организа-
тор на промоцията”).

Участниците в промоцията са длъжни да спаз-
ват условията на тези Oфициални правила (по-
нататък наричани “Официални правила”).

С участието си в тази промоция участникът за-
явява, че е запознат с правилата на тази промоция
и се съгласява да ги спазва.

Официалните правила ще бъдат публично опо-
вестени в национален ежедневник и ще бъдат
достъпни за целия период на продължителност на
промоцията на интернет адрес www.bella.bg. и на
www.narodenizbor.bg.

Информация за официалните правила на про-
моцията ще може да бъде получена и на телефони
02/419 1255 или 0898 150 555 (цена според тариф-
ния план на обаждащия се, без оскъпяване на
телефонната услуга), както и на е-mail адрес
naroden@bella.bg.

Организаторът на промоцията си запазва пра-
вото да допълва или променя Официалните прави-
ла, като промените влизат в сила само след пред-
варително публикуване в национален ежедневник.

РАЗДЕЛ 2. ТЕРИТОРИЯ НА ПРОМОЦИЯТА
Промоцията се организира и провежда на те-

риторията на Република България.

РАЗДЕЛ 3. ПРОДЪЛЖИТЕЛНОСТ
НА ПРОМОЦИЯТА

Промоцията започва на 4 юни 2012 г. и ще
продължи до 29 юли 2012 г. включително.

29 юли 2012 г. е последният ден, в който участни-
ците в промоцията могат да се регистрират за участие
чрез интернет страницата www.narodenizbor.bg или с
листовка от магазинната мрежа.

Bсяка регистрация преди 4.06.2012 г. или след
29.07.2012 г. ще бъде считана за невалидна. Моля
попълвайте и пускайте своите листовки в специал-
но създадените урни в избрани магазини в страна-
та или се регистрирайте онлайн на
www.narodenizbor.bg, когато започне промоцията,
в периода 4.06.2012 - 29.07.2012 г. включително.

Организаторът на промоцията няма задълже-
ние да води кореспонденция във връзка и по по-
вод претенции за получаване на награди, предя-
вени след 15.12.2012 г.

РАЗДЕЛ 4. МАГАЗИНИ В
ОБХВАТА НА ПРОМОЦИЯТА

В промоцията ще участват избрани магазини от
магазинната мрежа в България. Участващите обек-
ти ще могат да се разпознават по поставените
рекламни плакати на входа или вътре в магазина,
също така и поставени в участващия търговски
обект брандирана урна и листовки за гласуване.

РАЗДЕЛ 5. МЕХАНИЗЪМ НА ПРОМОЦИЯТА
Всеки потребител има възможност да участва в

промоцията. Промоцията не е обвързана с покупка
на който и да е било от продуктите на марка На-
роден.

5.1. Регистрация чрез попълване на листовка в
магазинната мрежа

В избрани магазини в страната ще има разпо-
ложени специални урни и безплатни листовки. При
попълване на листовката участникът може да гла-
сува за шпек Народен Бургас или шпек Народен
Класик или да предпочете и двата едновременно,
като посочи и обичайния за него повод за консу-
мация на тези продукти. Гласуването се извършва,
като участникът пусне попълнена листовка в спе-
циалната брандирана урна в магазина. Регистра-
цията не е обвързана с покупката на който и да
било продуктите с марка Народен.

При попълване на листовка всеки участник по-
сочва телефон за връзка и актуален адрес за до-
ставка, на който да бъде изпратена евентуално
спечелената награда.

Изображенията на наградите на листовката и
урните са с илюстративен характер.

Участниците в промоцията имат право на едно
участие и съответно възможност да спечелят една
награда. Участието повече от един път не обвързва
Организатора с предоставянето на повторна на-
града на един и същи печеливш участник.

5.2. Регистрация на сайта www.narodenizbor.bg
Гласуване може да се извърши и през интернет

страницата www.narodenizbor.bg. При интернет ре-
гистрацията участникът може да гласува за шпек

Народен Бургас или шпек Народен Класик или да
предпочете и двата едновременно, като посочи и
обичайния за него повод за консумация на тези
продукти. Регистрацията в интернет страницата е
безплатна и не е обвързана с покупка на който и
да било от продуктите на марка Народен.

При регистрация на електронната форма всеки
участник посочва телефон за връзка и актуален
адрес за доставка, на който да бъде изпратена
евентуално спечелената награда.

Изображенията на наградите на промоционал-
ния уебсайт са с илюстративен характер.

Участниците в промоцията имат право на едно
участие и съответно възможност да спечелят една
награда.  Участието повече от един път не
обвързва Организатора с предоставянето на по-
вторна награда на един и същи печеливш участ-
ник.

5.3. Известяване при регистрация на сайта
www.narodenizbor.bg

След регистрацията на интернет страницата
участникът бива уведомен дали се е регистрирал
успешно за участие в томбола, като получава
съобщение на екрана. Същото съобщение участ-
никът ще получи и на електронната си поща.

 В случай, че участникът се е регистрирал
преди датата за старт на промоцията (4.06.1012 г.),
съобщението на екрана ще бъде със следния текст:

Igrata ni startira na 4.06.1012 g. Posetete nashata
stranica otnovo sled 4.06.1012 g.

(Играта ни стартира на 4.06.1012 г. Посетете
нашата страница отново след 4.06.1012 г.)

 В случай, че участникът се е регистрирал
след крайната дата на промоцията (29.07.2012 г.),
съобщението на екрана ще бъде със следния
текст:

Igrata ni prikliuchi na 29.07.2012 g. Blagodarim Vi
za proyaveniya interes.

(Играта ни приключи на 29.07.2012 г. Благода-
рим Ви за проявения интерес.)

РАЗДЕЛ 6. НАГРАДИ
Наградите в промоцията са 10 броя Гифткарт,

от които всяка на стойност 1000 лв. С картите може
да се пазарува на всички ПОС терминали при
търговци, приемащи плащания с карти с логото на
MasterCard. С картите може да се пазаруват про-
дукти и услуги, които предлагат съответните търгов-
ски обекти.

РАЗДЕЛ 7. ТЕГЛЕНЕ НА
НАГРАДИТЕ, ПЕЧЕЛИВШИ

Наградите от томболата ще бъдат изтеглени в
присъствието на нотариус и комисия, състояща се
от: представители на Организатора на промоцията
и фирмата подизпълнител за обработката на лис-
товките и  регистрациите от интернет, уведомява-
не на спечелилите и разпращане на наградите.

Тегленето на наградите ще се състои на
15.08.2012 г. и ще бъде електронна лотария. Тег-
ленето на наградите от томболата ще се извърши
измежду всички регистрации за участие в томбо-
лата за награди, като регистрация се прави чрез
интернет страницата или чрез листовки в мага-
зинната мрежа. В тегленето на наградите участ-
ват всички регистрирани чрез листовки или ин-
тернет участници без значение на начина на
гласуване, т.е. без значение на направения от тях
избор между шпек Народен Бургас или шпек
Народен Класик.

Комисията има отговорността да се погрижи за
публикуването на имената на победителите на сай-
та на Организатора на промоцията - www.bella.bg.

Имената на печелившите ще бъдат публикува-
ни на интернет сайта - www.narodenizbor.bg.

РАЗДЕЛ 8. ПРОЦЕДУРА ЗА
ПОЛУЧАВАНЕ НА НАГРАДИТЕ

Спечелилите ще получат уведомителен sms или
писмо на електронната си поща, че печелят единa
от 10-те награди, с молба да се обадят на телефон
02/419 1255 или 0898 150 555 (цена според тариф-
ния план на обаждащия се, без оскъпяване на
телефонната услуга), за да потвърдят точния си
адрес, на който да бъде доставена наградата им.
Наградите от томболата ще бъдат доставени на
посочения от печелившия участник адрес за смет-
ка на Организатора на промоцията чрез куриер до
45 работни дни след края на промоционалния пе-
риод.

Организаторът на промоцията не носи отговор-
ност спрямо печеливш участник, предоставил не-
валиден телефон за контакт, невалиден имейл
адрес или не кореспондиращ, непълен или нето-
чен адрес за доставка на награди.

В случай, че печелившият участник е на възраст
до 14 години, наградата може да бъде получена
само от неговия настойник/попечител/представи-
тел.

Допуска се наградата да бъде получена от
лице, различно от печелившия участник, ако също-
то удостовери писмено, че може да получи награ-
дата от името на печелившия.

Всякаква допълнителна информация относно на-

градите от промоцията участниците могат да полу-
чат на телефони 02/419 1255 или 0898 150 555
(цена според тарифния план на обаждащия се,
без оскъпяване на телефонната услуга).

РАЗДЕЛ 9. ГРЕШКИ И
НЕРЕДОВНИ РЕГИСТРАЦИИ

При печатна или друг вид грешка, допусната от
участника в промоцията при интернет регистраци-
ята или листовката, довела до невалидност на
същите, Организаторът на промоцията няма да
носи отговорност. За да бъде валидна една реги-
страция, тя трябва да съдържа коректно изписан
адрес и телефон за връзка с потребителя.

При евентуален спор за валидността на регист-
рирация решението на Организатора е решаващо.

РАЗДЕЛ 10. ОТГОВОРНОСТ
Организаторът на промоцията няма задълже-

ние да води кореспонденция във връзка и по по-
вод претенции за получаване на награди, предя-
вени след крайната дата, посочена за връзка с
него.

Организаторът Белла България не отговаря за
качеството на наградите, претенции за недостатъ-
ци на наградите следва да се предявяват пред
Giftcard, издателя на картите за пазаруване.

РАЗДЕЛ 11. ПРАВО НА УЧАСТИЕ
И УЧАСТНИЦИ

Промоцията е отворена за участие на всички
физически лица с местоживеене в България, с из-
ключение на служителите на “Белла България” АД,
Тера Комюникейшънс АД, рекламната агенция
AllChannels, служителите на Giftcard, както и чле-
новете на техните семейства по права линия (ро-
дители, съпрузи, деца, братя и сестри).

Участието в промоцията не е обвързано с по-
купка на продукт с марка Народен.

РАЗДЕЛ 12. ОТСЪСТВИЕ
НА ПАРИЧНИ АЛТЕРНАТИВИ

Не се допуска размяна на карти за пари в брой
и други изгоди.

РАЗДЕЛ 13. ПРЕКРАТЯВАНЕ НА ПРОМОЦИЯТА
Организаторът има неотменимото право да пре-

крати едностранно промоцията по всяко време,
обявявайки това в съответствие с РАЗДЕЛ 1, в
случай че настъпят материални злоупотреби, на-
рушаване на правилата или форсмажорни обсто-
ятелства. В тези случаи на участниците не се дължи
компенсация.

РАЗДЕЛ 14. СЪДЕБНИ СПОРОВЕ
Всеки потенциален съдебен спор между Орга-

низатора на промоцията и участниците в същата
се решава чрез взаимно споразумение; при
невъзможност за постигане на такова, спорът се
решава от компетентните съдилища в Република
България.

РАЗДЕЛ 15. ПУБЛИЧНОСТ
С участието си в настоящата промоция участ-

ниците изразяват своето съгласие, че в случай на
получаване на награда техните имена биха могли
да станат публични и да бъдат използвани в ау-
дио, печатни или видео материали от Организато-
ра на промоцията, без за това да се дължи запла-
щане от негова страна.

Така също с участието си в настоящата промо-
ция участниците се запознават с възможността да
получават в бъдеще до 5 броя непоискани търгов-
ски съобщения, представляващи рекламни SMS
или електронни съобщения за други промоции и
рекламни дейности, свързани с марката Народен,
на своя GSM апарат от Организатора на промоци-
ята. Несъгласието си да получават непоискани
търговски съобщения участниците могат да заяват
на телефони 02/419 1255 или 0898 150 555 (цена
според тарифния план на обаждащия се, без оскъ-
пяване на телефонната услуга) или на имейл
naroden@bella.bg. Участниците имат право на
достъп до и корекция на личните си данни, обра-
ботвани от Организатора на промоцията.

Чрез регистрация през интернет на
www.narodenizbor.bg или попълване на листовка
участникът декларира изрично, че е съгласен да
предостави личните си данни за опериране от Ор-
ганизатора на промоцията, а последният заявява,
че ще спазва законоустановения ред при работа
с данните и ще ги ползва единствено за целите на
промоцията и в собствените си маркетингови и
рекламни инициативи.

РАЗДЕЛ 16. ОФИЦИАЛНИ ПРАВИЛА
И ОБВЪРЗАНОСТ С ПРАВИЛАТА

Официалните правила ще бъдат публично опо-
вестени в национален ежедневник и ще бъдат
достъпни за целия период на продължителност на
промоцията на интернет адрес www.bella.bg., как-
то и на www.narodenizbor.bg.

Информация за Официалните правила на про-
моцията ще може да бъде получена и на телефони
02/419 1255 или 0898 150 555 (цена според тариф-
ния план на обаждащия се, без оскъпяване на
телефонната услуга), както и на е-mail адрес
naroden@bella.bg.

Участвайки в тази промоция, участниците при-
емат да се ангажират с тези Официални правила
и да спазват техните условия и разпоредби.
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ремето ще остане предимно слънчево, но с
купеста облачност, по-значителна след обяд
над планинските райони, там дори е възмож-
но на отделни места за кратко да превали и

прегърми. Краткотрайни превалявания се очакват в
следобедните часове в планините, над западната
част на страната. Вятърът ще бъде от юг-югозапад,
температурите ще се повишат още и дневните ще
достигнат 25-30 градуса. На места в низините не са
изключени и стойности с 1-2 градуса по-високи.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.35746

GBP
2.23001

CHF
1.60551

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

С понижаване на атмосферното налягане и про-С понижаване на атмосферното налягане и про-С понижаване на атмосферното налягане и про-С понижаване на атмосферното налягане и про-С понижаване на атмосферното налягане и про-
никване на по-хладен въздух времето във вторникникване на по-хладен въздух времето във вторникникване на по-хладен въздух времето във вторникникване на по-хладен въздух времето във вторникникване на по-хладен въздух времето във вторник
ще се лабилизира и температурите ще сеще се лабилизира и температурите ще сеще се лабилизира и температурите ще сеще се лабилизира и температурите ще сеще се лабилизира и температурите ще се
понижат с 5-6 градуса. Краткотрайни превалява-понижат с 5-6 градуса. Краткотрайни превалява-понижат с 5-6 градуса. Краткотрайни превалява-понижат с 5-6 градуса. Краткотрайни превалява-понижат с 5-6 градуса. Краткотрайни превалява-
ния ще има на повече места - отначало на запад,ния ще има на повече места - отначало на запад,ния ще има на повече места - отначало на запад,ния ще има на повече места - отначало на запад,ния ще има на повече места - отначало на запад,
а впоследствие и в централната и източна часта впоследствие и в централната и източна часта впоследствие и в централната и източна часта впоследствие и в централната и източна часта впоследствие и в централната и източна част
на страната. В сряда ще остане малко по-хладнона страната. В сряда ще остане малко по-хладнона страната. В сряда ще остане малко по-хладнона страната. В сряда ще остане малко по-хладнона страната. В сряда ще остане малко по-хладно
от обичайното за юни - с температури от 21от обичайното за юни - с температури от 21от обичайното за юни - с температури от 21от обичайното за юни - с температури от 21от обичайното за юни - с температури от 21
до 26, 27 градусадо 26, 27 градусадо 26, 27 градусадо 26, 27 градусадо 26, 27 градуса, с, с, с, с, с краткотрайни превалявания краткотрайни превалявания краткотрайни превалявания краткотрайни превалявания краткотрайни превалявания
в планините и Източна България.в планините и Източна България.в планините и Източна България.в планините и Източна България.в планините и Източна България.
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19°/25°19°/25°19°/25°19°/25°19°/25°

“≈À≈÷
ŒÒ‚Ó·Ó‰ÂÚÂ ÒÂ ÓÚ
ËÁÎË¯ÌËÚÂ ÂÏÓ-
ˆËË Ë ÒÚÂÒ, ÍÓËÚÓ
ÒÂ ÓÚ‡Áˇ‚‡Ú ËÁ-

Œ¬≈Õ
—Ú‡‡ÚÂÎÌÓ ˘Â ÒÂ
ÒÚÂÏËÚÂ Í˙Ï
ÛÒ˙‚˙¯ÂÌÒÚ‚‡ÌÂ
Ì‡ ÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚËÚÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
— ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂÚÓ ÒË
‚Ì‡ÒˇÚÂ ‡‚ÌÓ‚Â-
ÒËÂ Ë ÛÒÍÓˇ‚‡ÚÂ
Â¯‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
«‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ‰ÂÌ  ̌ ÒË
Ò ÓÌÂÁË Á‡‰‡˜Ë,
ÍÓËÚÓ ‚Ë ÔË‚ÎË-
˜‡Ú Ì‡È-Ï‡ÎÍÓ.

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
—ÎÛ¯‡ÈÚÂ ‡ÁÛÏ‡
ÒË Ë ˘Â ÔÓÒÚË„ÌÂ-
ÚÂ Ì‡ÔÂ‰˙Í ‚ ‰Â-
Î‡Ú‡ ÒË. ≈ÏÓˆËË-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
Õ‡ÎÓÊÂÌËÚÂ ÔÓÏÂ-
ÌË Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ
ÏˇÒÚÓ ˘Â ‰Ó‚Â‰‡Ú
Ë ‰Ó ÔÓÏˇÌ‡ ‚

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ŸÂ ÒÂ ÔÓ„ËÊËÚÂ Á‡
‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ÔÎ‡-
ÌË‡ÚÂ ‰ÌÂÒ ‰‡ ÔË-
ÍÎ˛˜Ë ‚ ‡ÏÍËÚÂ Ì‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
«‡ÒËÎÂÚÂ ÔËÒ˙-
ÒÚ‚ËÂÚÓ ÒË Ú‡Ï,
Í˙‰ÂÚÓ Ò˜ËÚ‡ÚÂ Á‡
‚‡ÊÌÓ, Ë ˘Â ÔÓÎÛ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
“˙ÒÂÚÂ Ò˙ÚÛ‰ÌË˜Â-
ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ıÓ‡,
ËÏ‡˘Ë ÓÔËÚ ‚ ‰ÂÎ‡-
Ú‡ ‚Ë. ŒÔÚËÏËÒÚË

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
—‚ËÍÌ‡ÎË ÒÚÂ ‰‡
ÌÂ ÔË·˙Á‚‡ÚÂ ‚
Â¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË, ÌÓ
‰ÌÂÒ ˘Â ‚Ë ÒÂ Ì‡-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŸÂ Ó·Ò˙Ê‰‡ÚÂ ÙË-
Ì‡ÌÒÓ‚Ë ‚˙ÔÓÒË Ë
Ò‚˙Á‡ÌËÚÂ Ò Úˇı
‰ÂÎ‡. ÃÓÊÂ ‰‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÒË, ‡Á˜ËÚ‡ÈÍË Ú‡Í‡ ‰‡ ÔÓ‚Ë-
¯ËÚÂ Ë ‰ÓıÓ‰ËÚÂ ÒË.

“‡Í‡ ˘Â ‚Ë ÓÒÚ‡ÌÂ ÔÓ‚Â˜Â ‚Â-
ÏÂ Á‡ ‚‡ÊÌËÚÂ ‰ÂÎ‡.

ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ô‡„Û·ÌÓ Ì‡ ‡-
·ÓÚ‡Ú‡ Ë ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë.

ÚÂ ÌˇÏ‡ ‰‡ Ò‡ ‚Ë ‰Ó·˙ Ò˙‚ÂÚ-
ÌËÍ ‰ÌÂÒ.

‰ÂÌ .̌ √‡‰Ë‚ÌËÚÂ ‚Ë ÛÒËÎË  ̌˘Â
‚Ë ‰˙Ê‡Ú ‚ ‰Ó·‡ ÙÓÏ‡.

˜ËÚÂ Ï‡ÍÒËÏÛÏ‡ ‚ Ó˜‡Í‚‡ÌË-
ˇÚ‡ ÒË.

ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ Í‡ÍÚÓ Ì‡ ‡·ÓÚ-
ÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ, Ú‡Í‡ Ë Û ‰ÓÏ‡.

ÒÚ‡ÚÂ„ËˇÚ‡ ‚Ë ÔÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Ì‡
ÍÓÌÍÂÚÂÌ ÔÓÂÍÚ ËÎË ÍÓÎÂ„Ë.

ÒÚÂ ÔÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Ì‡ Ò‚Óˇ Ë‰Âˇ
Ë ˘Â ˇ Â‡ÎËÁË‡ÚÂ.

ÒÂ˘ÌÂÚÂ Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇ, ÌÓ ÌÂ
ÛÌË‚‡ÈÚÂ.

ÎÓÊË ‰‡ ·˙‰ÂÚÂ ÏÌÓ„Ó ÔÓ-
Ô‡ÍÚË˜ÌË.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ ÒÂ ‚‰˙ıÌÓ‚ËÚÂ
ÓÚ Ò‚ÓÂ ÔÓÒÚËÊÂÌËÂ
Ë ˘Â ÒÂ ‡Ï·ËˆË‡-
ÚÂ ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂ

Ì‡ÔÂ‰. «‡ÔÓÁÌ‡ÌÒÚ‚Ó Ò ˜Ó‚ÂÍ,
ÍÓÈÚÓ ‚Ë ‰ÓÔ˙Î‚‡.

�����

☼☼☼☼☼

�����

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3/Ô/
13.40 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
14.05 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

Ú‚ ÙËÎÏ /130 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /117 ÂÔ./Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2989 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú ÚÓÍ ¯ÓÛ Ò ‚Ó-

‰Â˘ Ã‡Ú‡ ¬‡˜ÍÓ‚‡
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - Û·ËÍ‡

Ì‡ œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¿ÚÂÎËÂ ì‘ÓÌÚ‡Ì‡î. “Ë ÒÂ-

ÒÚË ‚ Ò‚ÂÚ‡ Ì‡ ÏÓ‰‡Ú‡- Ú‚
ÙËÎÏ /4, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/

22.00 ¬ Í‡‰˙ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡
Û·ËÍ‡ Á‡ ‰ÓÍ. ÙËÎÏË

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - Û·ËÍ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘ ƒÂ-
ÌËÒ –ËÁÓ‚

00.00 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
228

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì ÓÏ¯ËËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

25
15.00 ìŒÚ Î˛·Ó‚ Ë ÒÚ‡ÒÚî -

–ÓÏ‡ÌÚË˜ÂÌ, √ÂÏ‡ÌËˇ,
2007 „.; –ÂÊËÒ¸Ó:  Î‡-
ÛÒ ¡ÂÎËÌ„; ¬ ÓÎËÚÂ:
’‡ÚÏÛÚ ¡ÂÍÂ, ¿ÌÂ  ‡ÚÂ-
ËÌ ¡‡ı, –ÓÏ‡Ì –ÓÒ‡,
 Î‡Û‰Ëˇ ¿Ï, ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Â
ŸÂÌ·Â„ Ë ‰.

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 49
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì—Ú˙ÍÎÂÌ ‰ÓÏ: —Ô‡ÒÂÌË-

ÂÚÓî - ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 5,
ÂÔ. 8

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 3

00.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÃÂ-
ËÎËÌî - ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ
2, ÂÔ. 6

01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
19.45 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìƒ- ’‡ÛÒ ì - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

8 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì24î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 8

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.15 ìÕ‡ ˜ÂÚËË Ó˜Ëî Ò ÷‚ÂÚ‡Ì-

Í‡ –ËÁÓ‚‡ /Ô/

06.00 ì¡‡ÚÏ‡Ì ≤Vî - /Ô./ -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

07.00 ì≈ÎÂÍÚÓ¯ÓÍ ì - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.00 ì√Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî /
Ô./- ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ, ÂÔ.
21

10.00 ì«ÓÌ‡ ÒÔÓÚî/Ô./
11.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-

ÌËÂÚÓî /Ô./- ÒÂË‡Î, ÂÔ.
11

12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/
Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 3

13.00 ì Ó‰ ÍËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì–Â‚‡Ì¯î/Ô./ -  ÓÏÂ‰Ëˇ,
—¿Ÿ, 2005 „.

16.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - Ò. 5, ÂÔ. 1
17.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-

ÌËÂÚÓî - Ò.2, ÂÔ. 1
18.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

15
19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î

- ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 4
20.00 ì Ó‰ ÍËÏËÌ‡ÎÌÓî - ‡Í-

ÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 16

22.00 ìƒÓ„‡î - ƒ‡Ï‡,  ËÏË-
Ì‡ÎÂÌ, ¡ËÓ„‡ÙË˜ÂÌ,
—¿Ÿ, 2001 „.

00.30 ì Ó‰ ÍËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî /Ô./- ÒÂË‡Î, Ò.2,
ÂÔ. 1
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гледайте

ФУТБОЛ

кратки

!
ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №44 НА
ТОТО 2 БЯХА ИЗТЕГЛЕНИ
СНОЩИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА ВЕСТНИКА.

ПО НОВА СПОРТ
22.00 Англия -

Белгия (П)
ПО ЕВРОСПОРТ

ТЕНИС

12.00 “Ролан Гарос”

Джърмейн Дефо от Англия е надскочен
за висока топка от белгиеца Томас

Веермален в контролата на ст. “Уембли”,
която “трите лъва” спечелиха с 1:0. Гола

наниза нападателят на Манчестър
Юнайтед Дани Уелбек (36)

Снимки БГНЕС

ападателят на Шатору Жан-Жак Манд-
риши е все по-близо до трансфер в
Левски, твърдят във Франция. Предста-
вители на “сините” вече са в напредна-

„Сините” си осигуряват и французин

Павел Панов, Димитър Иванков, Даниел
Боримиров, Елин Топузаков и Добромир

Жечев се снимаха в клипа на песента “Сто
години слава”. Парчето на рапъра Тодор

Ненов-Камората ще бъде новият химн на
феновете от Сектор Б

итекс ще остане в
“А” група. Отборът,
който бе напуснат
от Гриша Ганчев,
няма да има про-

Н
ли преговори с втородивизионния тим за
нападателя. Мандриши има договор за още
една година с настоящия си клуб, който е
готов да се раздели с него за около 250 000
евро. Бившият футболист на Нант вече изрази
желанието си да напусне Шатору и да преми-
не в друг отбор. Мандриши празнува вчера
28-ия си рожден ден, висок е 184 сантиметра,
тежи 81 килограма. През изминалия сезон не
е получил шанс за изява, изиграл е само 6
мача като титуляр за Шатору, няма отбелязан
гол. Нападателят е познат на “Герена”, тъй
като беше сред вариантите за заместник на
Гара Дембеле миналото лято. Тогава обаче
“сините” не успяха да се споразумеят с него
и подписаха с холандеца Сьорд Арс.

Снимка ГОНГ

Литекс остава
в „А” група
Л

По този начин „оранжевите” ще могат да продадат звездите си

блеми с покриването на ли-
цензионните изисквания на
БФС. “Оранжевите” обаче ще
се разделят с повечето от
чужденците си. Ловеч напус-
кат французите Максим Жос
и Бернар Итуа, както и бра-
зилците Тиаго Мирасема и
Сандриньо. Последният вече
си стегна багажа, а догово-
рите на останалите ще бъдат
прекратени по взаимно съгла-
сие. Същата се очаква да
бъде и съдбата на албанеца

Армандо Ваюши, от когото се
очакваше повече.

 Със сигурност остават
капитанът Небойша Йеленко-
вич и Марсело Никасио, кои-
то ще бъдат единствените
чужденци. Всички останали
играчи с професионални до-
говори пък са предложени за
продажба. В Ловеч предпо-
читат да продадат звездите
си в чужбина, тъй като
българските отбори нито
предлагат исканите суми,
нито пък имат по-добри усло-
вия за работа от тези в Ли-
текс. Именно продажбата на
звездите е причината тимът
да запази елитния си статут.

Ако Литекс бе върнал лицен-
за, то всичките му футболисти
автоматично стават свободни
агенти и няма да бъдат взети
никакви пари за тях.

Тимът ще бъде издържан
основно от собствени прихо-
ди. Чакат се още суми от
продажбата на Дока Маду-
рейра и Ивелин Попов в Тур-
ция, както и телевизионни
права за изминалия сезон.
Въпреки това бюджетът ще
бъде редуциран. Добрата
новина за Литекс е, че в
старшата възраст, както и от
преотстъпените в други от-
бори футболисти, има до-
статъчно момчета, които без

проблеми ще се справят в “А”
група. Литекс се събира за
първа тренировка на 25 юни,
като тогава футболистите ще
научат дали някой поема
към чужбина, както и кои ос-
тават. Също по това време
ще стане ясно и кой ще бъде
треньор на тима през новия
сезон. Фаворит е Ферарио
Спасов. До дни той ще заме-
ни Христо Стоичков, който се
очаква да продължи карие-
рата си в Мексико. Досега
Феро се занимаваше с про-
цесите в ДЮШ на Литекс, но
е бил уведомен, че трябва
да води първия състав от
новия сезон.

Двата най-успеш-
ни български клуба
ЦСКА и Левски изпад-
наха от Топ 400 на
Световната клубна
ранглиста на Между-
народната федерация
по футболна история и
статистика. За първи
път през месец май
2012 г. статистическа-
та организация увели-
чи официално пред-
ставените отбори с

Левски и ЦСКА аут от Топ 400
още 100. Досега бяха
представени 300 най-
добри тима в света, но
вече са 400. Въпреки
това ЦСКА и Левски не
фигурират и там.

Единствените 2 бъл-
гарски представителя
са миналогодишният
шампион Литекс и таз-
годишният Лудого-
рец. “Оранжевите” са
241-ви с 80,0 точки. Те
са регистрирали отстъп-

ление в сравнение с
априлското издание на
класацията с 20 места.
Ловчанлии делят пози-
цията с испанските
Севиля и Еспаньол,
чешкия Сигма и Ал
Мерейх (Судан). Лудо-
горец заема 347-о мяс-
то с 66,0 т., като скокът
на “орлите” е доста се-
риозен. През април те
са били 516-и, но вече
си поделят позицията

си с още 11 клуба, като
по-известните сред тях
са Сарагоса, Серкъл
Брюж, Каляри и Брест.
На върха Испания има
3 отбора в топ 4, а Атле-
тик Билбао със своето
8-о място става чет-
върти в Топ 10. Доста
клубове от Южна Аме-
рика се придвижиха
нагоре, като причина
за това са неспиращи-
те континентални турни-

ри. Но най-високо се
изкачи Универсидад
де Чиле, който зае 2-
ото място и изпревари
Реал Мадрид.

Аржентинският
Бока Хуниорс пък
беше определен за
отбор №1 на май. По-
бедителят в Шампион-
ската лига Челси се
изкачи само с една
стъпка до №6. Лидер е
Барселона с 356 т.

Анхел ди Мария
се радва,

след като се е
разписал

във вратата
на Еквадор в

световната
квалификация

на Аржентина
в Буенос

Айрес,
спечелена с
4:0. Халфът

на Реал Мадрид
бе точен в

76-ата мин.,
а останалите

попадения
нанизаха

Серхио Агуеро
(20), Гонсало

Игуаин (30)
и Лионел

Меси (32)

БОТЕВ ВР
ПРЕД
ОТКАЗВАНЕ

Ботев Враца е на път да
напусне “А” група и да не уча-
ства през следващия сезон.
Новината потвърди прези-
дентът на клуба Чавдар Ата-
насов. В следващите няколко
дни ще стане ясно дали въоб-
ще клубът ще може да покрие
условията за лиценз. “От Нова
година не сме получавали
финансова помощ от външни
хора. Общината ни помага, но
субсидиите не са достатъчни.
Не е ясно дали Антони Здрав-
ков ще остане треньор и с кои
футболисти ще се разделим.
Всичко ще се реши на 15 юни,
когато имаме общо събрание.
Ако дотогава не сме намери-
ли външен спонсор, може и да
преустановим участието си в
елита. Правим всичко възмож-
но, но в тези времена е труд-
но”, заяви Атанасов.

Мадански освободи
Костов за Холандия

Михаил Мадански освободи изгря-
ващата звезда на ЦСКА Станислав
Костов за евроквалификацията с
Холандия утре. Селекционерът на
младежкия национален отбор на
България не включи в групата за
мача още вратаря Ивайлов Василев
и защитника Атанас Дреновички.
Още след двубоя с Шотландия (2:2)
пък капитанът Александър Цветков
напусна лагера. Халфът на Литекс
получи жълт картон срещу гайдари-
те, който му донесе автоматично
наказание за срещата с “лалетата”.
България ще остане в борбата за
Евро 2013 само при победа в Маас-
трихт. Съставът: Пламен Илиев (Лев-
ски), Стефано Кунчев, Георги Пашов
(Славия), Страхил Попов, Илия Мила-
нов, Георги Миланов, Момчил Цвета-
нов (Литекс), Георги Терзиев, Пламен
Димов, Борислав Балджийски (Черно-
морец), Росен Колев (Черно море),
Ангел Грънчов (ЦСКА), Александър
Тонев (Лех Познан, Пол), Георги Кос-
тадинов (Лудогорец), Иван Вълчанов
(Монтана), Радослав Кирилов (Киево,
Ит), Петър Атанасов (Ботев), Иве-
лин Василев (Мултивера, Исп).

Спортинг гони
Божинов

Валери Божинов не влиза в пла-
новете на старши треньора на
Спортинг Лисабон Рикардо Са Пин-
то за следващия сезон. Шефовете
на клуба ще му търсят отбор само
година, след като го купиха от
италианския Парма за 4 млн. евро.
Българският нападател така и не
успя да се утвърди на “Жозе Алва-
ладе”, а в началото на годината
беше отстранен от състава зара-
ди непрофесионално отношение по
време на мача за купата на Лигата
на Португалия срещу Морейрензе.
Срещата завърши 1:1, а бълга-
ринът изпусна дузпа в последната
минута на двубоя.
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Литекс
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„А” група
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4 äíè

сички играчи от основния
състав на мъжкия национален
отбор по волейбол са здрави
преди олимпийската квалифи-
кация, която започва в петък в

аролин Вознячки (Дан,
№9) обвини съдиите на
“Ролан Гарос” за загу-
бата си от Кая Канепи

ВОЗНЯЧКИ СКАЧА НА СЪДИИТЕ НА „РОЛАН ГАРОС”

Българският ансамбъл спечели
сребърен и бронзов медал на отдел-
ните уреди на европейското първенст-
во по художествена гимнастика в Ни-
жни Новгород. Възпитаничките на
Илиана Раева станаха 2-ри на конти-
нента на 2 обръча и 3 ленти и 3-ти на
съчетанието с 5 топки. Българките в
състав Ренета Камберова, Михаела
Маевска, Цветелина Найденова, Еле-
на Тодорова, Християна Тодорова и
Картин Велкова получиха оценка от
27,500 точки на обръчи и ленти, след
като изпълниха без грешка своето
съчетание. Титлата спечелиха гимнас-
тичките от Беларус с 28,000 т., а 3-ти
е Италия с 27,200 т. Рускините напра-
виха много грешки на обръчи и ленти
и останаха извън призовата тройка.

 На 5 топки българките, които се
класираха 4-ти в многобоя, получиха
оценка от 28,000 т., след като
изпълниха чудесно съчетанието си.

Хорхе Лоренсо (Исп) увеличи преднината си на
върха в класирането на световния шампионат по
мотоциклетизъм в кралския клас MotoGP, след като
спечели състезанието за Гран при на “Каталуния”.
Испанският пилот от заводския тим Ямаха и свето-
вен шампион от 2010 г. спечели състезанието с
време 43:07.681 минути. Той изпревари с 5,003 сек.
сънародника си и състезател на Репсол Хонда Дани
Педроса. Лоренсо се откъсна от съперника си само
6 обиколки преди края, а в крайна сметка спечели
3-та победа от 5 състезания през този сезон. Ита-
лианецът Андреа Довициозо беше трети с мотор
на Ямаха, а съотборникът на Педроса - Кейси Сто-
унър (Авл), завърши 4-ти. Петото място остана за
Кал Кръчлоу (Вбр) с Ямаха. Лоренсо е лидер в
генералното класиране със 115 точки след 5 от 18
състезания. Стоунър е с 95 т., а Педроса е с 85 т.

“Мисля, че тези неща се случ-
ват в тениса. Така че няма про-
блем, ако тя иска да спори. Тря-
бва да съм подготвена за това
и да го приемам спокойно”,
заяви 26-годишната естонка.

Защитаващата титлата си
На Ли (Кит) се класира за IV
кръг, след като обърна Крис-
тина Макхейл (САЩ) с 3:6, 6:2,
6:1. “Иска ми се мъжът ми да
спре да хърка. И без това на
гърба ми са надеждите на
милиард и 300 милиона китай-
ци, а заради него не мога да
се наспя като хората”, каза
шеговитео Ли, която е единст-
вената китайка с титла от Го-
лемия Шлем.

В мъжката схема Рафаел
Надал (Исп, №2) записа побе-
да №250 на клей, след като
отнесе Едуардо Шванк (Арж,
№192) с 6:1, 6:3, 6:4 за малко
над 2 часа игра. В спор за
място на 1/4 финалите той ще
спори с Хуан Монако (Исп),
който победи в 5 сета Милош
Раонич (Кан) 6:7, 6:3, 6:7, 6:3,
6:4 за близо 5 часа.

Волейболистите готови
за квалификацията

В
Всички играчи са здрави за мачовете с Египет, Франция и Пакистан

кова херния и ще почива няколко дни.
Междувременно стана ясно, че Боян

Йорданов е пред трансфер в Олимпиакос.
Има вариант той да се върне в бившия си
клуб, след като в последните години игра
в други 2 гръцки тима Панатинайкос и
Патра, както и в Каридже Генуа в Серия
А2 на Италия.

Женският национален отбор по волей-
бол записа победа и загуба в контролни
мачове с Белгия. В първата среща във
Варна тимът на Марчело Абонданца би с
3:1 гейма, а във втората падна с 0:3. До
поражението се стигна, след като в края
на геймовете волейболистките ни се отпу-
скаха. Снощи 2-та тима играха 3-та про-
верка, която е част от подготовката за уча-
стието в Европейската лига. България е в

група В с Франция, Турция и Швейцария.
Във втория мач с Белгия само начало-

то беше оспорвано, като българките пове-
доха с 16:14. След техническото прекъ-
сване се получи спад в нивото на играта
им, от което съперникът се възползва.
Белгия спечели 11 от следващите 13 ра-
зигравания и поведе. Втората част отново
беше белязана от грешки на българския
състав във важните моменти. Белгийките
успяха да извлекат максимална полза и
стигнаха до 25:22. В третия гейм Ева Яне-
ва и съотборничките й имаха преднина
няколко пъти, а съперникът изравняваше.
Така се стигна до 21:21. Тогава белгий-
ският отбор направи обрат и взе гейма, с
което заслужи победата. Янева бе най-
резултатна с 12 точки.

София. Съперници там са Пакистан, Фран-
ция и Египет, а само победителят ще по-
лучи последната квота за игрите в Лон-
дон. Най-проблемен в лагера на България
бе разпределителят Андрей Жеков. Той
получи контузия в бедрото на левия крак
преди първата олимпийска квалификация
в София и оттогава не е играл официален
мач. Той обаче тренира наравно с остана-
лите и ако няма усложнения, ще е готов
за първия мач с Пакистан.

Извън групата засега остава само ди-
агоналът Данаил Милушев, който има дис-

Испанският пилот на Шутер Хулиан Симон
се въргаля по пистата “Каталуния”, след
като изгуби управлението на мотора си
по време на състезанието в клас Мото 2

Чой със сребро
в Унгария

За 2-ри път в последните 3
кръга Мартин Чой финишира на 2-
ро място в европейския шампио-
нат по мотоциклетизъм “Алпе Ад-
рия” в клас SST 1000. Така бълга-
ринът запази отлични шансове за
защитата на титлата си от ми-
налата година. На пистата в Унга-
рия Чой със своето БМВ завърши
между 2-ма представители на Че-
хия - победителя Михал Фила и
Михал Дробни. Фила изпревари
Мартин и в първия кръг през този
сезон - в Словакия, и се очертава
като най-големия му конкурент за
титлата. Четвъртият кръг от ев-
ропейския шампионат ще се състои
след 2 седмици в Риека, Хърватия.

Наша баскетболистка
ще играе във Франция

Мария Радойчева ще играе във
френския баскетболен отбор
Аленсон от новия сезон. 26-го-
дишната българка подсилва но-
вака в дивизия Насионал 3 със
свободен трансфер. 180-сантиме-
тровата нападателка беше ка-
питан на друг френски тим Шер-
бур, за който игра в последните
3 сезона, но реши да напусне.

Неделчева срещу
китайка в Индонезия

Петя Неделчева ще срещне
китайката с холандски паспорт
Цзе Яо в първия кръг на турнира
от Суперсериите по бадминтон
в Индонезия ($650 000). Двубоят
на най-добрата ни състезателка
е на 13 юни. Българката ще уча-
ства и на турнира от Суперсе-
риите в Сингапур (19-24 юни) с
награден фонд $200 000.

Оклахома изравни
резултата
на Сан Антонио

Оклахома Сити се наложи над
гостуващия Сан Антонио със
109:103 и изравни на 2:2 победи
резултата във финалния плейоф
в Западната конференция на НБА.
Кевин Дюрант вкара 16 поредни
точки в четвъртата част и
завърши с 36 т. за втората по-
редна домакинска победа на тима
си в серията. Той добави 6 борби
и 8 асистенции. Серж Ибака до-
принесе с рекордните в кариера-
та си 26 т., а Кендрик Пъркинс
завърши с 15 т. и 9 борби. Тим
Дънкан беше лидер за гостите с
21 т., а Коуи Ленърд се отличи
със 17 т. и 9 борби.

Миньор на подготовка
в Смолян и Банско

В Смолян и Банско ще се под-
готвя Миньор през лятото. Пер-
ничани се събират за първа тре-
нировка на 27 юни, като първите
дни ще покриват физически тест
и ще преминат медицински из-
следвания. Отборът пътува за
Смолян на 1 юли и ще остане там
13 дни. В Родопите перничани са
предвидили 3 контролни срещи,
като една от тях най-вероятно
ще бъде срещу шампиона Лудого-
рец. Феновете на Миньор ще
могат да видят отбора в Перник
в 2 проверки в седмицата след
връщането от Смолян. Последни-
ят етап от подготовката ще се
проведе в Банско. В зимния ку-
рорт Стойчо Стоев и играчите
му ще бъдат от 23 юли до 1
август и ще изиграят 4 срещи.

Иван Чепаринов завърши на второ място на международния турнир по
шахмат в Албена (40 000 евро). В партия от последния кръг българ-
ският гросмайстор и миналогодишен победител завърши реми с
черните фигури срещу Тигран Петросян (Арм) и събра 7,0 точки.
Шампион стана поставеният под №1 с най-високо ЕЛО от 2697 т.
Владимир Акопян (Армения). В последния ден той победи с белите
Драган Шолак (Тур) и също завърши със 7,0 т., но си осигури първото
място, защото има най-добри допълнителни показатели. За титлата
арменецът заслужи 6000 евро от наградния фонд. За Чепаринов
останаха 4000, а третият Петросян, който също събра 7,0 т., взе 2000.

Ансамбълът със сребро
и бронз на европейското

Титлата спечелиха домакините от Ру-
сия с 28,800 т., пред Беларус с 28,050

Силвия Митева се класира пета в
многобоя при жените, след като
събра 112,250 точки с много добра
игра, но допусна грешка само в съче-
танието с обръч, което на практика и
отне медала. Най-добрата ни гимнас-
тичка получи оценки 27,350 т. на
обръч, 28,550 на топка, 27,950 на
бухалки и 28,400 т. на лента.

Победител очаквано стана три-
кратната  световна и олимпийска
шампионка Евгения Канаева (Русия)
със 118,150 т. За рускинята това е 3-
та европейска титла в многобоя. Вто-
ра е Александра Меркулова (Рус) със
116,425 т., пред Аля Гараева (Азер)
със 114,850 т. Втората по сила руски-
ня Дария Кондакова не участва в
състезанието поради контузия. Пред
Митева се нареди и Любов Чаркаши-
на  (Блрс) със 112,700 т.

ЧЕПАРИНОВ ВТОРИ В АЛБЕНА

К
(Ест, №144) с 1:6, 7:6 (3), 3:6.
Бившата №1 в света обиди ис-
панския рефер Пончо Аяла,
който подпрял естонката при
1:1 гейма в 3-ия сет. Тогава
Вознячки имаше точка за про-
бив, но Аяла показа топка на
линията в полза на естонката.

“Жалко е, че се допускат
подобни грешки. Това дори не
беше от случаите “може да е
вътре, може и да е вън”. Беше
си чист аут”, каза Вознячки
след мача. В конкретната ситу-
ация Аяла потвърди решение-
то на съдиите на линията. Дат-
чанката отиде при него и му
каза: “Как може да си седите
тук и да сте толкова ароган-
тен? На училище ходили ли
сте?” Тя влезе в нов спор със
съдиите и в третия сет.

Канепи, която постигна по-
бедата при петия си мачбол,
каза, че не се е повлияла от
реакциите на съперничката си.
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Снимки БГНЕС

Новак Джокович (Сърб, №1) връща топката от бекхенд
в мача от “Ролан Гарос” с Андреас Сепи (Ит, №25),

който сърбинът спечели с 4:6, 6:7 (5), 6:3, 7:5, 6:3


